
@Payamashna

payamdaily.ir

نخستین

 سال دهم دوره جدید، شماره 2425
(شماره مسلسل 24425، سال بیست و یکم)

سه شنبه  / 7  آذر/ 1402              
14 / جمادي الاولي / 1445 
28 / November / 2023

8 صفحه/  قیمت 50000 ریال

سرمقاله 

بخش    خصوصی را به 
تصمیم گیری   ها باز گردانیم

::محمود نجفی عرب  ::
 

این روزها در هر محفل و نشســتی، صحبت از بحران در اقتصاد ایران 
و عبور از نقاط وخیم و تجربه عینی »اقتصاد تکیده« است. متاسفانه و 
حتی بدون اتکا به آمارهای رسمی هم تجربه ملموسی از شرایط نامطلوب 
اقتصادی برای عموم شهروندان وجود دارد. نمونه بارز اینکه گزارشی از 
مرکز پژوهش   های مجلس، تعداد فقرای کشور را ۲۵میلیون نفر نشان 
می دهد. بدتر اینکه طی یک دهه گذشته ۱۱میلیون نفر به این جمعیت 

افزوده    شده است.
البته همه این اعداد برمبنای رقم درآمدی ۴میلیون و ۵۰۰ هزار تومان تا 
سال ۱۴۰۰یا ۷میلیون و ۵۰۰ هزار تومان تا سال ۱۴۰۱ برای یک خانوار 
چهارنفره برآورد شده است که خود این رقم درآمدی مبنای دقیقی برای 
سنجش فقر در شهرهای بزرگی مانند تهران نیست. همین گزارش بر 
کاهش ۵۱درصدی مصرف شیر یا کاهش ۲۸درصدی مصرف برنج تاکید 
دارد. افت مصرف گوشت سفید و قرمز و جایگزینی کالاهای دیگری مانند 
تخم   مرغ در سبد مصرفی خانوار، نمودهای دیگری از وضعیت نامطلوب 
درآمدی خانوارها به شمار می   آیند. از همه اینها ناگوارتر اینکه برمبنای 
اطلاعــات گزارش مرکز پژوهش   های مجلس، فاصله خانوارهای طبقه 

ادامه در صفحه 2متوسط با خط فقر کاهش    یافته
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فرمانده انتظامی البرز خبر داد؛همزمان با آغاز دهه فجر؛

عاملان قمه کشی و قدرت 
نمایی در تور سازمان 

6اطلاعات  فراجا

در این شماره می خوانید:

3   متروی پرند پنجشنبه این هفته افتتاح می شود 
4   همه چیز در مورد کنکور 140۳   

   برنده جایزه »بوکر«  معرفی شد

    صفر شدن مالیات 50 درصد اصناف
 

    آقای گل سری آ در لیست خرید چلسی
   مرگ پاییزی یک دریاچه
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استاندار البرز:

البرز بار دیگر میزبان 
رئیس جمهور می شود

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: یکی از مهمترین مصوبات سفر اول رئیس جمهور و همچنین سفر رئیس قوه قضائیه به استان، انتقال زندانیان و تخلیه 
زندان رجایی شهر بود که محقق شد و این زندان بزرگ و ملی از بافت شهری کرج خارج شد.  مجتبی عبداللهی در نشست خبری شورای اطلاع رسانی دولت 
که همزمان با سفر قریب الوقوع رئیس جمهور محترم در محل سالن جلسات نهاد ریاست جمهوری با حضور سپهر خلجی رئیس شورای اطلاع رسانی دولت، 

برگزار شد،

انتخاب معلم ها در دنیا 
چگونه است؟

»فاطمه مریخی« در بین 
پدیده های جهانی هندبال

سایت فدراسیون جهانی هندبال در آستانه شروع رقابتهای قهرمانی جهان به 
معرفی پدیده ها پرداخت. سایت فدراسیون جهانی هندبال در گزارشی به پدیده 
های احتمالی مسابقات هندبال قهرمانی جهان پرداخته است که نام فاطمه 
مریخی از ایران نیز به چشم می خورد. مسابقات جهانی هندبال زنان همیشه 
بستری برای درخشش بزرگترین ستاره های هندبال بوده است و در عین حال 
همچنین بستری برای معرفی ستاره های جوان و با استعدادی بوده که آماده 

تبدیل شدن به ستاره های آینده هندبال هستند....

نقش معلم در دنیا در حال تغییر اســت تا انتظــارات جامعه جهانی را برای 
آموزش و تربیت دانش آموزانی که می توانند مشــکلات را شناســایی و حل 
کرده، نوآوری های بعدی را در زمینه های مختلف ایجاد و به صورت تیمی کار 
کنند، برآورده کند. با این واقعیت های جدید، استخدام معلمان مدارس دولتی، 
شیوه های جدیدی را در سراسر جهان به وجود آورده است. در برخی از کشورها 
استخدام معلمان از وزارتخانه به بخشداری یا شهرداری و در برخی دیگر از آنجا 

به مدرسه منتقل شده است. با این حال در بیشتر کشورها....
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کمبود کدام ویتامین ها باعث افکار منفی 
می شود؟
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معاون سازمان برنامه و بودجه:

تورم کمتر 
از ۳۰ درصد 

می شود

اجرای تقاطع غیر 
همسطح میدان 

جمهوری در 
کمیسیون ماده ۷ 

مصوب شد
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میوه شب چله 
بدون تغییر قیمت 

تأمین است

ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در مورد 
تمدید آتش بس غزه، گفت: جنایات رژیم اسرائیل 

علیه غزه باید به طور کامل متوقف شود.

به گزارش پیام آشنا، ناصر کنعانی در نشست 
خبری دیروز خود ضمن تسلیت شهادت حضرت 
زهرا )س(، گفت: ایام ســالروز تشــکیل بســیج 
مســتضعفان را خدمت آحــاد نیروهای مخلص 

بسیجی کشور تبریک عرض می کنم.
وی ادامه داد: بسیج مســتضعفان یادگار گرانقدر 
حضرت امام خمینی )ره( است که منشأ خدمات 

بسیار بزرگ برای ملت ایران است.

حمایت تمام عیار آمریکا از رژیم صهیونیستی
سخنگوی وزارت امور خارجه در مورد اظهار نظر و 
دخالت های مقامات آمریکایی در مورد غزه، عنوان 
کرد: متأسفانه دولت آمریکا همواره در طول سالیان 
متمادی بخشی از مشکل بوده است، نه بخشی از راه 
حل. در ۴۸ روز جنگ تحمیل شده علیه غزه، دولت 
آمریکا عملاً بخشــی از این جنگ، بلکه تمام این 
جنگ بوده است. آمریکا توان اثرگذاری را بر رژیم 
اسرائیل داشــت و به طور تمام عیار در حوزه های 
سیاسی و نظامی از رژیم صهیونیستی حمایت کرد 

و مانع پایان دادن به جنگ در زمان کوتاه شد.
کنعانی افزود: بزرگترین کمکی که آمریکا می تواند 
به فلسطین کند، این است که دست از کمک های 
خود به رژیم اســرائیل بــردارد. طرح های آمریکا 
هیچ گاه مبتنی بر واقعیت نبوده است و آنچه مسلم 
و یقین است، این است که آمریکا و اسرائیل در طول 
جنگ اخیر علیه غزه نتوانستند آنچه را که در حوزه 
نظامی طراحی کرده بودند، به منصه ظهور بگذارند.

وی تصریح کرد: بر اســاس رصدها و مشورت های 
ما با طرف های مختلف، آمریکا مایل است اهداف 
محقق نشده در جنگ ظالمانه را در عرصه سیاسی 
محقق کند. سرنوشــت فلســطین به دست ملت 

فلسطین رقم خواهد خورد. اگر آمریکا مایل است به 
تجربیات غلط گذشته تجربه جدیدی را اضافه کند، 

می تواند اقدام کند.
سخنگوی وزارت خارجه در مورد بیانیه سه کشور 
اروپایی مبنی بر عدم پایبنــدی ایران به تعهدات 
خود، افزود: پاســخ ایــران به این بیانیه توســط 
نمایندگی ایران در وین داده شــده است. تعهدات 
مندرج در برجام مبتنی بر تعهدات متقابل اســت. 
عمل متقابل به تعهدات یک اصل شناخته شده در 
حقوق بین الملل است و صرفاً عمل به این تعهدات 
است که باعث می شود توافق های بین المللی پایدار 

باقی بماند.

غنی ســازی ما در ســطوح مختلف کاملًا 
صلح آمیز است

کنعانی ادامه داد: غنی ســازی در سطوح مختلف 
کاملاً صلح آمیز است. فعالیت های صلح آمیز ایران 
تحت نظارت راستی آزمایی پادمانی سازمان انرژی 
اتمــی قرار دارد. ایران به تعهدات خود بر اســاس 
قطعنامــه ۲۲۳۱ عمل کرده، اما برخی طرف ها به 
گونه ای مطرح می کنند که این ایران اســت که از 
برجام خارج شــده که این اظهارات با انگیزه های 

سیاسی مطرح می شود.
وی گفــت: برجام عــلاوه بر جمهوری اســلامی 
ایــران دارای اعضا و طرف هــای دیگر و همچنین 
ضمیمه هایی است که باید توسط همه طرف ها اجرا 
شود. همکاری ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی 
تحت الشعاع اظهارات غیرسازنده برخی طرف ها قرار 
نخواهد گرفت و بر مبنای بیانیه مشــترک و امضا 
شده میان ایران و آژانس ادامه خواهد یافت. مسیر 

دیپلماتیک برجامی همچنان باز است.
کنعانی با اشاره به شهادت برخی از خبرنگاران در 
غزه، افزود: این خبرنگاران به عنوان راویان حقیقت، 
قشر عزیزی بودند که در جنگ غزه در مسیر روایت 
حقیقت جانشان را فدا کردند. آنان نشان دادند پا به 

پای مردم فلسطین برای به تصویر کشیدن حقیقت 
ایستاده اند.

سخنگوی وزارت خارجه در مورد تمدید آتش بس، 
افزود: روز پایانی آتش بس اســت. به عنوان ایران 
خواست مان این است که جنایات رژیم اسرائیل علیه 
غزه به طور کامل متوقف شود. ۱۲۰ کشور در مجمع 
عمومی سازمان ملل متحد خواستار پایان دادن به 
این جنگ هستند. ملت های دنیا هم خواسته مشابه 
و دقیقی دارند و با حضور در خیابان ها، خواســتار 

پایان بخشیدن به این جنگ تجاوزکارانه هستند.

اسرائیل در نقض حقوق بین الملل هیچ خط 
قرمزی را نمی شناسد

کنعانــی ادامــه داد: در گفت وگوهایی که با طرف 
منطقه ای داشــته و داریم این موضــوع را دنبال 
می کنیم. در ســفر اخیر وزیر خارجه به دوحه این 
موضوع مورد پیگیری قرار گرفت. آنچه مسلم است 
رژیــم در نقض حقوق بین الملل هیچ خط قرمزی 
را برای خود قائل نیست. خواستار پایان بخشیدن 
به جنایات هستیم و رایزنی ها با کشورها و مقامات 
دولت ها و ســازمان ملل متحد انجام شده و ادامه 

خواهد داشت.
وی تاکید کرد: اســرائیل هیچ پیروزی راهبردی را 
در جنگ غزه نداشــته است، لذا به دنبال پیروزی 
ملموس برای خود است. امیدواریم جامعه جهانی 
با هشدارهای لازم مانع نقض آتش بس و جنایات 
شــود. بر اســاس اطلاعاتی که داریم، دولت قطر 
تلاش های جدی را انجام می دهد و امیدواریم آتش 

بس کنونی جنبه پایدار به خود گیرد.
کنعانی در مورد پروژه ناامن سازی منطقه توسط 
آمریکا، گفت: آمریکا در مورد مســائل منطقه ای 
نقش سازنده ای نداشته، بلکه کمک کننده به ناامنی 
منطقه بوده اســت. ایران همواره به امنیت و ثبات 
در منطقــه پایبند بوده و نقش مؤثری را ایفا کرده 
است. ادعاهای مقامات آمریکایی هم فرافکنانه و با 
هدف فریب افکار عمومی اســت. ایران در آنچه در 
منطقه از سوی گروه ها رخ می دهد، نقشی ندارد و 
آمریکا مسئولیت حضور غیرقانونی و حمایت از رژیم 

اسرائیل را باید بپذیرد.

اقدامات جنایتکارانه رژیم صهیونیستی برای 
ملت های دنیا قابل تحمل نیست

ســخنگوی وزارت خارجه گفت: انصارالله یمن 

اعلام کرده که در جنایت از مردم فلسطین علیه 
اسرائیل اقدام خواهد کرد، ملت های دنیا هم در 
این زمینه اقــدام کرده اند. حضور میلیون ها نفر 
از ملت های دنیا در میادین نشــان می دهد که 
حمایت از فلســطین بعُد جهانی به خود گرفته 
اســت و اقدامات جنایتکارانه رژیم صهیونیستی 

برای ملت های دنیا قابل تحمل نیست.
وی در مورد دیپلماسی فعال ایران در مورد تحولات 
غزه، گفت: حمایت از فلســطین موضوع مستمر، 
دائمی و تعریف شــده دســتگاه دیپلماسی است. 
طبیعی است در شرایطی که ملت فلسطین تحت 
یک جنگ ظالمانه قرار گرفته اند، ایران سیاست های 
حمایتی خــود را از ملت مظلوم غــزه ادامه دهد. 
خوشبختانه مسئله فلسطین تبدیل به مسئله مهم 
دولت ها و کشــورهای اسلامی شــده است. علاوه 
بر ســازوکار مربوط به ســازمان همکاری اسلامی، 
جمهوری اسلامی ایران در سطح سازمان ملل متحد، 
شورای حقوق بشر سازمان ملل متحد و در چارچوب 

بریکس و شانگهای این موضوع را دنبال می کند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در مورد ارســال 
کمک های انســانی بــه نوار غزه، افزود: ارســال 
کمک ها به غزه از ابتدای جنگ مورد توجه ایران 
بوده است. در چارچوب تحولات اخیر، توافق هایی 
صــورت گرفته که چه تعداد کامیون کمک های 
انسان دوستانه ارسال شود، اما تعداد توافق شده 
به هیچ وجه به اندازه مورد نیاز غزه نیســت. غزه 
در طول ۱۶ ســال گذشته به یک زندان بزرگ و 
بدون سقف تبدیل شده است. ارتباطات مؤثری 
میان هلال احمر ایران با صلیب سرخ بین المللی و 
مقامات ذی ربط مصر در حال انجام است، اما باید 
ببینیم در عرصه عمل چقدر می توان به نتیجه این 

تلاش ها امیدوار بود.
کنعانی بیان کرد: اسرائیل اهدافی از جمله نابودی 
حماس را مطرح کرد، اما نتوانست در مورد آنچه 
مطرح کرده بود، موفقیت حداقلی کسب کند. لذا 
این دلیل واضحی است که این رژیم نتوانست در 
تحقق آنچه به دنبالش بود، توفیقی کسب کند. 
پس از آتش بس موقت شاهد این بودیم که سیر 
مردم غزه به سمت شمال غزه گسیل شدند که 
نشــان دهنده این است که رژیم صهیونیستی با 
ملت غزه و فلســطین روبه رو اســت و این مردم 
هستند که برای احقاق حقوق خود مقابل اسرائیل 

ایستاده اند.

علیه غزه موجب  اســرائیل  ادامه جنگ 
گسترش بی ثباتی در منطقه می شود

ســخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه در مورد 
کمک رسانی نظامی آمریکا به رژیم صهیونیستی، 
گفت: اطلاعــات دقیقی داریــم از اینکه دولت 
آمریکا از پایگاه های نظامی و منطقه ای خود برای 
کمک رسانی نظامی و برای ارسال تسلیحات به 
اسرائیل به طور مستمر استفاده کرده است. بارها 
اعلام کردیم ادامه جنگ اسرائیل علیه غزه موجب 
گســترش دامنه درگیری و بی ثباتی در منطقه 

خواهد شد و این هشدار همچنان جدی است.
وی در مورد ســفر رئیس جمهور کشورمان به 
ترکیه، گفت: این ســفر در زمان خودش و مورد 
توافق دو کشــور انجام خواهد شد و توسط نهاد 

ریاست جمهوری اطلاع رسانی خواهد کرد.

کسی حق ندارد برای ملت فلسطین تعیین 
تکلیف کند

کنعانی در مورد طرح برخی کشورها برای ملت 
فلسطین، عنوان کرد: کسی حق ندارد برای ملت 
فلسطین تعیین تکلیف کند. راهکارهای سیاسی 
غیر واقع بینانه توســط برخی از کشورها به طور 
مشــخص آمریکا مطرح شد و نشان داد راه حل 

نبوده و طرحی برای استمرار بحران بوده است.
وی ادامه داد: ایران اساســاً اینگونه طرح ها را راه 
حل نمی داند، بلکه ایده روشــنی دارد. این ملت 
فلسطین اســت که حق دارد راجع به سرنوشت 
خــود عمل کند. ما اعتقــاد داریم همه طرف ها 
راهی جز تمکین در مقابل خواست ملت فلسطین 

نخواهند داشت.
کنعانی در مورد روابط ایران و آذربایجان، گفت: 
روابط در مسیر خوب و چارچوب های چندجانبه 
قرار دارد. ما خوشبین هستیم که این همکاری ها 

در چارچوب منافع مشترک ادامه یابد.
وی در مــورد طرح دو دولتی در فلســطین در 
اجلاس ســران در ازبکستان، تصریح کرد: ما در 
تمامی نشست ها دیدگاه هایی را که برخلاف نگاه 

اصولی ایران گفته شود، بیان خواهیم کرد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه دربــاره گزارش 
گروســی و اخــراج بازرســان آژانــس، گفت: 
همکاری های ما با آژانــس در چارچوب پادمان 
و ان. پــی. تی ادامه دارد، کما اینکه فعالیت های 

صلح آمیــز ایران هم تحت نظــارت آژانس ادامه 
دارد و اقدام ایران هم واکنشــی طبیعی به اقدام 
غیرسازنده تروئیکای اروپایی بود و ایران نسبت 
به رفتار غیرسازنده واکنش متناسب نشان خواهد 
داد. همکاری ایران با آژانس تحت الشعاع اظهارات 
غیرســازنده برخی طرف ها قرار نخواهد گرفت و 

ادامه پیدا خواهد کرد.
کنعانــی در مورد تیرانــدازی به دانشــجویان 
فلســطینی در آمریکا، گفت: این خبر را دریافت 
کردیم. حمله مسلحانه به ۳ دانشجوی فلسطینی 
در ایالت آمریکا خبر تکان دهنده ای است و اینگونه 
جنایات باید محل توجه و اهتمام مقامات آمریکا 

قرار گیرد.

ایران و ترکیــه در مورد تحــولات غزه 
گفت وگوهای خوبی انجام داده اند

وی در مورد روابط ایران و ترکیه، افزود: روابط دو 
کشور کاملاً روشن است. همکاری ها در چارچوب 
منافع مشترک دو کشور ادامه خواهد یافت. ایران 
و ترکیه در مورد تحولات غزه نیز گفت وگوهای 

خوبی را انجام داده اند.
سخنگوی وزارت امور خارجه نسبت به سخنرانی 
و ادعــای زلنســکی در خصوص عقد قــرارداد 
تســلیحاتی بین ایران و روسیه، گفت: ما موضع 
روشنی در خصوص بحران اوکراین داریم. نباید 
اجازه داد فضاســازی های رسانه ای روی مواضع 
رسمی دولت اوکراین تأثیر بگذارد و روابط ایران و 
اوکراین را متأثر کند. ما بارها اعلام کردیم روابط 
ما با روسیه در چارچوب منافع مشترک دو کشور 
است و همکاری متعارف و شناخته شده است و 

علیه هیچ کشور ثالثی هم نیست.
کنعانی تصریح کرد: متأسفانه برخی طرف ها با 
طرح این ادعاها به دنبال منافع و اهداف سیاسی 
خود هستند. آنان به دنبال جذب هر چه بیشتر 
کمک های مالی و تســلیحاتی از مقامات غربی 
هستند. ما از ابتدا و از زمان آغاز جنگ در اوکراین 
اعلام کردیم که مخالف جنگ و آوارگی انسان ها 
هســتیم و خواســتار توقف جنگ شدیم. اینها 
مواضع اصولی ما است. علاقه مندیم روابط دوستانه 
ما با هر دو کشور روسیه و اوکراین حفظ شود و 
همکاری ایران و روسیه به معنی تقابل با اوکراین 
نیست و همکاری ها به تاریخ قبل از جنگ روسیه 

و اوکراین بازمی گردد.

کنعانی در نشست خبری:

مسیر دیپلماتیک برجامی همچنان باز است
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بخش    خصوصی را به 
تصمیم گیری   ها باز گردانیم

ادامه از صفحه 1
....  و از طرف دیگر فاصله خانوارهای زیر خط فقر تا نقطه بهبود یا 
خروج از این وضعیت زیاد شــده است. حالا اگر همه این اعداد در 
دسترس نباشد، باز هم درک بحران معیشت در میان مردم ممکن 
است. یعنی کسی نمی   گوید: »چون خط فقر فلان عدد است، افزایش 
تعداد فقرا را درک می   کنم.« با روابط عادی انسانی و حتی مشاهده 
عینی زندگی مردم هم می   توان به تصویری از وضعیت فقر در هر 

کشوری از جمله ایران دست پیدا کرد.
همین قاعــده برای صنعت هم وجود دارد. اینکه گفته می شــود 
میزان استهلاک از ســرمایه گذاری بیشتر شده، دلالتی رسمی و 
متکی بر آمار برای اثبات بحران اقتصادی دارد؛ آن هم در کشــوری 
که از منابع سرشــار نفتی و معدنی بهره   مند است و تا همین چند 
سال قبل به این موضوع فخر می   فروخت که به نیروی کار ارزان و 
تحصیلکرده دسترسی گسترده دارد. در اغلب شهرک   های صنعتی 
ســوله   های خالی، خاک   گرفته و متروکه بسیار است. پنجره   های 
شکسته و تارعنکبوت   بسته، تصویر تعدادی از  شهرک   های صنعتی 
شده است. در برخی شهرک   های صنعتی پرنده پر نمی   زند. از چند 
کارخانه و ســوله   های کنار هم به   ندرت یکی یا چندتا کار می کنند 
و بقیه تعطیل هســتند. شهرک   ها پر از ساختمان   های نیمه   ساز و 
سوله   های نیمه   کاره شده اند؛ آن    هم نه در نقاط دورافتاده کشور، بلکه 
در همین شهرک   های کنار گوش پایتخت که روزگاری صنایع مهم 
برای در اختیار گرفتن زمین و احداث کارخانه در آنها سر و دست 
می   شکستند. حالا چه شده است؟ همه اینها بیان شد برای اینکه 
حرف دیگری زده شود . آیا ما اولین کشور جهان به شمار می   رویم 
که چنین بحرانی را تجربه می کند؟ ویتنام، سنگاپور، آفریقای جنوبی، 
مالــزی، تایوان و حتی چین و هند از امروز ایران، شــرایط بدتری 
داشتند، اما حالا اقتصاد پویایی دارند. ژاپن پس از جنگ جهانی دوم 
هم یک نمونه از ویرانی و ژاپن اکنون هم یک شــمایل از کشوری 
پیشرفته است. در خاطرات معماران توسعه صنعتی ایران بارها ذکر 
شده که وقتی ایران فعالیت در زمینه خودروسازی یا لوازم   خانگی را 
آغاز کرد، کره جنوبی حتی در اول راه توسعه هم نبود. حالا امروز از 
اشتراک ما و کره جنوبی فقط این باقی    مانده که در سئول نام خیابانی 
تهران و در تهران نام خیابانی سئول است. البته برخی تندروی   های 
چند سال قبل، خطر حذف این تنها اشتراک را هم ایجاد کرده بودند.

مساله کجاست؟ چرا آنها توانستند؟
طی چند دهه گذشــته اقتصاد ایران ســردرگم شده است و مدام 
خطاهای ساختاری را تکرار می کند. مثلا در حالی که تحریم   های 
خارجی باعث بروز انواع محدودیت ها شده، مدیریت نامطلوب داخلی 
هم اوج گرفته و درنهایت نه سرمایه به کشور وارد می شود و نه سرمایه 
در کشور می   تواند باقی بماند. همه اینها درحالی    است که اقتصاد ایران 
به بهره   مندی از منابع نفتی عادت داشت و همیشه عدم ورود سرمایه    
خارجی را با درآمدهای نفتی جایگزین می   کرد، ولی حالا، هم خبری 
از درآمدهای نفتی نیست و هم اینکه سرمایه خارجی به کشور وارد 
نمی شود. اساسا سرمایه داخلی و خارجی در محیطی جذب و فعال 
می شود که آینده روشنی برای آن ترسیم    شده باشد. در کنار اینها 
بروز فساد گسترده و از میان رفتن میدان رقابت و بی   عدالتی در بازی 
اقتصاد را هم نباید از یاد برد. جای تاســف است    که ناگهان در این 

اقتصاد، تورم   های مزمن ۵۰درصدی هم ظهور کرده است.
 چه فعالیت تولیدی و صنعتی را می   شناسید که ۵۰   درصد بازدهی 
داشته و تازه پس از آن به نقطه سربه   سر برسد؟اما همه اینها باعث و 
پایه ناامیدی نیست. اینها حقیقت است، ولی نباید از حقیقت ترسید. 
برای هر دردی، درمانی وجود دارد. خوشبختانه همه مسائل اقتصادی 

با روش های علمی و نه شبه   علمی قابل   حل اند؛ به چند شرط:
- ایجاد عزم ملی برای بهبود؛

- بازگشت به مدار کارشناسی؛
- واگذاری امور اقتصادی به بخش خصوصی؛
- جذب سرمایه   های جدید خارجی و داخلی؛

- پرهیز از اعمال خطا مانند اســتفاده بی   فایده از مکانیزم اقتصاد 
دستوری؛

- اصلاحات واقعی اقتصادی به معنای حذف قیمت گذاری دستوری، 
حدف ارز ترجیحی و چندنرخی.

باید به سمتی حرکت کرد که مانع از رفتارهای سیاست   زده در حوزه 
اقتصاد شد. هم   ز   مان باید به فکر اصلاح روابط خارجی کشور و ایجاد 
امکان مراودات خارجی به   دور از ســایه سیاه تحریم   ها بود. در این 
صورت امکان بهبود روابط بانکی خارجی و ازسرگیری مبادلات بانکی 
با جهان هم ایجاد می شود. این گام   ها می   تواند مسیر اقتصاد ایران را 
به سمت بهبود تغییر دهد. در ایران به   اندازه کافی نیروهای کارآزموده، 
دلسوز و صاحب دانش وجود دارد. با دعوت از آنها برای مشارکت در 
حل مسائل و مشارکت دادن بخش خصوصی در تصمیم گیری   ها 
می   توان با کمی صبر، از تنگناها عبور کرد.رهبری وقتی شعار سال را 
»مهار تورم، رونق تولید« قرار دادند، نگاه به همین موضوع داشتند. 
تحقق هر دوی اینها نشاط را به جامعه برمی   گرداند. متاسفانه گاهی 
موضوعات اصلی و فرعی جابه   جا می شود. اما اکنون تمرکز همه کشور 

باید بر حل مسائل اصلی باشد.
محمود نجفی عرب 
 رئیس اتاق تهران  
Alborz.payam@gmail.com  

پیشنهاد قادری برای اصلاح 
مصوبه افزایش سن بازنشستگی

یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه با بیان این که 
مصوبه مجلس شورای اسلامی درباره افزایش سن بازنشستگی ابهام 
دارد، گفت: امیدواریم شورای نگهبان ایراداتی را به این مصوبه وارد کند 
و برای اصلاح به مجلس برگرداند آنگاه ما در کمیسیون تلفیق ابهامات 

را رفع خواهیم کرد.

به گزارش پیام آشنا، جعفر قادری با اشاره به مصوبه مجلس شورای 
اسلامی در لایحه برنامه هفتم درباره افزایش سن بازنشستگی اظهار 
کرد: در زمان تصویب افزایش سن بازنشستگی مقرر شد بیمه پردازانی 
که ۲۸ تا ۳۰ ســال سابقه خدمت دارند به سنوات اشتغال آنها برای 
بازنشستگی اضافه نمی شود. آنهایی که ۲۵ تا ۲۸ سال سابقه دارند به 
ازای هر سال باقی مانده تا بازنشستگی دو ماه اضافه می شود و بیمه 
پردازانی که ۲۰ تا ۲۵ سال سابقه دارند به سنوات آنها به ازای هر سال 

سه ماه اضافه می شود.
وی ادامه داد: همچنین بیمه پردازانی که بین ۱۰ تا ۲۰ سال سابقه 
خدمت دارند به ازای هر سال تا زمان بازنشستگی چهار ماه به سنوات 
اشتغال آنها اضافه می شود و آنهایی که تا ۱۰ سال سابقه دارند به ازای 

هر سال تا زمان بازنشستگی پنج ماه به سنوات شان اضافه می شود.
این عضو کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه بیان کرد: طبق 
این مصوبه سن بازنشستگی برای خانم ها ۵۵ سال و برای آقایان ۶۲ 
سال پیش بینی شده اســت یا این که خانم ها با ۳۰ سال و آقایان با 
۳۵ سال خدمت بازنشسته می شوند. پس اگر خانمی از ۱۸ سالگی 
مشغول کار شده بعد از ۳۰ سال خدمت و داشتن سابقه بیمه به اندازه 
۳۰ سال می تواند در ۴۸ سالگی بازنشسته شود و دیگر لازم نیست تا 
سن ۵۵ سال کار کند لذا برای بازنشستگی یک خانم یا باید ۳۰ سال 
خدمت طی شده و یا این که آن خانم به ۵۵ سال برسد. برای آقایان 
هم یا باید ۳۵ سال خدمت کنند یا به ۶۲ سال برسند. بیشتر از این 

سقف سنی هم اجازه کار داده نمی شود.
این نماینده مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در این بین اگر خانمی 
در سن ۴۰ سالگی مشغول به کار شده باشد می تواند تا ۵۵ سالگی 
فعالیت کند منتها حقوقش براساس قوانین فعلی با ۱۵ سال سابقه 
خدمت به اندازه ۱۵ روز حقوق خواهد شد و باید در سن ۵۵ سالگی 

بازنشسته شود.
قادری در مورد وضعیت آقایانی که ۳۵ سال خدمت می کنند، اظهار 
کرد: کسی که ۳۵ سال خدمت می کند حقوق کامل یعنی ۳۰ روز 
حقوق را دریافت می کند همین الان هم همین وضعیت را شاهدیم 
که فوق لیسانسه ها اختیار کار به اندازه ۳۵ سال را دارند اما در زمان 
بازنشستگی به اندازه ۳۰ روز حقوق می گیرند به ازای این پنج سال 
کار بیشتر در زمان اشتغال حقوق و مزایای شان را دریافت کرده اند؛ در 
نهایت هم محاسبه حقوق بازنشستگی بر مبنای دو سال آخر خدمت 

خواهد بود.
این عضو کمیسیون تلفیق در پایان گفت: این مصوبه مجلس شورای 
اسلامی ابهاماتی دارد که ما امیدواریم شورای نگهبان آن را به مجلس 
برگرداند تا ما اصلاح کنیم. پیشنهادمان هم این است که به ازای هر 
سال باقی مانده تا زمان بازنشستگی برای آقایان دو ماه اضافه شده و 
برای خانم ها ۲.۴ ماه اضافه شود این فرمول ساده ای است که نیاز به 
بندهای فعلی مصوب مجلس شورای اسلامی را ندارد و قانون راحت 

و ساده می شود.

مجلس منتظر لایحه دولت
 در زمینه رمزارزها است

یک عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای اســلامی گفت: 
محدودیت های غیر کارشناسی در زمینه رمز ارزها، راهکارهای اصلی 

این حوزه را تحت تاثیر قرار می دهد و نتیجه عکس دارد.

به گزارش پیام آشــنا، اصغر سلیمی با بیان اینکه مجلس برای 
تصویب قانون در حوزه رمزارزها منتظر ارائه لایحه از ســوی دولت 
است، بیان کرد: سکوهای ملی تبادل رمزارز بهترین راهکارهای مبارزه 
با پولشویی و تخلفات این حوزه  هستند و باید به شکل قابل توجهی 
در این مسیر مورد حمایت قرار بگیرند. اصولا فعالیت کسب و کارهای 
دانش بنیان داخلی با هدف افزایش امنیت معاملات این حوزه و ارائه 
خدمات بهتر به کاربران است و بر اساس گزارش هایی که داریم آنها 
مدام در مبارزه با تخلفات فعال هستند و توان فنی قابل توجهی دارند.

وی در ادامــه با بیان اینکه اعمال محدودیت های رمز ارزی مســیر 
حاکمیت را برای مبارزه با پولشویی و تخلفات دشوارتر خواهد کرد، 
گفت: ما در مجلس به شــدت نگران این موضوع هستیم که اعمال 
محدودیت های غیرکارشناسی باعث مهاجرت کاربران رمز ارزها به 
سکوهای خارجی یا پلتفرم های غیر رسمی و غیرقانونی شود؛ در آن 

صورت امکان کنترل و نظارت وجود نخواهد داشت.
نماینده مردم ســمیرم در مجلس شورای اســلامی، تصریح کرد: 
متاسفانه امنیت دارایی های رمز ارزی مردم در سکوهای خارجی به 
بهانه تحریم های خصمانه بین المللی همیشه در خطر است همینطور 

استفاده از این پلتفرم ها، امکان بروز تخلفات را بسیار بیشتر می کند.
این عضو کمیســیون اقتصادی مجلس در ادامه با اشاره به نگرانی 
کاربران و کســب و کارهای حوزه رمــز ارزها از اظهار نظر بعضی از 
مســئولان بانک مرکزی درباره محدودیت های بیشتر، گفت: بانک 
مرکزی در راســتای رسالت خود و مطابق قوانین تنها متصدی این 
حوزه نیست و دیگر نهادها مانند وزارت اقتصاد باید ورود کنند البته 

نمایندگان مجلس قبلا مخالفت خود را نسبت به آن اعلام کرده اند.

ناوشکن دیلمان توان دریایی 
ناوگان شمال را ارتقا می دهد

فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: ناوشکن دیلمان با تجهیزات به 
روز و تسلیحات بالا می تواند در ارتقای سطح کیفی توان دریایی 

ناوگان شمال عملکرد بسیار خوبی داشته باشد.

به گزارش پیام آشنا، امیر دریادار شهرام ایرانی، فرمانده نیروی 
دریایی ارتش در آئین الحاق ناوشکن دیلمان در بندرانزلی با تسلیت 
ایام شــهادت حضرت فاطمه زهرا سلام الله و با گرامی داشت یاد 
و خاطره شــهدا به ویژه شهدای انقلاب اسلامی و دفاع مقدس و 
شــهدای مقاومت، گفت: در راســتای اجرای فرمان مقام معظم 
رهبری )مدظله العالی( و تدابیر ستاد کل در خصوص ناوگان شمال 
دریای صلح دوســتی باید گام هایی برداشته شود و امروز آخرین 
دستاورد نیروهای مســلح به ناوگان شمال نیروی دریایی ارتش 

ملحق می شود.
وی ادامه داد: ناوشکن دیلمان با تجهیزات به روز و تسلیحات بالا 
می تواند با دریامانی بالا در ارتقای سطح کیفی توان دریایی ناوگان 
شمال برای آموزش و پرورش نیروها و البته امداد و نجات عملکرد 

بسیار خوبی داشته باشد.
وی گفت: امروز منطقه در هندسه جهانی دچار التهاب است و تنها 

راه آرامش، مقاومت است.
فرمانده نیروی دریایی ارتش با اشــاره به جنایات گســترده رژیم 
صهیونیستی در نوار غزه، گفت: امیدواریم که مقاومت ملت فلسطین 
در برابر رژیم کودک کش صهیونیستی موفق باشد، حتماً ظلم پایدار 

نیست و رژیم صهیونیستی رفتنی است که این وعده حق است.

اخبار سراسری سرمقاله

طی اعلام رئیس هیات بازرسی انتخابات البرز باتشکیل 
هیات بازرسی انتخابات استان، شهروندان در تمامی 
شهرستان های اســتان می توانند گزارشات تخلف 

انتخابات را اعلام کنند.  

به گزارش پیام آشنا، سید اکبر حسینی 

موخر ظهر یک شــنبه ۵ آذر ۱۴۰۲ با اعلام 
این خبر، گفــت: هیات بازرســی انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی 
وششــمین دوره انتخابات مجلس خبرگان 

رهبری تشکیل شد. 
وی ادامه داد: ایــن هیات به منظور حصول 

اطمینان از صحت و حسن جریان انتخابات 
در کلیــه مراحــل آن در چارچــوب اصل 
حاکمیت قانون تشــکیل و آمــاده دریافت 

گزارشات مردمی است. 
رئیس هیات بازرســی انتخابات البرز افزود: 
کلیه شــهروندان می توانند گزارش جرائم و 

تخلفــات انتخاباتی داوطلبــان نمایندگی را 
از طریق مراجعه حضوری به محل اســتقرار 
دبیرخانه در فرمانداری های شهرستان ها و 
یا دبیرخانه مرکزی واقع در استانداری البرز 
و یا ارتباط تلفنی با هیات بازرسی انتخابات 

)۰۲۶۳۴۲۵۸۵۱۲(، اعلام کنند.

فرمانده انتظامــی البرز گفت: دو نفــر از اوباش 
سطح دار منطقه حصارک کرج که اقدام به قدرت 
نمایی با قمه کرده بودند، توسط مأموران سازمان 

اطلاعات فراجا دستگیر شدند.

به گزارش پیام آشنا، سردار حمید هداوند اظهار 
کرد: به دنبال دریافت اخباری مبنی بر اوباشی گری 

و قــدرت نمایی توســط ۲ نفــر از اراذل منطقه 
حصارک، بررســی موضوع در دستور کار مأموران 

سازمان اطلاعات فراجا در استان قرار گرفت.
وی اضافــه کرد: پس از انجام اقدامات پلیســی و 
اطلاعاتــی مخفیگاه هر ۲ اوباش در شــهر کرج 
شناســایی و در عملیاتی غافلگیرانه بامداد دیروز 

دستگیر شدند.

فرمانده انتظامی اســتان البرز با اشــاره به اینکه 
تحقیقــات در خصوص متهمــان ادامــه دارد، 
خاطرنشان کرد: اســتان البرز جایی برای گردن 
کشــی و قدرت نمایی اوباش نــدارد و هر کس 
بخواهد آرامش و امنیت شــهروندان را با مخاطره 
روبه رو کند با برخورد سخت پلیس مواجه خواهد 

شد

باید به این اصل اعتقاد داشته باشیم که هر کسی 
که دل در گرو انقلاب و نظام دارد یک بســیجی 

است.

 به گزارش پیام آشنا، دبیر فرهنگی بهارستان 
آنلاین ضمن تبریک هفته بسیج اظهار کرد: بسیج 
شجره طیبه ای اســت، که در آسمان انقلاب در 

حال رشد و نمو و حرکت است و ثمره امروز بسیج، 
مقاومت بی پایان و بی کرانه غزه است و  امروز ثمره 

بسیج پیروزی دوباره خون بر شمشیر است .
لیلا یادگاری دبیر فرهنگی جامعه خبری تحلیلی 
بهارســتان آنلاین و فعال سیاســی استان البرز 
بــا تاکید بر اینکه امروز ثمره  شکســتن هیمنه 
امپراتوری رسانه ای غرب و به ویژه امریکا و آگاهی 
بخشی ظلم و جوری که امروز در فلسطین شاهد 
آن هســتیم و بازتاب خبری کشــتن کودکان و 
زنان و مردان بی پناه همه از برکات وجود بســیج 
مستضعفین است؛ خاطرنشان کرد: امروز بسیج 
در چنگ رســانه ای با رژیم غاصب صهیونیستی 
نمذه قابل قبول می گیرد چرا که با امروز مقاومت 
توانست بایکوت خبری دشــمن کودک کش  و 
غاصب صهیونیستی را شکسته و ظلم و جوری که 
هفتاد ســال بر مردم غزه توسط این رژیم صفاک 
بر آنها تحمیل نموده اســت  را در مقابل وحدان 
های بیدار مردم دنیا به نمایش درآورد و آنها را به 

واکنش دآورد.
وی با تاکید بر اینکه امروز باید از این شجره طیبه 
و این ثمرات با تمام وجود پاسداری کنیم،تصریح 
کرد: بســیج امروز تفکری است که بر همه ارکان 
جمهوری اسلامی ســایه افکنده است و تشکیل 
بسیج مســتضعفین برآمده از انقلاب است و اگر 
این نهاد مقدس را مهم ترین نهاد نظام جمهوری 
اسلامی ایران نام ببریم به گزاف نگفته ایم  چراکه 
هر جا تفکر بسیجی شکل گرفته است پیشرفت و 
تعالی در آن رشــذ و نمو  پیدا کرده است که یک 
نمونه آن تفکر بسیج سازندگی است که امروز در 

کشور شاهد آن هستییم.
یاذگاری با اشــاره به جمله معروف امام راحل که 
اگر سپاه نبود کشــور هم نبود،خاطرنشان کرد:  
امروز باید به حرات بگوییم درســت است که اگر 
سپاه نبود کشــور هم نبود ولی باید بپذیریم که 
اگرسازمان بسیج مستصعفین نبود سپاه پاسدران 
هم نبود بنابراین سپاه  و بسیج یک روح هستند 

در دو کالبد.
این فعال سیاسی استان البرز با تاکید بر اینکه امروز 
باید خدمت رسانی، جهاد تبیین و امید آفرینی سه 
رویکرد اصلی بسیج مستضعفین باشد؛ گفت: امروز 
نباید از بسیج فرهنگی غفلت نماییم و نباید شاهد 
مرزبندی هایی باشیم که جوانان ما را از این شجره 
طیبه دور ســازد امروز باید بپذیریم و به این اصل 
اعتقاد داشــته باشیم که هر کسی که دل در گرو 
انقلاب و نظام دارد یک بســیجی اســت ما ملت 
عاشورا و امام حسین هستیم بنابراین باید تبیین 
گر راه شهدا، امام شهدا و منویات و تاکیدات امام 
خامنه ای باشیم تا انشالله به این کشور امام زمان 

گزندی نرسد.
یادگاری در پایان با بیان اینکه امروز تفکر حمایت 
از فلسطین در تمام دنیا دیده می شود؛ اظهارکرد: 
امــروز باید بپذیریم که تفکری کــه در جنگ و 
معادله ای نابرابر در برابر رژیم عاصبی که تا دندان 

مسلح شده می جنگند، ذارای تفکر بسیجی است.

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: یکی از مهمترین 
مصوبات سفر اول رئیس جمهور و همچنین سفر رئیس 
قوه قضائیه به استان، انتقال زندانیان و تخلیه زندان رجایی 
شهر بود که محقق شد و این زندان بزرگ و ملی از بافت 

شهری کرج خارج شد.

به گزارش پیام آشــنا، مجتبی عبداللهی در نشست 
خبری شــورای اطلاع رسانی دولت که همزمان با سفر 
قریب الوقوع رئیس جمهور محترم در محل سالن جلسات 
نهاد ریاســت جمهوری با حضور سپهر خلجی رئیس 
شــورای اطلاع رسانی دولت، برگزار شد، با بیان اینکه به 
طور قطع برنامه های متعددی برای این سفر پرخطر و 
برکت مهیا شده، دســتاوردها و ثمرات سفر اول را مورد 

اشاره قرار داد.
وی همچنین شــرایط البرز به عنوان استانی که از سال 
۸۹ اســتقلال یافت تشــریح کرد و در ابعاد مختلف به 
نیازها، مطالبات، ظرفیت ها، سرانه ها و زیرساخت های 

آن پرداخت.
عبداللهی ادامه داد: البرز  مهاجرپذیرترین و متراکم ترین 
استان کشور است در حالی که تنها نیم درصد از مساحت 

خاک کشور را داراست.
وی گفت: یکی از مهمترین مصوبات ســفر اول رئیس 
جمهور و همچنین سفر رئیس قوه قضائیه به استان، انتقال 
زندانیان و تخلیه زندان رجایی شهر بود که محقق شد و 

این زندان بزرگ و ملی از بافت شهری کرج خارج شد.
استاندار البرز افزود: مجموعه ساختمان های زندان بزودی 
به یک مکان فرهنگی تبدیل می شود و اراضی مربوط به 

استان نیز در راستای مولدسازی در عمران و آبادانی استان 
صرف می شود.

وی با بیان اینکه البرز ۱۲ شــهرک صنعتی بزرگ، ۱۷ 
لکه صنعتی و حدود چهار هزار واحد تولیدی و صنعتی 
دارد، گفت: در سفر رئیس جمهور محترم به استان هشت 
لکه صنعتی به شهرک صنعتی تبدیل می شود همچنین 
میزان درآمد اســتان از صنایع در رتبه پنجم کشور قرار 

دارد.
این مسئول اضافه کرد: مجموعه فرودگاهی و اقتصادی 
پیام در استان البرز نیز دارای ظرفیت های فراوانی است 

که باید برای شکوفایی آن تلاش کنیم.
عبداللهی افزود: این استان پنج هزار و ۲۵۰ شهید، ۱۳۲ 
شهید مدافع حرم، ۱۳ هزار جانباز، هزار و ۵۲ آزاده و ۱۷ 

هزار ایثارگر مهمان نیز دارد.

وی با بیان اینکه شــش واکسن تولید داخلی کشور در 
جغرافیای البرز تولید شــد، گفت: البرز ۶۰ درصد تولید 
داروی داخلی کشــور را تامین می کند و در بسیاری از 
تولیدات مواد غذایی، قطعات خودرو و... دارای رتبه های 

برتر کشور است.
استاندار البرز افزود: ۱۲ مجتمع دانشگاهی و بیش از ۱۰۰ 
هزار دانشجو در البرز هستند و ۳۸۱ شرکت دانش بنیان 
در این اســتان مستقر هستند که رتبه چهارم کشور در 
استقرار شرکت های دانش بنیان را داریم و درصدد ارتقا 

این رتبه هستیم.
وی با بیان اینکه سرانه تخت بیمارستانی در کشور ۱.۸ 
درصد و در البرز حدود ۹ دهم به ازای هر هزار نفر است، 
گفت: ۲۰ بیمارستان شامل ۱۲ بیمارستان دولتی و هشت 
بیمارستان خصوصی با دو هزار و ۲۰۰ تخت بیمارستانی 

در البرز مستقر هستند و برای رسیدن به میانگین کشوری 
و جمعیت اســتان به بیش از دو هزار تخت بیمارستانی 

دیگر نیز نیاز داریم.
عبداللهی افزود: شهرســتان فردیس فاقد بیمارســتان 
بود که با توجه به مصوبات ســفر قبل، با حضور رئیس 
جمهور محترم بیمارستانی دولتی شهید سلیمانی در این 

شهرستان مورد بهره برداری رسمی قرار می گیرد.
وی با اشاره به تنش های آبی اشتهارد و مصوبات سفر اول 
در این خصوص، گفت: حدود ۶۰۰ میلیارد تومان اعتبار 
برای این منظور مصوب شــد و آماده بهره برداری است 
چراکه این مشکل برای ۳۰ سال آینده برطرف شده است.

استاندار البرز افزود: ارتقا سه شهر کمالشهر با ۲۰۰ هزار نفر 
جمعیت، محمدشهر با ۱۵۰ هزار نفر جمعیت و ماهدشت 
با ۱۲۰ هزار نفر جمعیت را در سفر اول از رئیس جمهور 

درخواست کردیم که مصوب شد.
وی با بیان اینکه البرز در سرانه های آموزشی و پرورشی، 
محروم ترین استان کشور است، گفت: این استان ۵۲۰ 
هزار دانش آمــوز و ۵۰ هزار معلم دارد و تمامی مدارس 
استان دوشــفیته و کلاس ها با جمعیت بالای ۳۲ نفر 
تشکیل می شود و اگر بخواهیم همه مدارس یک شیفت 
و کلاس ها ۳۰ نفره شود به حدود هزار مدرسه نیاز داریم.

عبداللهی افزود: درصدد هستیم در سفر رئیس جمهور 
به اســتان چند واحد تولیدی و صنعتی بزرگ را مورد 

بهره برداری قرار دهیم.
وی گفت: سفر اول رئیس جمهور به استان البرز سرشار 
از برکات بود و دستاوردهای بزرگی داشت و باور داریم در 

سفر دوم نیز استمرار خواهد داشت.

دادســتان عمومی و انقلاب فردیس با اعلام 
آزادســازی انجام شــده به وســعت ۷۳ در 
مشکین دشت و روستای فرخ آباد این حوزه 
قضائی، ارزش این اراضی را نزدیک به ۵ هزار 

و ۸۵۰ میلیارد تومان بیان کرد.

به گزارش پیام آشنا، حسین ناصرخاکی در 
تشریح یک عملیات مقابله با تغییر کاربری 
غیرمجــاز اراضی زراعی در این حوزه قضائی 

که منجر به آزادسازی ۷۳ هکتار شد گفت: 
با اجــرای تبصره ۲ مــاده ۱۰ قانون حفظ 
اراضی زراعی و باغ ها در حریم »شهر مشکین 
دشت« و »روســتای فرخ آباد- زیبادشت« 
که با درخواســت جهاد کشاورزی انجام شد 
از تغییر کاربری در دست اقدام جلوگیری به 

عمل آمد.
وی بــا بیان اینکــه این اقدام بــا همراهی 
نماینده دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان 

فردیس، مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان، 
عوامل کلانتــری ۱۵ و عوامل شــهرداری 
مشکین دشت انجام شــده تصریح کرد: در 
زمینه مقابله با تغییر کاربری های غیرمجاز، 
همدلی بسیار نزدیکی بین همه دستگاه ها 
در فردیــس وجود دارد و بــا ظرفیت ایجاد 
شده قرارگاه صیانت از بیت المال و مقابله با 
تغییر کاربری دادگستری کل استان البرز، این 

اقدامات انسجام و قوام پیدا کرده است.

دادســتان عمومی و انقلاب فردیس میزان 
آزادسازی انجام شده ۷۳ هکتار و به ارزش ۵ 
هزار و ۸۵۰ میلیارد تومان بیان کرد و افزود: 
تعداد قطعات اعمال قانون شده ۴۲ مورد بود 
که شــامل دیوارکشی غیرمجاز به تعداد ۵۴ 
مورد و به مساحت تقریبی ۱۱۲۰ هزار متر 
مربع، بنای غیر مجاز ۴ مورد، محوطه سازی 
۳۸ مورد، دپوی مصالح ۱۸ مورد، آلاچیق ۹ 

مورد و استخر ۸ مورد بوده است.

غلامرضازارع، خبرنگار پیام آشــنا، 
دکتر گلرخی شهردار مهستان)شهر جدید 
هشــتگرد( از طراحی و راه اندازی خطوط 
تاکســی درون شــهری و تاکســی های 
گردشی فازهای ۴ و ۷ و اعطای مجوزهای 

آن به متقاضیان خبر داد.
شهردار مهستان در این باره گفت: با توجه 
به گستردگی مناطق مسکونی شهر و لزوم 
خدمات رســانی به شــهروندان به همت 
ســازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری 

نیازســنجی های لازم در خصوص ایجاد 
خطوط تاکسی درون شهری انجام گرفت.

گلرخی افزود: این طرح در راستای ایجاد 
رفاه و دسترسی آسان شهروندان به نقاط 
مختلــف شــهر اجرایی خواهد شــد.وی 

درپایان گفت: متقاضیان می توانند جهت 
کســب اطلاعات بیشــتر و ســیر مراحل 
قانونی دریافت مجوز به ســازمان حمل و 
نقل و ترافیک شهرداری مِهِستان مراجعه 

نمایند.

امکان گزارش تخلفات به هیات بازرسی انتخابات فراهم شد  

فرمانده انتظامی البرز خبر داد؛

عاملان قمه کشی و قدرت نمایی در تور سازمان اطلاعات فراجا

یادگاری به مناسبت هفته بسیج عنوان کرد:

هر کس دل در گرو انقلاب دارد بسیجی است

استاندار البرز:

البرز بار دیگر میزبان رئیس جمهور می شود

دادستان فردیس خبر داد

مقابله با تغییر کاربری به ارزش ۵ هزار میلیارد تومان در فردیس

گلرخی خبر داد

 راه اندازی خطوط تاکسی درون شهری و تاکسی های گردشی در مهستان 

معاون انتظامی البرز خبر داد؛
اجرای طرح برخورد با 

ضایعاتی های غیرمجاز در البرز
معاون عملیات فرماندهی انتظامی البــرز از اجرای طرح مبارزه با 

ضایعاتی های غیر مجاز در استان خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، سرهنگ فرهاد چراغی اظهار کرد: در راستای 
ارتقای امنیت اجتماعی و پیشگیری از خرید و فروش اموال سرقتی، 
طرح بازدید از مراکز ضایعاتی و برخورد با مراکز غیر مجاز در سطح 

استان به اجرا گذاشته شد.
وی با اشاره به مشارکت کلیه کلانتری های سطح استان و همراهی 
پلیس های تخصصی برای اجرای این طرح، افزود: در این راســتا از 
۱۸۲ مرکز جمع آوری و خودروهای ضایعاتی بازدید به عمل آمد که 
منجر به توقیف ۲۸ خودرو ضایعاتی و پلمب یک واحد غیر مجاز شد.

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان البرز با اشاره به کشف ۳۰ 
قلم انواع لوازم سرقتی از قبیل: سیم کابل، دینام و ضایعات فلزی در 
این طرح گفت: در این زمینه ۸ نفر دستگیر و با تشکیل پرونده به 

مراجع قضائی معرفی شدند.
این مقام انتظامی در پایان از تداوم اجرای طرح های مشابه در این 
زمینه خبر داد و خاطرنشان ساخت: بدون شک همراهی و همکاری 
شــهروندان با پلیس زمینه ارتقا امنیت اجتماعی را فراهم خواهد 
کرد، لذا شهروندان می توانند اخبار و اطلاعات خود در زمینه خرید 
و فروش اقلام مسروقه را از طریق شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس اعلام 

کنند.

خبر البرز
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رئیس شورای اسلامی شهرســتان کرج با اشاره به 
تصمیم دولت برای ارتقای ۲ منطقه شهری کمالشهر 
و محمد شهر به شهرستان گفت: اهتمام شورای این 
شهرســتان بر رفع موانع و مشکلات حریم این سه 

منطقه شهری است.

به گزارش پیام آشنا، علی قاسم پور در نشست 
بررسی مشکلات شهرهای تابعه شهرستان کرج که 
در محمد شهر برگزار شد، گفت: یکی از مشکلات این 
شهرها، وجود مسیرهای مشترک ترددی با کلانشهر 
کرج اســت باید نسبت به رفع این مشکلات اهتمام 

داشت.
 رئیس شــورای اسلامی شهرســتان کرج گفت:به 
نمایندگی از جامعه شــورایی کرج، از نماینده ولی 
فقیه در استان البرز، استاندار، نمایندگان مجلس و 
رئیس جمهور بابت ارتقای سیاسی شهرستان های 

محمدشهر و کمالشهر تشکر می کنم.
 وی ضمن ابراز امیدواری از اینکه شهرستان شدن این 
دو شهر در نهایت موجب رونق آن ها و فراهم شدن 

جای بهتری برای زندگی مردم ساکن شود، تصریح 
کرد: بسیاری از جمعیت ساکن در شهرهای استان 
البرز حتی کرج که شهروندان و ولی نعمتان ما هستند 
و همه موجودیت ما از آن هاســت، سرریز جمعیتی 
پایتخت هستند و این موضوع باید مدنظر قرار گیرد که 
امیدواریم با تلاش های مدیران ارشد استان و رئیس 

جمهور، اتفاقات خوبی در این زمینه رقم بخورد.
 رئیس شورای اسلامی شهرستان کرج گفت: بسیاری 
از مسائلی که مترتب بر شهرها و شهرداری هاست، 
ماننــد تورم و افزایش چشــمگیر نهادهای خدمت 
شهرداری از نظر ریالی در ید مدیران نیست و معمولا 
بودجه های شهرها کفاف بسیاری از امور را نمی دهد 
اما این موضوع موجب رخوت در شهرهای ما نشده 
است و شوراها و شهرداری ها از راهکارهای مختلفی 
برای خدمت رســانی به مردم در حد بضاعت و توان 

خود استفاده کردند.
قاسم پور گفت: امروز پروژه ها باید با توجه به بضاعت 
مالی، بر اساس اولویت و اهمیت دسته بندی شوند و 
آن هایی که از اهمیت و زمانبندی توامان برخوردار 

هستند، به منظور گره گشایی از مردم در اولویت قرار 
گیرند. وجود کلانشهر کرج در مرکزیت استان البرز 
موجب ایجاد مشکلاتی برای شهرهای اطراف نیز شده 
که در خواست می شود جلسات مشترک مستمری 
به منظور تصمیم گیری برای رفع این مشکلات برگزار 

شود.
وی با اشاره به جذب ۹۲ درصدی بودجه شهرداری 
کرج در نیمه نخســت ســال جاری خاطرنشــان 
کرد: تملک و اجرای پروژه های مدنظر شــهرداری 
محمدشهر، نیازمند ارقام سنگینی است و بر اساس 
ماده ۶۸ قانون شــهرداری ها، با منع هزینه کرد در 
خارج از محدوده قانونی مواجه هســتیم. در صورت 
اولویت آسفالت بلوار بسیج، اگر این موضوع جزو لیست 
است، دســتورات لازم برای انجام آن صادر شود، در 
غیر اینصورت مکاتبات لازم به منظور بررسی و حل 

آن صورت گیرد.
رئیس شــورای اسلامی شهرستان کرج خاطرنشان 
کرد: اگر تعهدی که می توانیم به آن عمل کنیم در 
حوزه اختیارات شهر کرج است و نیاز به لایحه دارد، 

کمک می کنیم تا لایحه مربوطه به شورای اسلامی 
شهر ارسال و سپس تصویب و اجرایی شود.  

به گفته قاســم پور؛ تلاش می کنیم تا پایان ســال 
جاری، در حد توان گره های موجود را باز کنیم هدف 
همه ما خدمت رسانی به مردم است اما نباید اقدامی 
انجام دهیم که بعدها سازمان نظارتی از ما ایراد شکلی 

و فنی بگیرد.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران گفت: 
پنج شنبه هفته جاری ایستگاه متروی پرند افتتاح می 

شود.

به گزارش پیام آشنا به نقل از همشهری آنلاین، 
محسن هرمزی در جریان بررسی گزارش نظارتی ۶ 
ماهه پروژه های تملک دارایی سرمایه ای شهرداری 
تهران در سال ۱۴۰۲ با بیان اینکه شورا در این دوره 
همت را بر حوزه حمل و نقل گذاشت، گفت: محور 
مــا تکمیل طرح های این حوزه بود بگونه ای که در 
توسعه مترو ۶ ایستگاه و ۲۹ کیلومتر را اجرایی کرده 

ایم و پنج ایستگاه به بهره برداری رسید و پنجشنبه 
هفته جاری نیز ایستگاه متروی پرند افتتاح می شود 
و ما تکلیف خود را در مترو انجام داده ایم و جلوتر از 

تکالیف هستیم.
او با بیان اینکــه تا امروز ۷۲۱ دســتگاه اتوبوس را 
نوسازی و وارد ناوگان کرده ایم، گفت: ۲۹۵ دستگاه 
اتوبوس نوسازی شده نیز در سال جاری تحویل داده 

شده که بی سابقه بوده است.
هرمزی با اشاره به اینکه بر اساس کارشناسی ها قرار بر 
این شد اگر توانستیم از محل ارقامی که از سپاه طلب 
داریم، کارسازی انجام دهیم، گفت: بیش از سه هزار 

میلیارد تومان از مجموع مطالبات وصول شد و وارد 
کار شده ایم.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران با اعلام 
اینکه در چین پنــج قرارداد به میزان یک میلیارد و 
۴۰ میلیــون یورو منعقد کردیم، گفت: رئیس بانک 
مرکزی نیز اعلام کرد تأمین ارز یک میلیارد دلاری 
برای شــهرداری را انجام خواهد داد و تقاضا داریم تا 
رویکردی که شهرداری تهران و کمیسیون برنامه و 
بودجه داشته با همین دست فرمان جلو برود و اگر می 
توانیم بیش از ظرفیت اقدام کنیم، این اقدام صورت 

بگیرد.

رئیس شورای اسلامی شهرستان کرج:

پروژه ها با توجه به بضاعت مالی، اولویت و اهمیت دسته بندی شوند 

متروی پرند پنجشنبه این هفته افتتاح می شود

قرارگاه مقابله با معضل آلودگی 
هوا تشکیل شود

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای 
مجلس شورای اسلامی گفت: پیشنهاد بنده تشکیل 
یک قرارگاه با حضور دستگاه های متولی برای مقابله با 

معضل آلودگی هوا است.

به گزارش پیام آشنا، ولی الله بیاتی با اشاره به تشدید 
معضل آلودگی هوا درباره راهکارهای مقابله با این پدیده 
گفت: در حال حاضر یکی از معضلات کشور ما به ویژه 
کلانشهرها بحث آلودگی هوا اســت. آلودگی هوا بر 
سلامت همه اقشار جامعه به ویژه افرادی که در مناطق 

پایین شهر زندگی می کنند اثر گذار است.
وی در ادامه با بیان اینکه قانون لازم برای مقابله با این 
معضل بزرگ را داریم، گفت: متاســفانه این قانون به 

درستی اجرایی نمی شود.
این عضو کمیسیون امور داخلی و شوراها گفت: یکی از 
دلایل آلودگی هوا به خودروها برمی گردد که در قانون 
پیش بینی شــده تا خودروها برقی شده و  یا مصرف 
بنزین آنان به حداقل کاهش یابد. از سوی دیگر از طرق 
مختلف از مردم عوارض اخذ می شــود که باید منابع 
حاصل از این محل برای مقابله با معضل آلودگی هوا 

هزینه شود.
نماینده مردم تفرش در مجلس شورای اسلامی،ادامه 
داد: متاسفانه عوارضی که از مردم گرفته می شود، به 
شــهرداری ها داده می شود و شهرداری ها نیز از این 
محل حقوق نیروهای خود را پرداخت می کنند، در 
حالی که این منابع نباید صرف هزینه های جاری شود.

بیاتی در پایان گفت: از نگاه بنده برای مقابله با معضل 
آلودگی هوا لازم است که یک قرارگاه با حضور دستگاه 
های متولی تشکیل شود تا گامی واحد برای کنترل این 
پدیده برداشته شود چراکه ادامه این معضل خواه ناخواه 

سلامت جامعه را تحت تاثیر قرار می دهد.

محیط زیـــست

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی 
شهر کرج گفت: موضوع آسفالت زیر گذر محمدشهر 
و خیابان بسیج مرز بین محمد شهر و شهر کرج باید 

در قالب لایحه تنظیم و در شورای شهر تصویب شود.

به گزارش پیام آشنا، حسین مهاجری در نشست 
بررسی مسائل شهرهای شهرستان کرج که با حضور 
هیئت رئیسه شورای اسلامی شهرستان کرج در شورای 
محمد شهر برگزار شد، با اشاره به بازدید از بلوار بسیج 

در سال گذشته گفت: چون این خیابان مرز مشترک 
بین کرج و محمدشهر است، شهرداری نمی تواند بدون 
مصوبه شورا در این زمینه هزینه کند زیرا مشکل ساز 
خواهد شد.   مهاجری تصریح کرد: در این راستا متن 
لایحه مربوطه تنظیم شــده است اما هنوز به شورای 
اسلامی شهر کرج ارسال نشده که پیگیری های لازم به 

منظور ارسال سریع تر آن در حال انجام است.
عضو شورای اســلامی شهرکرج با بیان اینکه شورای 
شــهر تلاش می کند تا این مصوبه اخذ و آســفالت 

خیابــان مذکور به صورت قانونی انجام شــود، گفت: 
آسفالت خیابان مشترک محمدشهر و مشکین دشت 
و فردیس موضوع دیگری است که باید هر چه سریع 

تعیین تکلیف شود.
به گفته مهاجری؛ سال گذشته طی انعقاد تفاهم نامه ای 
با اداره کل های آموزش و پرورش و نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس استان البرز، آسفالت حدود ۲۰۰ مدرسه 
در اســتان صورت گرفت که ۵۰ درصد آن ها در شهر 

کرج واقع شده بودند.

خزانه دار و رئیس کمیســیون شهرسازی و معماری 

شهر کرج از تصویب اجرای تقاطع غیر همسطح میدان 
جمهوری در کمیسیون ماده ۷ خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، علی ذبیحی در خصوص پروژه 
میدان جمهوری گفت: با توجه به اهمیت اجرای پروژه 
تقاطع غیر همسطح میدان و بلوار جمهوری اسلامی و 
اهمیت بررسی این پروژه در کمیسیون ماده ۷ قانون 
حفظ و گســترش فضای سبز و رای کمیسیون برای 
اجرای پروژه، در محل سازمان سیما منظر جلسه ای 

تشکیل شد و پس از بحث و بررسی کمیسیون به جهت 
تسهیل در امور شهروندان با اجرای این پروژه موافقت 

شد.
رئیس کمیســیون شهرسازی و معماری شهر کرج با 
اشــاره به طولانی شدن این رای در کمیسیون ماده ۷ 
گفت: امید است که با اجرای این پروژه شاهد کاهش 
آلایندگی ناشــی از توقف طولانی خودروها و کاهش 

اتلاف وقت همشهریان باشیم.  
ذبیحی با بیان اینکه یکی از کمیسیون های تخصصی 

کمیسیون ماده ۷ است، گفت: کمیسیون تشخیص 
باغات یا کمیســیون ماده ۷ شهرداری براساس مقرره 
اعلامی در ماده ۷ آئین نامه اجرائی قانون اصلاح قانون 
حفظ وگســترش فضای سبز در جهت تشخیص باغ 
وحفظ و گسترش فضای ســبز و جلوگیری از قطع 
بی رویه پیش بینی و تشکیل می شود و قطع هرنوع 
درخت درمحدوه قانونی وحریم شــهرها اعم از معابرو 
میادین، پارکها وبوستان و باغ و غیره جز با تشخیص 

کمیسیون ماده ۷ شهرداری ممنوع است.

شهردار کرج طی بازدید از روند راه اندازی مسیر ویژه 
اتوبوس تندرو )BRT( در حدفاصل میدان حصارک 

تا پایانه شهید سلطانی، خواســتار تسریع در اجرای 
پروژه با حداقل عوارض ترافیکی و ایجاد مشکلات برای 

شهروندان شد.

به گزارش پیام آشنا، مهرداد کیانی با بیان اینکه فاز 
نخست بی آر تی در کرج به طول تقریبی ۳۰ کیلومتر 
و مشــتمل بر ۳۹ ایستگاه پیش بینی شده است که 
ترافیک را در محور پرتردد خیابان شــهید بهشــتی 
کاهش خواهــد داد، گفت: به مــوازات انجام اصلاح 

هندسی ها و آماده سازی مسیر و احداث ایستگاه ها، 
خریداری اتوبوس ها نیز با مساعدت شورای شهر به 
خوبی پیش می رود و نتیجه کار بسیار رضایت بخش 

خواهد بود.
این مسئول ادامه داد: راه اندازی بی آر تی و همچنین 
تکمیل قطار شــهری و بهره برداری از فاز نخســت 
کنارگذر شمالی که کارکرد درون شهری دارد، کیفیت 
سفرهای درون شهری در سطح کلانشهر کرج را بهبود 
بخشیده و به فروکش ترافیک، آلودگی هوا و نارضایتی 

شهروندان کمک شــایانی می کند؛ باید پذیرفت که 
تحولات اساسی در تقویت زیرساخت های حمل و نقل 

عمومی در حال وقوع می باشد.
کیانی تصریح کرد: به حمد الهی امروز در گوشه گوشه 
شهر شاهد اجرای پروژه های متنوع عمرانی، خدماتی 
و زیرساختی هستیم و شهرداری کرج با رشد درآمدی 
و تاکید بر درآمدزایی پایدار اعتبار ویژه ای را به پروژه 
های سطح شهر تزریق نموده و با افتخار اعلام می کنیم 

که پروژه غیرفعالی نداریم.

رئیس کمیسیون عمران شوراي شهر کرج:

آسفالت مسیرهای حریم شهر و منتهی به محمدشهر باید در قالب لایحه در شورای شهر کرج تصویب شود

خزانه دار شورای شهر کرج:

اجرای تقاطع غیر همسطح میدان جمهوری در کمیسیون ماده ۷ مصوب شد 

 BRT بازدید شهردار کرج از روند راه اندازی

کسب و کار

شارژ کاری با دوست صمیمی
پیامدهای پایان دوستی   ها 

در محیط کار
»حقوق بالا« همه مواد لازم برای حس وابســتگی به 
محیط کار نیست. »چسب« نیروی کار به مجموعه   باید 
قوی تر از »دســتمزد« باشد. مطالعات دانشمند ارشد 
موسسه گالوپ نشان می دهد، کارکنانی که »دوست 
صمیمی« در محل کار دارند، از »مزیت اجتماعی« در 
محیط شغلی برخوردارند. این کارکنان، از کار خسته 
نمی شوند. آنها پیشنهاد »حقوق بالا« از شرکت رقیب 

را هم به راحتی نمی  پذیرند.
در اواســط دهه ۱۹۸۰، وقتی »جیم هارتر« کارش را 
به عنوان یک تحلیلگر جوان در موسســه گالوپ آغاز 
کرد، از او خواستند تحقیق کند که چرا بعضی تیم   ها 
در محیط کار، عملکرد بهتری از دیگــران دارند. او و 
همکارانش، با دفترچه   ها و دستگاه   های ضبط صوتشان 
از یک ســوی جهان به آن سو رفتند و با گروه   هایی از 
کارمندان، کارکنان کارخانه   ها و بیمارستان   ها مصاحبه 
کردند. سوالاتی از این قبیل: »مدیرتان چگونه برای تیم، 
هدف   گذاری می کند؟ تیمتان چطور با یکدیگر همکاری 

می کنند؟ از کجا می   فهمید تیمتان موفق است یا نه؟«
هارتر با یــادآوری آن روزها می   گوید: »هر چند وقت 
یک بار، در یک اتاق کنفرانس یا محوطه کارخانه دور هم 
می   نشستیم و یکی از کارکنان به یکی از همکارهایش 
اشاره می   کرد و می   گفت او یکی از بهترین دوستان من 

است.«
در آن زمــان، این محقق   ها اشــاره   ای به این اظهارات 
نکردند. اما چند ماه بعد، وقتی داشتند انبوهی از متون 
مصاحبه   ها را بررسی می   کردند، متوجه نکته   ای شدند. 
هارتر می   گوید: »ما به دنبال کلمات و عبارات مشترک 
میان افراد بودیم و متوجه شــدیم که بهترین دوست، 
یکی از عباراتی ا   ست که بارها تکرار شده.« او که حالا 
دانشمند ارشد مدیریت و سلامت محیط کار در موسسه 
گالوپ است در ادامه می   گوید: »طی تحقیقات بعدی 
متوجه شــدیم که وقتی نیازهای اولیــه افراد، یعنی 
شفافیت وظایف و منابع لازم برای انجام کار تامین باشد، 
داشتن یک دوست صمیمی می تواند تفاوت چشمگیری 

در عملکرد آنها ایجاد کند.«
در واقع، دهه   ها تحقیق و تحلیل در موسســه گالوپ 
نشان می دهد که وجود دوستان در محیط کار، به نفع 
کسب وکار اســت. آنها می توانند بهره   وری، مشارکت، 
امنیت و نرخ حفظ نیرو را بهبود بخشند. وجود دوستی 
در محیط کار، باعث می شود کارکنان سالم   تر و شادتر 
باشند. سایر نظرسنجی   ها نشان می دهند که دوستی، 

رضایت شغلی را افزایش و استرس را کاهش می دهد.
اما این روزها، دوســتی در محیط کار، گونه   ای در حال 
انقراض اســت. طبق داده   های مربوط به کارت ساعت 
کارمندها، پس از کرونا و با گســترش دورکاری و کار 
ترکیبی در اقصی نقاط دنیا، تنها ۴۰ درصد از نیروها به 
محل کار برگشته      اند و بسیاری دیگر، فعلا تصمیمی برای 
بازگشت به محل کار ندارند. فقدان ارتباطات رو در رو با 
همکارها به این معناست که شانس کمتری برای ایجاد 
و حفظ پیوندهای نزدیک داریم. پاندمی کرونا باعث شد 
بسیاری از مردم به این نتیجه برسند که کار، جایی نیست 
که بخواهند در آن به دنبال هدف و معنا باشند. آنها در 
آن دوران، با ارزیابی مجدد زندگی و حرفه خود، آگاهانه 
انتخاب کردند که متفاوت کار کنند: حالا نه تنها ساعات 
کمتری را صرف کار و زمان بیشتری را صرف سرگرمی 
و ورزش و ریلکــس کردن می کنند، بلکه افراد زندگی 
خود را اولویت   بندی کرده و غیرضروری   ها را اصطلاحا 
»هرس« کرده   اند. دوستان محیط کار، از لیست اولویت   ها 

حذف شدند و خانواده و عزیزان، اضافه شدند.
این سبک جدید از بسیاری جهات، سالم است. بسیاری 
از کارکنان آمریکایی، به خصوص کارکنان اداری، معمولا 
برای کار خود بیش از حد ارزش قائلند و سایر جنبه   های 
زندگی را کم   ارزش تلقی می کنند. اما فاصله گرفتن از 
دوستی   های محیط کار، بهایی داشته. هرچه پیوندهای 
اجتماعی در محیط کار کمتر می شود، مشاغل تراکنشی   تر 
خواهند شد. کارمندها دیگر به کار خود دلبسته و وفادار 
نیستند. به این ترتیب، نرخ گردش نیروی کار در بازار به 
اوجی تاریخی خواهد رسید. همزمان که کارمندها تمرکز 
را از شغل خود برمی   دارند و برای فعالیت   های دیگر، جا 
باز می کنند، اهمیت این سوال بیشتر می شود: با کنار 
گذاشتن دوستان و عدم ایجاد پیوندهای صمیمانه جدید 
در محیط کار، چه چیزهای دیگری را از دست می   دهیم؟

 پاداش   های اجتماعی کار
اعتقاد هارتر در دهه ۸۰ مبنی بر اینکه داشتن دوست 
در محیط کار هم به نفع شرکت هاســت و هم به نفع 
کارمندها، موضوعی ا   ست که به لحاظ شهودی کاملا قابل 
درک و منطقی ا   ست. داشتن یک همکار قابل اعتماد که 
هوای شما را دارد و بودن در جوارش برایتان لذت بخش 
است، باعث می شود کار، آنقدرها هم کسل   کننده و سخت 
نباشد. به جرات می توانم بگویم که حتی گاهی، اگر هنگام 
عقد یک معامله یا تکمیل یــا تنظیم یک گزارش، آن 
همکار در کنارتان باشــد، ممکن است کار برایتان، یک 

جورهایی لذت   بخش یا سرگرم   کننده شود.
ســال ۱۹۹۹، یــک ســال می   شــد کــه وارد حوزه 
روزنامه   نگاری شــده بودم که با الیسون آشنا شدم. هر 
دوی ما در اوایل دهه ۲۰ زندگی   مان بودیم و به تازگی به 
نیویورک آمده بودیم. به واسطه شغلمان، با هم صمیمی 
شدیم. درباره وظایفمان صحبت می   کردیم. به مرور و 
به واسطه قرارهای غیرکاری، دوستی   مان عمیق شد. 
دیدیم که دوران کودکی و افکار سیاسی مشابهی داریم. 
حتی خلق و خویمان هم شبیه به هم بود. بابت کار و 
رفتار مادرهایمان پیش هم گلایه می   کردیم. ارتقاهای 
شغلی   مان را با هم جشــن می   گرفتیم. ازدواج و تولد 
فرزندانمان را هم همین طــور. حالا پس از بیش از دو 
دهه و نقل مکان به سه شهر و بارها تغییر شغل، الیسون 
هنوز هم انسان محبوب من است. دیگر همکار نیستیم 
اما وقتی به گذشته نگاه می   کنم، مطمئن می   شوم که او 

یکی از دلایلی ا   ست که باعث شد در آن شرکت بمانم.

در حال حاضر هم معماران و هم 
مهندسان ساختمان از »دانشمند برتر 

بودن« دست کشیده اند
رابرت استرن

دفتر ما کاملاً مســلط بر کامپیوتر است، اما من شخصاً از 
کامپیوتر استفاده نمی کنم. من هنوز هم خط می کشم و 

اسکیس می زنم. من عاشق ماکت ها هستم.
به نظر من کامپیوتر ابزار شگفت انگیزی است، اما تمایل 
دارد طراحان را در رابطه شان با دست و چشم و مغزشان 
بی تفاوت کند. معمارانی که من آنها را تحسین می کنم اکثراً 
از کامپیوتر برای طراحی استفاده نمی کنند؛ آنها از آن برای 
تحقق بخشیدن به پروژه هایشان بهره می برند. )در گفت وگو 
 The منتشر شده در وب سایت ،Vivian Marino با

New York Times، سال ۲۰۱۲(
منبع: گفتار

دیدگاه

علیرضا رحیمی عضو شورای اسلامی شهر کرج با 
اشاره به معضلات کنونی پل های عابر پیاده، و پیرو 
تذکر قبلی به شــهردار محترم خواستار تصحیح، 

توسعه و نگهداشت صحیح آن ها شد.

 به گزارش پیام آشنا، علیرضا رحیمی نایب رئیس 
کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر کرج در یکصد 
و بیست و ششمین جلسه این کمیسیون در بررسی 
تفریق بودجه ســازمان ســیما و منظر و فضاهای 
شهری در سال۱۴۰۱ گفت: با توجه به بررسی ها و 
درخواست های شهروندان در خصوص عبور عابرین 
پیاده از عرض معابر پر خطر در سطح شهر احصاء شد 

که پل های عابر پیاده در حال بهره برداری و آنچه که 
نیاز شهری است باید احداث شود.

وی با اشاره به اینکه تمام پله های برقی عابر پیاده که 
در ســطح شهر مشاهده می شود برای دهه هشتاد 
اســت که یک عمر مفید دارد، گفت: استفاده از پله 
برقی عابر پیاده های ســطح شــهر با توجه به نوع 
نگهداشت و خطرات آن به صرفه نیست و استفاده از 
پل های عابر پیاده رمپی نسبت به دیگر پل های عابر 

پیاده کاربردی تر خواهد بود.
علیرضــا رحیمی ضمن یــادآوری این موضوع که 
مدیریت و نظارت بر پل هــای عابر پیاده بر عهده 
مدیریت شهری اســت که در حال حاضر بصورت 

درست و صحیح انجام نمی شود، عنوان کرد: متاسفانه 
شهروندان شهر کرج از خدمات رسانی در خصوص 
پل های عابر پیاده رضایت ندارند و شکایات متعددی 
ارسال می شود که در بعضی مواقع جان شهروندان 

محترم به خطر افتاده است.
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی 
شهر کرج تاکید کرد: با توجه به حساسیت موضوع، 
ضروری است تا شــهردار محترم نسبت به کسب 
رضایت شــهروندان و ارتقای سطح ایمنی آنان در 

پل های هوایی اقدام کنند.
عضو شــورای شهر کرج خاطرنشــان کرد: شورای 
اســلامی شهر کرج در ســال جاری مبلغ دویست 

میلیارد ریال در خصوص طراحی و احداث پل های 
عابر پیاده بصورت رمپی و آسانسوری و...اختصاص 

داده است.
به گفته رحیمی این اقدام در مرحله برگزاری مناقصه 

است که به زودی انجام خواهد شد.
گفتنی اســت تردد در پل های رمپی آسان تر است 

و امکان تردد دوچرخه نیز در این پل ها وجود دارد.

نایب رئیس کمیسیون تلفیق شورای شهر کرج خواستار شد:

پل های عابر پیاده مکانیزه تعیین و تکلیف شود

آگهی تغییرات شرکت با مسئولیت 
محدود مهندسی کوشک سازان راهیان 

البرز به شناسه ملی 10320126۵۵2 
و به شماره ثبت 22361 به استناد 
صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 

1402/08/01 تصمیمات ذیل اتخاذ 
شد محل شرکت به آدرس:استان 

البرز،شهرستان کرج،بخش 
مرکزی،شهر:کرج محله:شهرک 

اوج،معبرماقبل آخر،خیابان شهید نواب 
صفوی)20متری اوج(،معبرآخر:خیابان 
بوعلی شرقی،پلاک0،مجتمع تجاری 

واداری همگامان،طبقه4،واحد40کدپس
تی3149863271 انتقال یافت ودر نتیجه 

ماده مربوط در اساسنامه به شرح فوق 
اصلاح گردید. 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
البرز اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری کرج )1611829(
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زنان و خانواده

یک مطالعه جدید در کارولینای شمالی نشان می دهد 
که آلاینده های محیطی ممکن است باعث افزایش نرخ 
سرطان سینه در مناطق شهری در مقایسه با مناطق 

روستایی شوند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مدیسن نت، »لاریسا 
گیرهارت سرنا«، نویسنده اصلی این پژوهش در موسسه 
ســرطان دوک در دوره ام کارولینای شــمالی، گفت: 

تحلیل های ما ارتباط قابل توجهی بین کیفیت محیطی 
و بروز سرطان سینه را نشان می دهد.

EQI، ارزیابی شهرستان به شهرســتان از هوا، آب، 
زمین، محیط ساخته شده و همچنین محیط اجتماعی 

جمعیت شناختی است.
محققان داده های EQI را با اطلاعات مربوط به بروز 
موارد سرطان سینه و مرحله سرطان پس از تشخیص 

کارولینای شمالی مقایسه کردند.

ایــن تیم دریافتند افرادی که در شهرســتان هایی با 
کیفیت محیطی ضعیف زندگی می کنند، در مقایسه 
با شهرستان هایی با کیفیت محیطی خوب، حدود ۱۱ 
مورد بیشتر سرطان ســینه در هر ۱۰۰۰۰۰ ساکن 
داشتند. آنها خاطرنشان کردند که این مسئله به ویژه 

برای موارد سرطان پستان اولیه صادق است.
شهرستان های شهری با کیفیت زیست محیطی ضعیف 
به ویژه توسط موارد بیش از حد سرطان سینه آسیب 

دیده اند. به گفته محققان، در برخی از شهرســتان ها 
)اعم از شــهری و روستایی(، آلاینده های زمین مانند 
آفت کش ها، مواد شــیمیایی سمی ناشی از صنعت یا 

کشاورزی در میزان سرطان نقش دارند.
این یافته ها برای شناســایی نیاز حیاتی برای ارزیابی 
مواجهه های محیطی تجمعی در زمینه سرطان بسیار 
مهم هستند. این پتانسیل ایجاد اقداماتی برای کاهش 

بروز بیماری در جوامع آسیب پذیر است.

نرخ سرطان سینه در شهرها بالاتر از مناطق روستایی است
1۵ درصد سکته های قلبی در افراد 

زیر 4۵ سال رخ می دهد 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، مرگ بین ۳۰ 
تا ۷۰ ســال را مرگ زودرس دانســت و گفــت: ۱۵ درصد 

سکته های قلبی در افراد زیر ۴۵ سال در کشور رخ می دهد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، علیرضا زالی، در آئین 
افتتاح بخش سیتی آنژیو بیمارستان مدرس، این بیمارستان 
را اساســی ترین و راهبردی ترین مرکز قلب و عروق دانشگاه 
دانســت و اظهار کرد: تلاش ســتاد دانشــگاه بر این است 
که در برجسته ســازی خدمات قلب و عروق موفقیت های 

چشمگیرتری در این مرکز حاصل شود.
وی با اشاره به اینکه بخش قلب و عروق وابستگی زیادی به 
تجهیزات و فناوری های نوین دارد، افزود: ارائه خدمات جامع 
و کافی به بیماران قلب و عروق در گروی ارائه خدمات مبتنی 
بر تجهیزات به روز است و در این مسیر نقش خیرین غیرقابل 

انکار است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی تصریح کرد: با 
توجه به سهم قابل توجه بیماری های قلبی و عروقی در مرگ 
و میر ایرانیان، در وزارت بهداشــت و دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی توجه ویژه ای به این بیماری شده که البته در 
ابعاد پیشگیرانه نیاز به برنامه ریزی جامع تر وجود دارد. نکته 
مهم این است که بخش زیادی از بیماری های قلبی و عروقی 
در مرحله پیشگیری قابل درمان هستند و نیاز به هزینه های 

زیادی ندارند.
وی ادامه داد: نظام شــبکه بهداشتی کشور ظرفیت اجرای 
برنامه های پیشگیرانه را دارد. از سوی دیگر بر اساس برنامه 
بزرگ ملی، این سیاست به منظور کاهش ۲۵ درصدی مرگ 
و میر ناشی از بیماری های غیرواگیر، به ویژه بیماری های قلبی 

مورد توجه است.
زالی ادامه داد: بر اســاس نتایج موخرترین مطالعه ای که در 
استان تهران انجام شده است، ۳۲.۸ درصد شهروندان تهرانی 
یا به عبارت دیگر از هر سه نفر، یک نفر بالای ۱۸ سال مبتلا به 
بیماری فشارخون، عامل اصلی بروز بیماری های قلبی، مغزی 

و کلیوی است.
وی با بیان اینکه ۵۲ درصد شــهروندان تهرانی کم تحرک 
هستند، افزود: ۳۳ درصد تهرانی ها کلسترول بالای ۲۰۰ میلی 

گرم دارند.
به گفته رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، جایگاه 
بیماری های ایسکمیک قلبی در طول سه سال اخیر در زمره 
عوامل مرگ و میر ایرانیان تغییری نکرده و همچنان رتبه اول 

را دارد.
وی از بروز ســالانه ۳۸۰ هزار تــا ۳۹۰ هزار مرگ و میر، به 
غیر از کرونا خبــر داد و افزود: ۱۷۴ هزار مورد مرگ ایرانیان 
ناشی از بیماری های ایسکیمک قلبی است و به عبارتی دیگر 
سهم بیماری های قلبی و عروقی در مرگ و میر ایرانیان، ۴۲.۸ 
درصد است. پس از آن سکته مغزی با ۱۹ درصد و فشارخون 
۸ درصد، عوامل مهم دیگر مرگ و میر ایرانیان محســوب 

می شود.
زالی در ادامه تصریح کرد: مرگ بین ۳۰ تا ۷۰ ســال، مرگ 
زودرس تعریف می شود. ۱۵ درصد سکته های قلبی در افراد 
زیر ۴۵ سال در کشور رخ می دهد. با توجه به آمار بالای مرگ 
و میر زودرس، ســرمایه گذاری در حوزه پیشگیری، آموزش 

عمومی و تجهیزات، اقدامی راهبردی خواهد بود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، مداخله زودرس 
و تشخیص زودرس را نقطه کلیدی پیشگیری از بیماری های 
قلبی و عروقــی اعلام کرد و گفت: مهمترین و حیاتی ترین 
بخشی که خیرین سلامت می توانند مؤثر عمل کنند، کمک 
به تجهیز و بهسازی بخش های قلبی و عروقی است، چراکه 
این حوزه در بخش هــای داخلی و جراحی از پرهزینه ترین 

بخش های درمانی هستند و باید متوازن با هم رشد کنند.
زالی عنوان کرد: دســتگاه ســی تی آنژیو ۲۵۶ اسلایســی 
بیمارســتان مدرس که به همت خیرین احداث شد، با توان 
تشخیصی بسیار بالا به صورت غیرتهاجمی، تصاویر باکیفیتی 
را در اختیار کارشناسان و متخصصان قرار می دهد. امیدوارم 

این بخش جایگاه شایسته ای را در عرصه ملی ایفا کند.

قند مصرفی سالمندان
 باید فیبردار باشد

یک دکترای تغذیه گفت: قند موجود در سیب زمینی، جو و 
ذرت به تثبیت قندخون کمک می کند.

به گزارش پیام آشنا، منصور رضایی در گفت وگو با رادیو 
سلامت افزود: سالمندان مانند سایر گروه های سنی، نیاز به 
مصرف پروتئین، کربوهیــدرات و چربی دارند. این افراد باید 

پروتئین با کیفیت مصرف کنند.
وی ادامه داد: جذب مواد مغذی در دوران سالمندی کاهش 
می یابد. در غذاهایی گیاهی به علت داشتن فیبر جذب املاح 
پایین تر است. بنابراین افراد باید از غذاهای گیاهی و حیوانی 

استفاده کنند.
رضایی به افزایش مصرف مایعات در سالمندان اشاره و تصریح 
کرد: این افراد بهتر است مایعات را از طریق مصرف انواع سوپ، 
آش ها خورش ها و شیر و میوه و سبزی تأمین کنند؛ چون 
مصرف آب به تنهایی نمی توانند تأمین کنند املاح مورد نیاز 

بدن باشد.
وی بــا تاکید بر اینکه قند مصرفی در ســالمندان باید قند 
فیبردار باشد، گفت: غلات کامل، فرد را دچار نوسان قند خون 
نمی کند، و قند ســاده موجود در میوه ها به این افراد کمک 
می کند. قند موجود در سیب زمینی جو و ذرت به تثبیت قند 

خون کمک می کند.
این دکترای تغذیه با تاکید بر مصرف روزانه تخم مرغ ادامه 
داد: تمام غذاهای حیوانی ویتامین b۱۲ دارند. این ویتامین از 
انتهای روده جذب می شود و افراد سالمند که دچار آن هستند 

ممکن است به کم خونی کشنده دچار شوند.
وی به کسانی که دچار یبوست هستند، توصیه کرد: رعایت 
این نکات در این افراد کمک کننده است. اول تحرک بدنی، و 
دوم مصرف مایعات به جز چای، و سوم مصرف غذاهای حاوی 
فیبر اگر این روش ها مؤثر واقع نشد از جایگزین کردن روغن 
زیتون به جای سایر روغن ها دمنوش گل محمدی و گلاب و 

زنجبیل کمک بگیرند.

چه کسانی بیشتر در معرض
 پیر چشمی قرار دارند؟

روند طبیعی رشد، رسیدن به دورانی است که افزایش رفتن 
سن باعث می شــود اعضای بدن ضعیف تر شوند. یکی از 
اعضای مهم بدن هم چشم است که از این قاعده مستثنا 

نیست و نیاز به معاینه و مراجعه به متخصص دارد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از همشــهری آنلاین، 
عبدالحســین غفوریان، جراح و متخصص چشــم، فوق 
تخصص افتالمیک پاتولوژی از دانشگاه جانز هاپکینز آمریکا 
در مورد مشــکلات پیر چشمی می گوید: قبل از صحبت 
درباره پیرچشمی بهتر است از انواع مختلف ضعیفی چشم 
آگاهی داشته باشیم. به طور ساده ضعیفی چشم سه نوع 
اســت یا از نوع آستیگمات است یا از نوع نزدیک بینی یا 

 .Hyperopia دوربینی یا هایپریا
در نزدیک بینی که شــایع ترین نوع ضعیفی چشم است، 
نمره عینک یا نمره چشم بیمار منفی است. البته گاهی 
بیماران این موضوع را اشتباه می گیرند. مثلاً نزدیک را خوب 
می بینند اما دور را تار می بینند. به همین دلیل فکر می کنند 
دوربین هستند. در صورتی که برعکس کسی که نزدیک بین 
است همان گونه که از اسمش هم مشخص است نزدیک را 
خوب می بیند اما دور را خوب نمی بیند. این مشکل معمولاً 
در سنین پایین شروع می شود و می تواند در بچه ها پیشرفت 
پیدا کند که با استفاده از بعضی از قطره های چشم می توان 

مانع از پیشرفت آن شد.

ارتباط نزدیک بینی با ابتلا به پیر چشمی
این متخصص چشم درپاسخ به این سؤال که آیا کسی که 
نزدیک بینی دارد مبتلا به پیر چشمی می شود می گوید 
معمولاً این اتفاق نمی افتد. یعنی کسی که نزدیک بین است 
اما دورش تار است و سال هاست عینک می زند پس از چهل 
سالگی چون نزدیک بین است و نزدیک را خوب می بیند به 
پیر چشمی مبتلا نمی شود. البته اگر نمره نزدیکی چشم او 
کم مثلاً یک باشد تا پنجاه سالگی به همین صورت خواهد 
ماند. اما بالای پنجاه سال نیاز به عینک نزدیک پیدا خواهد 
کرد. ولی اگر نمره چشم فردی دو یا دو و نیم نمره ضعیف 
باشد می توان گفت تا پایان عمرش هیچ وقت مبتلا به پیر 
چشمی نمی شود. در عوض دید دور او همیشه تار است و 

نیاز به عینک یا جراحی رفع عینک دارد.

Hyperopia دور بینی
به گفته این چشم پزشک، در دوربینی نمره چشم مثبت 
است. در نمره های مثبت، برعکس تا یک محدوده سنی دید 
دور افراد خوب اســت، دید نزدیک شا ن هم نسبتاً خوب 
اســت. اما اگر نمره چشم آن ها خیلی بالا نباشد، مثلاً زیر 
دو باشــد. معمولاً این افراد زودتر از سن مقرر مثلاً چهل 
سالگی دچار پیر چشمی می شوند. بنابراین اگر نمره چشم 
فرد مثبت دو داشته باشد می توان پیش بینی کرد که در 
سی وپنج یا سی و شش سالگی دچار پیر چشمی شود و 
نیاز به عینک نزدیک داشته باشد. دید دور همین فرد هم 
در بالای چهل و پنج یا حدود پنجاه سالگی تار خواهد شد 
و نیاز به عینک دور خواهد داشت. البته این مشکل بسته 
به نمره چشم فرد ممکن است زودتر اتفاق بیفتد. مثلااگر 
نمره چشم یک نفر مثبت پنج باشد حدود سی سالگی به 
پیر چشمی مبتلا می شود و نیاز به عینک نزدیک خواهد 
داشت. همچنین دید دور او هم در سنین خیلی پایین تر تار 
می شود و نیاز به عینک دارد پس نمره Hyperopia یا 
نزیک بینی مثبت ما را دچار پیر چشمی زود هنگام خواهد 

کرد.

آستیگماتیسم
غفوریــان می گوید نوع دیگر ضعیفی چشــم که به آن 
آستیگماتیسم یا آستیگمات می گویند نوعی از ضعیفی 
چشم به حساب می آید که سطح قرنیه که باید تقریباً به 
صورت نیمکره، کروی شکل یا مثل یه کاسه برعکس باشد؛ 
در جاهایی دچار فرورفتگی و نامنظم است. بنابراین مثل آن 
است که قسمت هایی از سطح یک کره نصف شده یک توپ 
را با انگشت فشار داده باشیم که به این نقاط تو رفته یا بیرون 
زده آستیگمات گفته می شود. آستیگمات در پیرچشمی 
خیلی مؤثر نیست. یعنی نمره آستیگمات منفی سه یا یا 
کمی بیشتر و کمتر در جلوگیری از پیر چشمی تأثیر کمی 
دارد. البته بعضی مواقع نمره آستیگمات تأثیر کمی در به 
تعویق افتادن ابتلا به پیر چشــمی دارد. ولی چندان قابل 
توجه نیست. به همین دلیل کسانی که نمره ضعیفی چشم 
آن ها از نوع آستیگمات است مثل افراد نزدیک بین نیستند 
که پیر چشمی نمی گیرند و فقط دورشون تار است. این 
افراد معمولاً وقتی به چهل سالگی برسند دو عینکه خواهند 
شد؛ یعنی نیاز به زدن دو عینک خواهند داشت؛ یکی برای 
دور و یکــی برای نزدیک که البته گاهی می شــود هر دو 
عینک را در یک عینک خلاصه کرد که البته کار سختی 
هم هست. برای همین هم کسانی که آستیگمات دارند اگر 
عمل جراحی لیزیک یا انواع مختلف لیزر انجام بدهند که 
عینک شان را بردارند این شانس را دارند که علاوه بر این که 
تا آخرعمر عینک دور نمی زنند درسنین بالای چهل سال 

نیاز به دو عینک نخواهند داشت.

تازه های سلامت

گوناگون

معاون بهداشت وزارت بهداشت با اشاره به افزایش 
تعداد شــهرهای تحت پوشــش برنامه »سلامت 
خانواده« به ۱۸۲ شــهر، گفت: باقی مانده شهرها 
هــم با جمعیتی حدود ۲۸ میلیون نفــر، از اوایل 

اردیبهشت سال آینده وارد طرح می شوند.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایسنا، حسین 
فرشــیدی درخصوص ادامه اجرای برنامه سلامت 
خانواده، گفت: تا پیش از اول آذر ماه امســال، ۹۳ 
شــهر )بالای ۲۰ هزار نفر جمعیــت( با حدود ۹ 
میلیون نفر جمعیت در طرح سلامت خانواده فعال 
بودند، اما از اول آذرماه، ۸۹ شــهر دیگر به برنامه 

سلامت خانواده اضافه شد. 
وی افــزود: به این ترتیب تعداد شــهرهای تحت 
پوشــش برنامه ســلامت خانواده به ۱۸۲ شهر با 
جمعیت حــدود ۲۰ میلیون نفر رســید. توزیع 
شــهرهای این برنامه در کل کشور است و تقریبا 
می توان گفت که دیگر مراکز استان ها با جمعیتی 
حدودا ۲۸ میلیون نفــر باقی مانده اند که به طرح 

اضافه شوند.
وی افزود: اکنون انتصاب جمعیت به مراقبین انجام 
می شود و جمعیت تحت پوشش هر مراقب سلامت 
به او معرفی می شــوند و از اول دی ماه اقدامات در 
این جمعیت فعال می شود. باقی مانده شهرها هم 

ان شاءالله از اوایل اردیبهشت سال آینده وارد طرح 
می شوند.

وی درباره اجرای طرح سلامت خانواده در ۹۳ شهر 
ذکر شــده، بیان کرد: با منتشر شدن آمار “پویش 
ملی غربالگری پرفشاری خون و دیابت” مشخص 
می شود که در پوشش جمعیت این شهرها حداکثر 
توفیق را داشته ایم؛ چون ۱۰۰ درصد جمعیت این 
۹۳ شــهر تحت غبالگری قرار می گیرند و نتایج 

گستردگی مشخص می شود.
فرشــیدی تاکید کرد: تجربه  این مدت در این ۹۳ 
شهر به ما نشان داد که ارجاعات درمانی متمرکز 
شد و ارتباط پزشــک و مراقب سلامت نیز بهبود 

یافته است. او با اشاره به اینکه برای بهبود اقدامات 
طرح ســلامت خانواده تاکنون ۲۹۰۰ نفر مراقب 
سلامت به نیروهای وزارت بهداشت اضافه شده اند،   
بیان کرد: برای هر ســه هزارنفر هم با یک پزشک 
عمومی قرارداد داریم البته شاید در نقاطی تعداد 

منتسب به هر پزشک متفاوت و بیشتر باشد.
معاون بهداشــت وزارت بهداشت  تصریح کرد: در 
تعداد شــهرهای جدیدی که قرار اســت به طرح 
سلامت خانواده اضافه شود نیز حدود ۱۱ میلیون 
نفر به جمعیت تحت پوشش ما اضافه می شود که 
برای این تعــداد حدود ۴۰۰۰ نفر مراقب هم وارد 

سیستم می شوند.

ورود 89 شهر جدید به برنامه »سلامت خانواده«

هجوم افکار منفی در ذهن شــما و عدم توانایی برای 
خلاص شدن از شر آنها ممکن است ریشه در کمبود 
برخی ویتامین ها داشــته باشــد. خواندن این مقاله 

راهگشای شما خواهد بود.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از شفا آنلاین، اینکه 
اجازه دهید یا اجــازه ندهید که افکار منفی به ذهن 
شما خطور یابد، تا حدود زیادی دست خود شماست. 
فردی هستید که همیشه جنبه منفی وقایع را در نظر 
میگیرد یا مثبت اندیش هســتید؟ وقتی در رویا فرو 
می روید بیشتر با افکار منفی رویابافی می کنید یا به 
این می اندیشید که چگونه آینده خود را درخشان تر 
از امروز کنید؟ با همه این تفاسیر جالب است بدانید 
که کمبود برخی از ویتامین ها نیز در افکار منفی نقش 
دارند. کمبود کدام ویتامین باعث افکار منفی می شود؟

کمبود ویتامین B12 و بروز افکار منفی
ویتامین B۱۲ و به طور کلی همه ویتامین های گروه 
B در تولید مواد شیمیایی مغز که بر خلق و خو و سایر 
عملکردهای مغز تاثیر می گذارد، نقش دارند. تاکنون 
مطالعات بســیاری نشان داده است که سطوح پایین 
ویتامین B۱۲ و ویتامین B۶ با علائم افسردگی همراه 
است. ســطوح پایین این ویتامین ها می تواند هجوم 
افکار منفی را به ذهن شما افزایش دهد. رژیم غذایی 
نامناسب علت اصلی کمبود ویتامین B۱۲ است. افراد 
مسن، گیاه خواران و افراد مبتلا به اختلالات گوارشی 
مانند بیماری سلیاک یا بیماری کرون بیش از سایرین 
در معرض کمبود ویتامین ب۱۲ هســتند. اما گاهی 
کمبود این ویتامین به دلایلی نامعلوم رخ می دهد. اگر 
فکر می کنید ممکن است کمبود این ویتامین را داشته 
باشید، به پزشــک مراجعه کنید و در صورت تجویز 
برای خرید قــرص ویتامین ب۱۲ اقدام نمایید. جگر 

گاو، ماهی سالمون، ماهی تن، گوشت گاو، تخم مرغ و 
حبوبات بهترین منابع ویتامین B۱۲ هستند.

کمبود کدام ویتامین باعث افکار منفی می شود؟ 
سلامت روان شما در گرو مصرف ویتامین D به مقدار 
کافی اســت. ویتامین D در بسیاری از عملکردهای 
مختلف بدن از جمله افزایش جذب کلسیم و فسفر 
نقش دارد. ترمیم ســلولی و رشد بافت ها در مغز به 
طور مستقیم به سطوح مناسب ویتامین دی در بدن 
وابسته است. برای اینکه رشد سالم سلول های مغزی 
ارتقا یابد و به تقویت حافظه و توانایی های شــناختی 
کمک شود، لازم است به مقدار کافی ویتامین دی را 
به بدن خود برسانید. افسردگی و افزایش افکار منفی 
در مغز به دلیل کمبود ویتامین D می تواند باشد. این 
ویتامین محلول در چربی است و همان طور که احتمالا 
می دانید، بهترین منبع تامین آن برای بدن، قرار گرفتن 
در معرض نور مستقیم خورشید است. با این حال در 
ماهی های چرب هم مقادیــر فراوانی از این ویتامین 
وجود دارد. کمبود ویتامین D با مصرف قرص ویتامین 

دی باید جبران شود.

تاثیر امگا ۳ در هجوم افکار منفی به ذهن
کمبود کدام ویتامین باعث افکار منفی می  شود؟ امگا 
۳، ویتامین نیست اما یک ماده مغذی بسیار مهم برای 
حفظ ســلامت مغز و روان شماست.عدم تعادل بین 
اســیدهای چرب امگا ۳ و امگا ۶ می تواند باعث عدم 
تعادل خلقی شده و در بروز مشکلات روانی تاثیرگذار 
باشد. مغز انسان از ۶۰ درصد چربی تشکیل شده است. 
اسیدهای چرب امگا ۳ قابلیت ساخته شدن در بدن را 
ندارند؛ از این رو حتما باید از طریق رژیم غذایی برای 
بدن تامین شوند. اگر اسیدهای چرب امگا ۳ به مقدار 
کافی در بدن وجود نداشته باشند، غشای سلول های 

عصبی در بدن با کیفیت پایین ساخته می شوند. اما 
چنانچه چربی های مفید در رژیم غذایی شما به مقدار 
کافی وجود داشته باشــند، مغز می تواند سلول های 
عصبی باکیفیت ساخته و از سلامت روان محافظت 
به عمــل آورد. در نتیجه افکار منفی و علائمی مثل 
افسردگی کمتر بروز پیدا خواهند کرد. به منظور درمان 
اختلال کمبود توجه )ADHD( و اختلال شخصیت 
مرزی نیز معمولا مصرف قرص امگا ۳ توصیه می شود. 
ماهی های چرب منابع غنی از امگا ۳ به حساب می آیند.

منیزیم بخورید تا از افکار منفی در امان باشید
برای اینکه استرس، افسردگی و افکار منفی در روان 
شــما به حداقل برسد، به مقدار مطلوب منیزیم نیاز 
دارید. منیزیم یک ماده معدنی است که اگر با کمبود 
آن مواجه باشید، به طور قطع آرامش ذهن نخواهید 
داشت.کمبود منیزیم حتی در میان افرادی که رژیم 
غذایی متعادل دارند، رایج است. اما مشکل اینجاست 
که اغلب به آن توجه نمی شود و اکثر افراد اطلاع ندارند 
که با کمبود منیزیم مواجه هستند. کمبود منیزیم حتی 
می تواند باعث اختلال خواب در بدن شما شود. وقتی 
خواب شما بی کیفیت باشد و روز بعد سرحال نباشید، 
مسلم است که هجوم افکار منفی در ذهن شما بیشتر 
خواهد شد. کمبود شدید منیزیم را حتما با خرید قرص 
منیزیم جبران کنید. خوشبختانه منیزیم در بسیاری 
از مواد غذایی یافت می شود، مثل سبزیجات، آجیل، 
دانه ها، لوبیا، غلات کامل، جوانه گندم، گندم و سبوس 

جو دوسر.

کمبود آهن و تاثیر مستقیم آن در افکار منفی
کمبود کدام ویتامین باعث افکار منفی می شود؟ آهن، 
ویتامین نیســت اما از جمله مواد مغذی به حساب 
می آید که کمبود آن موجب نوعی کم خونی به نام فقر 

آهن خواهد شد. این نوع از کم خونی بسیار شایع است؛ 
به ویژه در میان بانوانی که دوره های قاعدگی شدید 
دارند و از منابع آن در رژیم غذایی خود به مقدار کافی 
استفاده نمی کنند. کم خونی اگر شدید باشد، باعث 
خستگی غیر معمول خواهد شد. تا به آنجا که شما 
حتی حس راه رفتن و فعالیت نخواهید داشت. بدیهی 
است که این خســتگی غیر طبیعی باعث می شود 
بیشتر به سمت رختخواب بروید و افکار منفی در مغز 
شما افزایش یابد. گوشت قرمز، گوشت مرغ، ماهی و 
حبوبات بهترین منابع تامین آهن برای بدن انســان 
هســتند. اما برای درمان کم خونی شدید، تنها رژیم 
غذایی مناسب کفایت نمی کنید. حتما باید از داروخانه 
قرص آهن تهیه کنید و مطابق با دستور پزشک از آن 

استفاده نمایید.

چگونه از شر افکار منفی خلاص شوید؟
همیشه هم کمبود ویتامین نیست که افکار منفی را 
در ذهن شما ایجاد می کند. دلایل متعددی برای این 
مشکل می تواند وجود داشته باشد. برای مقابله با افکار 

منفی راهکارهای زیر را به شما پیشنهاد می دهیم:
با مدیتیشن به خودآگاهی برسید تا قادر باشید خودتان 
را از افکار و احساساتتان جدا کرده و به آنها از نقطه نظر 
یک ناظر بیرونی نگاه کنید. افکار منفی خود را شناسایی 
کنید تا بعد به دنبال راه رهایی از آنها باشــید. به این 
مسئله فکر کنید که با افکار منفی به چه دستاوردی 
می رسید و چه چیزی را از دست می دهید! پس سعی 
کنید جایگزینی برای افکار منفی بیابید. افکار منفی 
خود را یادداشــت کنید زیرا وقتی آنها را روی کاغذ 
می بینید، رهایی از آنها ســاده تر است. در نهایت باید 
بگوییم که ابتدا باید ریشه افکار منفی را پیدا کنید و 
در صورت لزوم با مراجعه به یک روان شناس برای حل 

آنها راهکاری بیابید.

کمبود کدام ویتامین ها باعث افکار منفی می شود؟

داوطلبان نوبت اول کنکور سراسری۱۴۰۳ از روز یکشنبه 
آستین بالا زده و ثبت نام ها را آغاز کرده اند. این داوطلبان 
که تا ۱۱آذرماه برای ثبت نام فرصت دارند باید در روزهای 
پنجشنبه و جمعه، ششم و هفتم اردیبهشت سال آینده 
درحوزه های امتحانی حاضر شــوند و به سؤالات دروس 
تخصصی رشــته های تحصیلی خود پاسخ دهند. اما این 
فقط مربوط به کلیات کار است، زیرا آزمون سراسری سال 

۱۴۰۳ تغییرات و ریزه کاری های زیادی دارد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از جام جم آنلاین، یکی 
ازتغییــرات جدید اضافه شــدن یک گروه آزمایشــی به 
گروه های پنجگانه قبلی است. نام این گروه را »فرهنگیان« 
گذاشــته اند و مختص افرادی است که مایلند در مسیر 
معلم شــدن گام بردارند. ویژگی مهم این گروه آن است 
که داوطلبان می توانند علاوه بر شرکت در سایر گروه های 
آزمایشی، بخت خود را دراین گروه نیز بیازمایند که از این 
بابت شباهت کاملی با گروه زبان های خارجی دارد.  به جز 
این تغییر اما دو تغییر مهم دیگر نیز در کنکور۱۴۰۳ اعمال 
می شود که یکی مربوط است به الکترونیکی برگزار شدن 
آزمون به صورت آزمایشی و تاثیر متفاوت سوابق تحصیلی 
درقبولی کنکور برای داوطلبانی که درنظام های آموزشی 

متفاوت تحصیل کرده اند.
 

کنکور الکترونیکی برای ۳0 هزار نفر 
الکترونیکی برگزار شدن آزمون سراسری چند سالی است 
که از سوی مسئولان ســازمان سنجش آموزش کشور 
مطرح  شــده و اعلام می شود که باید به تدریج به سمت 
حذف آزمون های کاغذی و برگزاری آزمون های الکترونیکی 
حرکت کنیم؛ آزمون های متکی بر فناوری ای که امنیت 
بالایی دارند. روز گذشــته نیز عبدالرسول پورعباس که 

درجمع اصحاب رسانه حاضرشــده بود از اجرای کنکور 
الکترونیکی در ســال۱۴۰۳ خبر داد که البته قراراست 
فعلا به صورت آزمایشی وبرای ۳۰هزارداوطلب اجرا شود. 
برای برگزاری کنکور الکترونیکی، گویا سازمان سنجش 
مدت هاست همکاری با شــرکت های دانش بنیان را آغاز 
کرده و نرم افزارهای مورد نیاز هم آماده شده است، پس فقط 
می ماند آماده ســازی شرایط سخت افزاری مثل راه اندازی 
سالن های مجهز که به گفته پورعباس در برخی استان های 
کشور مهیا شده و در برخی دیگر هنوز تا آماده سازی فاصله 
است. کنکور الکترونیکی همان هوشمندسازی کنکور است 
که برگزاری آن منوط به تامین یک دستگاه اختصاصی 
برای هر داوطلب است. این دستگاه ها چیزی شبیه تبلت 
هستند که داوطلبان با وارد کردن اطلاعات داوطلبی خود، 
وارد صفحه آزمون می شوند و پاسخگویی به سؤالات را آغاز 
می کنند درحالی که یک نرم افزار کاملا هوشمند، طول دوره 
آزمون را مدیریت می کند. بهروز کاوه ئی، عضو هیات علمی 
سازمان سنجش آموزش کشور شخص مطلعی است که 
خبر داد »دستگاه مخصوص این نوع آزمون و نرم افزارهای 
مورد نیاز آن توسط مهندسان داخلی طراحی شده و در 
حال به روز رسانی است.« به گفته او این روش تا به حال در 
کشورهای مختلفی آزموده شده است مثلا در نیجریه برای 
برگزاری کنکور هوشمند از کامپیوترهای رومیزی استفاده 
می کنند که هزینه تامین این دستگاه ها چالش اصلی آن 
است. در هندوستان نیز به صورت آزمایشی از تبلت استفاده 
شده که صفحه نمایش کوچک آن دردسرساز بوده است. 
عربستان نیز طبق آخرین اطلاعات با شرکت تامسون وارد 
مذاکره شده تا کنکور هوشمند را از طریق کامپیوترهای 
رومیزی اجرا کند.  در مجموع برگزاری کنکور به شــیوه 
غیرکاغذی و هوشــمند، شیوه ای نوین اما هزینه بر است 
که کاوه ئی در مورد کشــور خودمان نیز چالش اصلی را 

هزینه های بســیار بالای آن می داند، چرا که در این روش 
لازم است هر داوطلب یک دستگاه داشته باشد و به صورت 
مرتب از این دســتگاه ها نگهداری شود تا از کار نیفتند و 
دچار مشکل نشوند.  البته اردیبهشت ۱۴۰۳ فقط ۳۰ هزار 
داوطلب از نزدیک به یک میلیون داوطلب کنکور سراسری، 
به این شیوه آزمون می دهند که نحوه انتخاب داوطلبان 

فعلا ناگفته باقی مانده است.
   

ماجرای پیچیده سوابق تحصیلی
دو ســال قبل که سهم سوابق تحصیلی در کنکور اعمال 
شد، این سهم ۳۰ درصد بود که طبق قانون باید هر سال 
۱۰ درصد به آن افزوده می شــد تا سهم سوابق تحصیلی 
به تدریج به ۶۰ درصد برســد. در کنکور ۱۴۰۲ این سهم 
۴۰ درصــد بود، ولی برای ســال ۱۴۰۳ تاثیر ســوابق 
تحصیلی۵۰ درصد خواهد بود کــه ۲۸ درصد آن مربوط 
بــه دروس عمومــی و ۲۲ درصدش مربــوط به دروس 
تخصصــی در امتحانات نهایی خواهد بود.  به این ترتیب 
نتیجه ای که داوطلبان در جلسه کنکور به دست می آورند 
فقط تا ۵۰ درصد در نمره آنهــا تاثیر دارد، زیرا ۵۰ درصد 
بقیه متعلق به سوابق تحصیلی داوطلبان در ایام مدرسه 

است که دروس عمومی و تخصصی را به صورت همزمان 
شامل می شود. نکته قابل توجه در آزمون سال آینده این 
است که هر داوطلب بسته به این که در چه نظام آموزشی 
تحصیل کرده و موفق به دریافت دیپلم شده باشد سهم 
سوابق تحصیلی اش نیز متفاوت خواهد بود که این موضوع، 
وضعیت پیچیده ای را مقابل داوطلبان کنکور ۱۴۰۳ قرار 

داده است.

جزئیات تاثیر سوابق تحصیلی در کنکور 140۳
 ۲۸ درصد     جزئیات تاثیر ســوابق تحصیلی در کنکور 

۱۴۰۳
۲۲ درصد      میزان تاثیر نمره دروس تخصصی مدرسه

۳۷.۵ درصد   تاثیر سوابق تحصیلی در نظام سالی واحدی
۱۲.۵ درصد   تاثیر سوابق تحصیلی پیش دانشگاهی

۵۰ درصد      سهم دروس تخصصی در کنکور
۵۰ درصد      تاثیر نمره کل پایه دوازدهم در نظام ۶-۳-۳
۲۸ درصد     سهم سابقه تحصیلی برای داوطلبان هنر و 

زبان خارجی )نظام ۶-۳-۳(
۲۱ درصد     سهم سابقه تحصیلی برای داوطلبان هنر و 

زبان خارجی )سالی واحدی(

همه چیز در مورد کنکور 1403
قابل توجه
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کافه کتاب

کتابخانه نیمه شب

نویسنده: مت هیگ
مترجم: محمدصالح نورانی زاده

ویراستار: نگین موزرم نیا
انتشارات: کتاب کوله پشتی

پیام آشنا: کتاب کتابخانه نیمه شب داستانی از مت هیگ است 
که شما را به این فکر می اندازد که اگر زندگی دیگری را تجربه 
می کردید چه روزگاری داشــتید. همه  ما در برهه ای از زندگی 
با هجوم »اگر«ها مواجه شــده ایم. اگر در بزنگاه ها انتخاب های 
دیگری داشتیم، اگر زندگی دیگری داشتیم، اگر اتفاقات شکل 
دیگری رقم می خوردند و اگر و اگر و اگر... کتابخانه  نیمه شــب 
اثری در مورد تحقق همین اگرهاست؛ رمانی خواندنی به قلم مت 
هیگ که به رویای دور و مشترک انسان ها، یعنی تجربه  شکل ها 

و مسیرهای دیگر زندگی می پردازد.

درباره کتاب کتابخانه نیمه شب
تابه حال شده در نقطه ای از زندگی بایستید و با خودتان بگویید 
اگر در آن روز تصمیم دیگری می گرفتم چه می شــد؟ پاســخ 
سوال روشــن اســت، حتماً برایتان پیش آمده است. زندگی 
مجموعه ای از تصمیمات ماســت و ما با این که در هر بزنگاهی 
ســعی می کنیم بهترین تصمیم را داشته باشیم، نمی توانیم از 
تردید فرار کنیم. تردید همیشه با ماست؛ تردید در این که شاید 
می توانستیم بهتر عمل کنیم و تصمیمات درست تری بگیریم. 
همه  ما به محض این که پا به دنیای بزرگسالی و حتی نوجوانی 
می گذاریم، مجبور به تصمیم گیری هســتیم. انتخاب رشــته 
می کنیم، به دانشگاه می رویم، دوست پیدا می کنیم، بعد هم به 
سراغ شغل و فرد و موردعلاقه مان می رویم و در هر کدام از این 
تصمیم ها، یک تغییر کوچک می تواند مسیر زندگی مان را به کل 
تغییر دهد و مــا را به فرد دیگری تبدیل کند. کتاب کتابخانه  
نیمه شب روایت دختری ســت که در اوج اندوه و استیصال، با 
شکل های دیگر زندگی اش مواجه می شود و می بیند که در هر 
دوره ای تصمیم های متفاوت چطور می توانستند برایش زندگی 
متفاوتی بسازند. دختر هر کتاب را که برمی دارد به مسیر یکی 
از تصمیم های نگرفته اش می رود و می تواند انتهای آن تصمیم را 
ببیند. او در یک زندگی به رویایش می رسد و یک یخچال شناس 
می شود، در زندگی دیگر شناگری معروف و در زندگی بعدی یک 
خواننده. او همین طور بین زندگی های مختلفی که می توانست 
داشته باشد سر می خورد و تک تک حسرت هایش را می بیند. 
همه ی ما با خواندن رمان کتابخانه نیمه شب بخشی از خودمان 
را می بینیم؛ خودمان را که به خصوص در موقعیت های سخت 
مدام حسرت موقعیت های ازدست رفته را می خورد و فکر می کند 
کاش زندگی امکان عقب گرد داشت. کتابخانه نیمه شب اثر مت 
هیگ رمان خوش خوانی است که از زاویه دید اول شخص روایت 
می شود، سیر داستانی پیچیده ای ندارد و با نثری روان و ساده 
نوشته شده است. آن چه این کتاب را از دیگر آثار متمایز می کند، 
ایده ی درخشان و قابل توجه آن است؛ ایده ای که از اعماق درون 
انسان سربرآورده و حسرت ها و رویاهای دور او را به قالب کلمه 
درمی آورد. شاید همین دست گذاشتن روی رویای مشترک بود 
که کتاب خانه  نیمه شب را به یکی از پرفروش ترین و محبوب ترین 

آثار تبدیل کرد و باعث شد در سرتاسر دنیا ترجمه شود.

موضوع و خلاصه رمان کتابخانه نیمه شب
کتاب کتابخانه نیمه شــب رمانی فانتزی است که به اهمیت 
استفاده از فرصت های زندگی و قدردانی از داشته ها می پردازد. 
نورا، شخصیت اصلی رمان، در سیاهی مطلق به سر می برد، در 
یک شکست تمام و کمال. او همه چیزش را از دست داده است؛ 
در علائقش مثل شــنای حرفه ای، یخچال شناسی، موسیقی و 
تحصیل در رشته ی فلسفه شکست خورده است، دو ماه مانده 
به ازدواجش مادرش را بر اثر سرطان از دست داده و نامزدی اش 
را برهم زده است و گربه ی عزیزش هم جان می دهد. همه ی این 
تاریکی ها باعث می شود نورا تصمیم بگیرد جهان را ترک کند ولی 
قبل از عملی کردن تصمیمش با اتفاق عجیبی مواجه می شود؛ 
او شب چند عدد از قرص های ضدافسردگی اش را می خورد ولی 
ناگهان نیمه شب بیدار می شود و به ساختمان کتابخانه ای می رود. 
کتابدار که شبیه کتابدار دبیرســتان نورا است، به او می گوید 
کتاب های این کتاب زندگی هایی هستند که او می توانست داشته 
باشــد. زن از نورا می خواهد یک زندگی را انتخاب کند و در آن 
بماند. نورا به ترتیب کتاب هــا را می خواند؛ در یکی با نامزدش 
ازدواج کرده، در دیگری یخچال شــناس شده و به قطب رفته و 
به همین ترتیب پیش می رود تا این که بالاخره در یک زندگی 
می ماند؛ در زندگی ای که به او فرصت می دهد از اول بســازد و 

مسیر دیگری را در پیش بگیرد.

خواندن، خرید و دانلود کتاب کتابخانه نیمه شب را به چه 
کسانی پیشنهاد می کنیم؟

رمان کتابخانه نیمه شب می تواند اثری برای همه  سنین و همه  
اقشار محسوب شود. فرقی ندارد یک نوجوان باشید، یک جوان 
یا یک میان سال. در هر صورت زمان های زیادی وجود دارند که 
شما با حسرت ها دست وپنجه نرم می کنید و دلتان می خواهد 
زندگی تان جور دیگری باشــد. در ضمن شــیوه   روایت ساده و 
سرراست کتاب باعث می شود هر کسی بتواند با آن ارتباط برقرار 

کند.
 

درباره مت هیگ؛ نویسنده کتاب
مت هیگ نویسنده  پرکاری است که خمیرمایه ی آثارش را از 
تجربه های زیسته اش می گیرد. او سال ۱۹۷۵ در انگلستان پا به 
دنیا گذاشت و در رشته های تاریخ و زبان انگلیسی درس خواند. 
هیگ هنوز خیلی جوان بود که افسردگی روی زندگی اش سایه 
انداخت؛ آن هم چنان سایه ی گسترده و تیره ای که او را به مرز 
خودکشی رســاند. بااین حال هیگ از مرز فروپاشی به زندگی 
برگشت و ســعی کرد از این تجربه اش برای کمک به دیگران 
اســتفاده کند. به همین دلیل قلم در دست گرفت و شروع به 
نوشتن آثار مختلفی کرد؛ از کتاب های انگیزشی گرفته تا رمان 
و کتاب کودک. کتاب های مت هیگ تنوع زیادی دارند ولی نخ 
مشترک بین همه  آن ها تشویق به زندگی است؛ تشویق به دیدن 

بخش روشن دنیا.

نظرات افراد یا مجله های مشهور درباره کتابخانه نیمه 
شب

کتابخانه نیمه شب به سرعت به محبوبیتی باورنکردنی رسید و در 
سال ۲۰۲۰ در نظرسنجی گودریدز عنوان محبوب ترین اثر داستانی 
را نصیب خود کرد. همین مسئله باعث شد کتاب بسیار دیده شود 
و منتقدان و صاحب نظرات و نشریه های مختلف در مورد این اثر 
بنویسند. بعضی از این اظهارنظرها عبارت اند از: واشنگتن پست: 
»کتابی خواندنی که روحیه تان را تغییر می دهد«. نیویورک تایمز: 
»کتابی به شدت جذاب! این همان کتابی ا ست در دنیای آشفته 
امروزی به آن نیاز داریم«. جودی پیکول )نویسنده(: »یک افسانه ی 
زیبا! یک زندگی شگفت انگیز برای عصر مدرن و دورانی که همه ما 

در دنیایی گیر کرده ایم که آرزو می کنیم متفاوت باشد«.

دفتر ســازمان بســیج دانش آموزی در آموزش و 
پرورش استان البرز افتتاح شد.

به گزارش پیام آشنا، آئین افتتاحیه دفتر سازمان 
بســیج دانش آموزی در اداره کل آموزش و پرورش 
اســتان البرز صبح دوشــنبه با حضور حجرگشت 
مدیــر کل آموزش و پرورش اســتان البرز، فرمانی 
مسئول سازمان بســیج دانش آموزی، فتح اللهی 
معاون پرورشی و فرهنگی آموزش و پرورش استان 
البرز و فرماندهان حوزه بسیج دانش آموزی خواهر 

و برادر برگزار شد. فرمانی در این آئین گفت: امروزه 
دشمنان نظام اسلامی، راه مقابله با انقلاب را مبارزه 
فرهنگی می دانند و بدین منظور چشم طمع به آینده 
سازان کشــور دوخته اند، یکی از بهترین راهکارها 
در مواجهه با آنها و با ســبک زندگی سکولار غربی، 
تربیت نیروهای جوان متعهد و ارائه الگویی مناسب 
برای ترویج فرهنگ اسلامی است. در این راستا باید 
افرادی انقلابی، پرهیزکار و شــجاع پرورش یابند تا 
دیگر جوانــان در روش زندگی و عمل خود از آن ها 
سرمشق بگیرند؛ از این رو حضور بسیج در مدارس 

امری ضروری به نظر می رسد.
وی افزود: از آنجا که همواره دســتاوردهای انقلاب 
اسلامی و دفاع مقدس باید حفظ و پاسداری شوند 
و نیز فرهنگ ایثار و شهادت به نسل های بعدی انتقال 
یابد، تشکیلات دانش آموزی می تواند به راحتی زمینه 

این مشارکت و اجرای آن را فراهم آورد.
مسئول سازمان بســیج دانش آموزی استان البرز 
اظهار کرد: بســیج دانش آموزی به عنوان یک نهاد 
ارزشــی و انسان ساز شناخته می شود که به برکت 
انقلاب اســلامی به وجود آمده است. این سازمان 

با همکاری نظام آمــوزش و پرورش می تواند با ارائه 
برنامه های مدون، الگویی مناسب را برای نسل نوجوان 
ترسیم کند و بدین ترتیب به خنثی سازی توطئه ها و 
تهدیدات سخت افزاری و نرم افزاری دشمن بپردازد؛ 
در همین راستا دفتر سازمان بسیج دانش آموزی در 
اداره کل آموزش و پرورش جهت تعامل و همفکری 

افتتاح شد.
وی در پایان تصریح کرد: امید اســت دانش آموزان، 
معلمین و مربیان ما بتوانند از این ســفره پربرکت 

نهایت استفاده را داشته باشند.

دفتر سازمان بسیج دانش آموزی البرز افتتاح شد

تعداد ۱۰۶ اثر متقاضی حضور در بخش ســودای 
سیمرغ چهل و دومین جشنواره بین المللی فیلم 

فجر شدند. 

به گزارش پیام آشنا به نقل از جشنواره بین المللی 
فیلم فجر، طی یک ماه فرصت ثبت نام آثار سینمایی 
در سامانه جشنواره که تا پایان آبان ماه ادامه داشت، 
تهیــه کنندگان ۱۰۶ اثر درخواســت خود را برای 
حضور در بخش سودای سیمرغ )مسابقه سینمای 

ایران( جشنواره چهل و دوم ثبت کرده اند.
مدیر دبیرخانه چهل و دومین جشنواره بین المللی 

فیلم فجر با اشــاره به حضور ویژه فیلمسازان اول 
در این دوره جشــنواره گفت: ۵۱ اثر ثبت نامی به 
فیلمســازان اول تعلق دارد که در کنار فیلمسازان 

صاحب نام متقاضی شرکت در جشنواره هستند.
سیمون سیمونیان از تطابق آثار ثبت نامی با آیین 
نامه توسط دبیرخانه جشنواره خبر داد و اظهار کرد: 
فیلم های حائز شرایط حضور پس از ارسال نسخه 

توسط هیات انتخاب بازبینی خواهد شد.
وی ادامه داد: هیأت انتخاب مســابقه بخش ملی، 
بازبینی فیلم های متقاضی حضــور را از ۱۵ آذرماه 
آغــاز و تا ۱۵ دی ماه اســامی فیلم های منتخب را 

برای حضور در بخش مسابقه سینمای ایران چهل و 
دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر اعلام خواهند 

کرد.
سیمونیان از صاحبان آثار متقاضی درخواست کرد 
طبق زمان بندی اعلام شده نسخه بازبینی را حداکثر 

تا ۱۵ آذرماه به دبیرخانه جشنواره تحویل دهند.
گزارش بخش بین الملل جشنواره نیز متعاقبا اعلام 

خواهد شد.
گفتنی است؛ چهل و دومین جشنواره بین المللی 
فیلم فجر ۱۲ تا ۲۲ بهمن ماه سال جاری به دبیری 

مجتبی امینی برگزار می شود.
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ادبیات چه خبر

سینمای جهان

جشنواره چه خبر

برنده جایزه »بوکر«  معرفی شد
جایزه ادبی »بوکر« سال ۲۰۲۳ به رمان یک نویسنده ایرلندی 
اهدا شد و رئیس هیات داوران از آن به عنوان اثری »تکان دهنده« 

یاد کرد.

به گزارش پیام آشــنا بــه نقل 
از گاردیــن، »پل لینچ« ، نویســنده 
ایرلندی برای نگارش پنجمین رمان 
خود با عنوان »آواز پیامبر« به عنوان 
برنده جایزه ادبی »بوکر« سال ۲۰۲۳ 
انتخاب شد. این رمان داستانی از یک 

ایرلند خیالی را روایت می کند که به ستمگری دچار شده است. 
»اســی ادوگیان«،  رئیس هیات داوران جایزه »بوکر«  از آن به 
عنوان رمانی »تکان دهنده و حقیقی«  یاد کرد که »اضطراب های 
اجتماعــی و سیاســی مقطع کنونی  زندگی مــا را به تصویر 
می کشد«. »ادوگیان« که رمان نویس کانادایی است، تاکنون دو 
بار به فهرست نامزدهای نهایی »بوکر«  راه یافته است. به گفته 
این نویسنده انتخاب »لینچ« به عنوان برنده این جایزه ۵۰,۰۰۰ 
پوندی یک تصمیم متفق القول نبود و رای گیری و صحبت درباره 
برنده جایزه حدود شش ساعت طول کشیده است. این دومین 
سال پیاپی است که یک رمان با موضوع نزاع سیاسی به عنوان 
برنده این جایزه انتخاب می شــود. در سال ۲۰۲۲ رمان نوشته 
»شاهان کاروناتیلاکا« با عنوان »هفت قمر معالی آلمیدا« که 
درباره جنگ داخلی سریلانکا بود به عنوان اثر برگزیده معرفی 
شــد. »لینچ« که امسال به عنوان نویسنده برنده انتخاب شده 
است،  در سال ۱۹۷۷ میلادی در »لیمریک« متولد شد و اکنون 
ساکن »دوبلین«  است. سایر رمان های او با نام های »فراتر از دریا«،  
»شکوه«، »برف سیاه«  و »آسمان سرخ صبح« منتشر شده اند. به 
این ترتیب »پل لینچ«  پس از »ایریس مرداک«، »جان بنویل«، 
»رادی دویل« و »آن انرایت« به پنجمین نویسنده ایرلندی برنده 
جایزه »بوکر« تبدیل شد. »آنا برنز« ،  نویسنده اهل ایرلند شمالی 
نیز در ســال ۲۰۱۸ به عنوان برنده اعلام شد. »لینچ « جزء سه 
نویسنده مرد راه یافته به فهرست نامزدهای نهایی »بوکر« بود 
که از نظر علاقه مندان به کتاب بیشترین شانس دریافت جایزه 
امسال را داشت. از دیگر آثاری که امسال علاوه بر »آواز پیامبر« به 
فهرست نامزدهای نهایی راه یافتند به »نیش زنبور« نوشته »پل 
موری«، »اگر از تو رهایی پیدا کنم« نوشته »جاناتان اسکافری«،  
»آن عدن دیگر«  به قلم »پل هاردینگ« و »مطالعه برای اطاعت« 
اثر »سارا برنشتاین« می توان اشاره کرد. جایزه »بوکر« که اولین بار 
در ســال ۱۹۶۹ برگزار شد، ویژه همه آثار نوشته شده از سراسر 
جهان به زبان انگلیسی است که در بریتانیا و ایرلند منتشر شده 

باشند.

»ناپلئون« گیشه های جهان را 
گرفت

»ناپلئون« حماسه تاریخی ریدلی اسکات گرچه رتبه اول فروش 
در آمریکای شمالی را در افتتاحیه خود فتح نکرد، اما گیشه های 

جهانی را به تصرف خود درآورد.

به گزارش پیام آشــنا بــه نقل از 
ورایتی، »ناپلئون« بــا بازی خواکین 
فینیکس در نقش فرمانروای فرانسوی 
به فــروش ۷۸.۸ میلیــون دلاری در 
روزهای افتتاحیه خود دســت یافت. 
۴۶.۳ میلیــون دلار از ایــن مبلغ از 

فروش در بازارهای بین المللی به دســت آمد. این فیلم در پنج 
روز اول اکرانش ۳۳.۱ میلیون دلار هم در آمریکا فروخت و پس 
از پیش درآمد »بازی های گرسنگی« یعنی »تصنیف پرندگان 
آوازخــوان و مارها« جایــگاه دوم را از آن خود کرد. »تصنیف 
پرندگان آوازخوان و مارها« ۲۶.۲ میلیون دلار در باکس آفیس 
بین المللی فروش کرد و مجموع فروش آخر هفته اش را به ۶۸.۸ 
میلیون دلار رساند. این فیلم که با بودجه ۱۰۰ میلیون دلاری با 
بازی ریچل زگلر و تام بلیت ســاخته شده و در مجموع ۱۹۷.۲ 
میلیون دلار در سطح جهان فروخته است. »ناپلئون« که نقدهای 
متفاوتی از تماشــاگران دریافت کــرده با بودجه ۲۰۰ میلیون 
دلاری ساخته شده و با وجود فتح گیشه های جهان در روزهای 
افتتاحیه، هنوز برای اینکه بتواند از نظر مالی به عنوان یک فیلم 
برنده شناخته شود، فاصله دارد. اما اپل که از این فیلم حمایت 
کرد و سونی پیکچرز را برای پخش آن در سینما استخدام کرد، 
چندان نگران سود و زیان فیلم هایش نیست. اولین فیلم بزرگ 
این کمپانی، حماسه ۲۰۰ میلیون دلاری مارتین اسکورسیزی 
یعنی »قاتلان ماه کامل« است که این شرکت امیدوار است وقت 
عرضه نهایی آن در اپل تی وی پلاس بتواند از نظر مالی هم موفق 
شود. فعلاً این فیلم ها در فصل جوایز سینمایی می توانند با کسب 

جوایز، سروصدای لازم را ایجاد کنند.

مهلت جشنواره کتاب و رسانه 
تمدید شد

با اعلام دبیرخانه بیست ویکمین دوره جشنواره کتاب و رسانه 
به دلیل اســتقبال اهالی کتاب و رسانه، مهلت ارسال اثر به این 

جشنواره تا دوازدهم آذرماه ۱۴۰۲ تمدید شد.

به گزارش پیام آشنا، با اعلام دبیرخانه بیست ویکمین دوره 
جشنواره کتاب و رسانه به دلیل استقبال اهالی کتاب و رسانه، 
مهلت ارسال اثر به این جشنواره تا دوازدهم آذرماه ۱۴۰۲ تمدید 
شــد. علاقه مندان به شرکت در بیست ویکمین دوره جشنواره 
کتاب و رســانه می توانند آثار رسانه ای خود با موضوع کتاب و 
کتاب خوانی در تمامی قالب های تولید محتوا را در ســه حوزه 
»مطبوعات و خبرگزاری ها«، »پخش رادیویی و تلویزیونی« و 
»رسانه های اجتماعی« تا دوازدهم آذرماه ۱۴۰۲ به این جشنواره 
ارسال کنند. در این دوره از جشنواره »کتاب و رسانه« از »بهترین 
ویترین کتابفروشی ها«، »شــخصیت فعال رسانه ای کتاب« و 
»ناشر فعال در استفاده از بسترهای رسانه ای« در بخش جایزه 
ویژه تقدیر می شــود و به برگزیــدگان در محورهای ۱۹ گانه، 
تندیس، لوح تقدیر و جایزه نقدی اهدا می شــود. آثاری که از 
اول مهرماه ۱۴۰۱ تا سی ویکم شهریورماه ۱۴۰۲ منتشر شده 
باشند، در بیست ویکمین دوره جشنواره »کتاب و رسانه« قابل 
پذیرش اند و اهالی رسانه می توانند در هر محور سه اثر ارسال 
کنند. علاقه مندان برای شرکت در بیست ویکمین دوره جشنواره 
»کتاب و رسانه« با مراجعه به پایگاه اینترنتی جشنواره به نشانی 
resane.ketab.ir نسبت به مطالعه آئین نامه و ارسال آثار 

خود اقدام کنند.

هشتمین جلسه شورای اطلاع رسانی استان البرز 
با دستور کار طرح برنامه های اطلاع رسانی ۱۰ 
دستگاه اجرایی برای تصویب، بررسی مکاتبه صدا 
و سیمای استان در خصوص معرفی دستگاه هایی 
که نسبت به پرداخت مطالبات سال های گذشته 
ارائه گزارش خانه مطبوعات در  نکرده اند،  اقدام 
زمینه تعاونی مسکن خبرنگاران و اطلاع رسانی 
و انتشار اخبار دوازدهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی و ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری 
توسط رسانه ها، صدا و سیما و روابط عمومی های 
دستگاه های اجرایی با هدف مشارکت حداکثری 
مردم در انتخابات، یکشنبه ۵ آذر ۱۴۰۲ در محل 
سالن جلسات دفتر معاونت سیاسی، امنیتی و 

اجتماعی استانداری البرز برگزار شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از روابط عمومی اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان البرز، هشتمین 
جلسه شورای اطلاع رسانی استان البرز با حضور 
آذری، مدیر کل سیاسی و انتخابات استانداری البرز 

آغاز شد.
در این جلسه ابتدا علی نوروزی، معاون فرهنگی 

اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره کل  ای  رسانه  و 
استان، دستور کار جلسه را قرائت نمود، سپس 
حاضرین پیرامون موضوعات دستور کار جلسه 
نقطه نظرات خود را بیان نمودند و در ادامه آذری، 
رئیس جلسه نیز ضمن تبریک هفته بسیج و جمع 
بندی مطالب بر هماهنگی ویژه همه دستگاه ها 
برای سفر ریاست جمهوری به استان البرز؛ لزوم 

ارائه برنامه های دستگاه های اجرایی برای برگزاری 
شایسته دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و 
ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری و مشارکت 
حداکثری مردم در انتخابات و بهره گیری از فضای 

مجازی برای تبلیغات انتخابات تاکید کردند.
گفتنی است؛ در نهایت پس از تبادل نظر اعضاء، 
مواردی مصوب گردید و مقرر شد جهت اجرا به 

نهادها و دستگاه های اجرایی مرتبط ابلاغ گردد 
که تصویب برنامه های اطلاع رسانی دستگاه های 
البرز،  اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
تعاون،  اداره کل  البرز،  استان  بازرسی  اداره کل 
کار و رفاه اجتماعی استان البرز، اداره کل ورزش 
و جوانان استان البرز، اداره کل زندان های استان 
البرز، اداره کل منابع طبیعی استان البرز، اداره کل 
جهاد کشاورزی استان البرز، اداره کل دامپزشکی 
اداره کل صنعت، معدن و تجارت  البرز،  استان 
استان  مدارس  نوسازی  کل  اداره  البرز،  استان 
البرز؛ اعلام برنامه های کلیه دستگاه های اجرایی 
برای مشارت حداکثری مردم در انتخابات مجلس 
شورای اسلامی و خبرگان رهبری تا پایان آذرماه؛ 
پرداخت مطالبات سال های گذشته صدا و سیمای 
استان مربوط به بند “چ” ماده ۳۷ قانون احکام 
دائمی برنامه های توسعه کشور از سوی دستگاه 
هایی بدهکار؛ ارائه خدمات بهتر و اطلاع رسانی 
اقدامات و عملکردهای دستگاه های اجرایی با هدف 
امیدآفرینی در جامعه از جمله مهمترین مصوبات 
هشتمین جلسه شورای اطلاع رسانی استان البرز 

بود.

تقی دژاکام- سه چهار روز دیگر درست یکصدمین 
سالروز میلاد جلال آل احمد نویسنده، مترجم، روشنفکر 
و اندیشمند بزرگ ایرانی است؛ مردی که اوج و فرودها 
و به تعبیر بهتر فرودها و اوج های بسیاری را در زندگی 
تجربه کرد. او در گرداب های بزرگ سیاسی و اجتماعی 
بزرگی در عمر کوتاه ۴۶ ساله خود وارد شد و شگفت 
اینکه از همه آن ها سربلند و پیروز بیرون آمد. برای کم 
کسانی دست می دهد که هم وارد میدان های خطیر 
متعدد بشوند و هم از همۀ آن ها روسپید بیرون بیایند؛ و 

جلال یکی از شاخص ترین این آدم ها بود. 
البته هستند  از جوان،  به نقل  به گزارش پیام آشنا 
بسیاری که از خوف خراب کردن یا خراب شدن اصلاً وارد 
میدان های مهم نمی شوند و خطر نمی کنند. فرقی هم 
نمی کند که روشنفکر باشند یا مذهبی، سلبریتی باشند 
یا مدیر و مسئول، روحانی باشند یا دانشجو؛ آن ها کنج 
عافیت می گزینند و هیچ دیکته ای نمی نویسند و بهتر 
بگویم هیچ غلطی نمی کنند و در نتیجه هیچ غلطی هم 

ندارند! اما جلال این گونه نبود.
خودش در رمان »نون والقلم« که مانیفست و مرامنامه 
یک انسان آرمانی و یک روشنفکر تراز است، از قول 

شخصیت اول کتابش میرزا اسدالله می نویسد:
حیف! حیف که این تن بدهکار است. فکر می کردم اگر 
این تن بدهکار نبود؛ بدهکار این همه نعماتی که حرام 
می کند، چه راحت می شد کنار نشست و تماشاچی بود 
و خیال بافت و به شعر و عرفان پناه برد. اما حیف که 
جبران این همه نعمت، به سکون ممکن نیست... جبران 
هر کدام از این نعمات را باید به عمل کرد نه به سکون؛ 
سکون و سکوت جبران هیچ چیزی را نمی کند... نفرت 
دارم؛ بد جوری هم دارم. من نفس نفرتم، نفس نفی وضع 
موجودم، و ناچار بایست نفس قیام هم باشم... وقتی از 
جایت تکان نخوردی، کمترین نتیجه اش این است که 

نجیب می مانی مثل پیرزن ها!
سیداحمد  ]آیت الله  بزرگ  عالم  یک  فرزند  جلال، 

حسینی طالقانی[و پسرخاله یک مجاهد نستوه ]آیت الله 
سیدمحمود طالقانی[بود، اما احساس کرد شرایط کشور 
اقتضای اعتراض و کار سیاسی دارد و پرسروصداترین 
حزب سیاسی وقت ]حزب توده[محمل کنش سیاسی 
جلال شد. اما در همان حزب هم هیچ گاه سرسپرده 
مرکزیت نشد و به هر خطا و اشتباه آن ها انتقاد و اعتراض 
کرد و کار به انشعاب و کناره گیری کشید. در همین 
زمینه این خاطره مشهور و سرشار از غیرت و آزادگی او 
را در جلد دوم کتاب »در خدمت و خیانت روشنفکران« 

مرور کنید:
بود و حرف و سخنی  توده ای  بود و حزب  روزگاری 
داشت و انقلابی می نمود و ضد استعمار حرف می زد و 
مدافع کارگران و دهقانان بود و چه دعوی های دیگر و 
چه شوری انگیخته بود و ما جوان بودیم و نمی دانستیم 
که سرِ نخ دست کیست و جوانیمان را می فرسودیم و 

تجربه می اندوختیم.
برای خود من، »اما« روزی شروع شد که مأمور انتظامات 
یکی از تظاهرات حزبی بودم که به نفع مأموریت »کافتا 
رادزه« برای گرفتن ]امتیاز[نفت شمال راه انداخته بودیم 
]پنجم آبان ۱۳۲۳[. از در حزب )خیابان فردوسی( تا 
فخرها  چه  انتظامات  بازوبند  با  مخبرالدوله  چهارراه 
که به خلق نفروختیم، اما اول شاه آباد چشمم افتاد به 
کامیون های روسی پر از سرباز که ناظر و حامی تظاهرما، 
کنار خیابان صف کشیده بودند که یک مرتبه جا خوردم 
و چنان خجالت کشیدم که تپیدم توی کوچه سیدهاشم 

و بازوبند را سوت کردم.
او در حوزه دین هم وارد شد و حتی مدتی به نجف 
و حوزه علمیه نجف رفت و طلبگی کرد و پای درس 
برخی  به  نسبت  مرور  به  اما  نشست،  وقت  بزرگان 
موضوعات مسئله دار شد و از آنجا و آن ها هم کناره 
گرفت تا اینکه با بزرگمردی، چون »آقا روح الله خمینی« 
آشنا شد و دین را و تعالی دین را در چهره و مرام او یافت 
و مریدش شد و دوباره به واجبات دین التزام پیدا کرد 

و به نمازخواندن برگشت و به حج رفت و آن نامۀ نغز 
سیاسی– عاشقانه را از مکه برای امام نوشت:

آیت اللها! وقتی خبرِ خوشِ آزادی آن  حضرت، تهران را 
به شادی واداشت، فقرا منتظرالپرواز )!( بودند به سمت 
بیت الله. این است که فرصت دست بوسی مجدد نشد. اما 
این جا دوسه خبر اتفاق افتاده و شنیده شده که دیدم 
اگر آن ها را وسیله ای کنم برای عرض سلامی بد نیست... 

خواستم این دو خبر را داده باشم...
قصد  تهران  در  را  ]کتاب[»غرب زدگی«  اینکه  دیگر 
تجدید چاپ کرده بودم با اصلاحات فراوان. زیر چاپ 
جمعش کردند و ناشر محترم متضرر شد. فدای سر شما.
دیگر اینکه طرح دیگری در دست داشتم که تمام شد و 
آمدم، درباره نقش روشنفکران میان روحانیت وسلطنت؛ 
و توضیح اینکه چرا این حضرات همیشه در آخرین 
دقایق، طرفِ سلطنت را گرفته اند و نمی بایست. اگر 
عمری بود و برگشتیم تمامش خواهم کرد و به حضرتتان 
خواهم فرستاد. علل تاریخی و روحی قضیه را گمان 
می کنم نشان داده باشم. مقدماتش در »غرب زدگی« 

ناقص چاپ اول آمده...
بدین ترتیب است که جلال از وارد شدن به هیچ میدانی 
نترسید و در تک تک آن ها درست و هوشمندانه و با 
بینش عمیق موضع گرفت و اعتراض کرد و مناسبات 

را به هم زد و بیرون آمد و سر آخر هم به درست ترین 
موضع حق پایبند ماند تا زمان مرگ زودرس و تلخش.

        
*** 

اول سال هم نوشتم که خیلی دوست داشتم امسال به 
مناسبت صدمین زادروز جلال، از لحاظ فرهنگی بیشتر 
به او پرداخته می شد. که متأسفانه نشد! اما خیلی دوست 
دارم در همین ماه های باقیمانده از سال خورشیدی 
جاری، به این وجه از زندگی جلال بیشتر و عمیق تر 
پرداخته شود که در جلال چه بود که در هر میدانی 
که وارد شد برخلاف بسیاری از دوستان و همراهانش، 
سربلند بیرون آمد. اگر به این سؤال خوب و دقیق پاسخ 
دهیم، هم می توانیم بفهمیم کسانی که امروز خراب 
شدند از سوپرانقلابی های پشیمان تا روحانیان واداده تا 
شهره های بند به آب داده چه چیز یا چیزهایی نداشتند 
که به این فلاکت امروز افتادند و در عین حال، تابلویی 
است در جلوی روی همه ما تا بدانیم با داشتن چه چیز 
یا چیزهایی می توان در راه حق، پایدار و ثابت قدم باقی 
ماند و منحرف و پشیمان نشد و روسپید ماند. به نظر 
شما آیا رسانه های ما به این موضوع جالب و مبتلابه 

خواهند پرداخت؟ 

هشتمین جلسه شورای اطلاع رسانی استان البرز برگزار شد 

راز سربلندی جلال چه بود؟
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تجهیز استان های کشور به بالگردهای 
امدادی یک ضرورت است

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
تجهیز تمام استان های کشور و کلانشهرها به بالگردهای امدادی با 
توجه به نبود یا کمبود مراکز درمانی در بخش های مختلف کشور، 

یک ضرورت اجتناب ناپذیر است.

به گزارش پیام آشنا، رحمت الله فیروزی پور با اشاره به ضرورت 
تجهیز استان ها و کلانشهرها به بالگردهای امدادی، بیان کرد: 
این یک ضرورت اجتناب ناپذیر است که باید همه استان ها و 
کلانشهرهای کشور به بالگردهای امدادی تجهیز شوند.  باتوجه به 
وضعیت ترافیکی و مسافت موجود تا مراکز درمانی در برخی از استان 
ها لازم است که از بالگردهای امدادی برای انتقال بیماران استفاده 

شود.
وی در ادامه اظهار کرد: بعضا تصادف هایی در جاده ها و اتوبان ها رخ 
می دهد یا در برخی از شهرها مراکز درمانی و امدادی وجود ندارد، 
فلذا وجود بالگردهای امدادی برای انتقال بیماران در کمترین زمان 

ممکن به مراکز درمانی یک ضرورت اجتناب ناپذیر است.
نماینده مردم نطنز در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: باید 
زیرساخت های لازم فراهم شود تا ما در همه استان ها و کلانشهرها 
بتوانیم امکانات خدمات اورژانسی هوایی را فراهم کنیم. دولت و 
مجموعه دستگاه ها نظیر اورژانس کشور و هلال احمر باید به نحوی 
تجهیز شده و دولت نیز باید در صدور مجوزها و تخصیص اعتبارات 

رویکرد تسهیل گری داشته باشد.

پیش فروش بلیت قطار برای دی ماه، 
چهارشنبه آغاز می شود

ماه، چهارشنبه  برای دی  بلیت قطارهای مسافری  پیش فروش 
)هشتم آذر( انجام می شود.

به گزارش پیام آشنا، شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران 
اعلام کرد: پیش فروش بلیت قطارهای مسافری برای بازه زمانی 
یکم دی ماه تا ۳۰ دی ماه )مسیرهای رفت تا تاریخ ۱۴۰۲/۱۰/۳۰ 
و مسیرهای برگشت تا تاریخ ۱۴۰۲/۱۱/۱( از ساعت ۸ صبح روز 

چهارشنبه ) هشتم آذرماه( آغاز می شود.
فروش بلیت در کلیه محورها به صورت همزمان در مراکز فروش 

حضوری و غیرحضوری انجام خواهد شد.
صورت  به  می توانند  بیشتر  اطلاعات  کسب  برای  هموطنان 
شبانه روزی با سامانه اطلاع رسانی راه آهن به شماره ۰۲۱۵۱۴۹ 

تماس بگیرند یا به پایگاه اینترنتی www.rai.ir مراجعه کنند.

ظرفیت نیروگاه های کشور از مرز
 92 هزار مگاوات عبور کرد

ظرفیت نیروگاه های کشور با اتصال واحد گازی ۱۸۳ مگاواتی نیروگاه 
سیکل ترکیبی آلومینیوم المهدی هرمزگان به شبکه سراسری برق از 

مرز ۹۲ هزار مگاوات عبور کرد.

به گزارش پیام آشنا، نیروگاه ۵۴۶ مگاواتی المهدی هرمزگان 
دارای دو واحد گازی ۱۸۳ مگاواتی و یک واحد بخار ۱۸۰ مگاواتی 
است که پروژه ساخت این مجموعه در قالب تفاهم نامه وزارتخانه های 
نیرو و صمت برای ایجاد نیروگاه در صنایع بزرگ در حال انجام است.
در مدت زمان بهره برداری از واحد گازی نیروگاه المهدی ۸۰ نفر 
به صورت مستقیم مشغول به فعالیت خواهند بود. سیستم کنترل 
و تحریک ژنراتور این نیروگاه بومی بوده و برای اولین بار در کشور 
سیستم بومی راه انداز توربین گاز)MAPFC( ساخت گروه مپنا در 

این مجموعه عملیاتی شده است.
ظرفیت  به  مگاوات   ۸۳۸ و  هزار  یک  تاکنون  سال  ابتدای  از 
نیروگاه های حرارتی کشور افزوده شده و با اتصال این واحد به شبکه 
سراسری، ظرفیت منصوبه کل نیروگاه های حرارتی به ۷۴ هزار و 

۸۸۸ مگاوات رسیده است.
در حال حاضر ۱۴۱ نیروگاه حرارتی در قالب ۶۲۳ واحد تولید برق 
حرارتی در حال فعالیت هستند که بیش از ۶۸ درصد این ظرفیت 

در اختیار بخش خصوصی است.
این در حالی است که در راستای توسعه نیروگاه های خود تأمین 
صنایع تا کنون دو واحد نیروگاه برق صنایع به ظرفیت هر یک ۱۸۳ 
مگاوات در سمنان و نیروگاه خود تأمین فولاد مبارکه اصفهان به 
ظرفیت ۳۰۷ مگاوات وادر مدار شده و نیروگاه آلومینیوم المهدی 
چهارمین نیروگاه خود تأمین برق صنایع است که به شبکه برق 

کشور می پیوندد.

نهمین اجلاس کمیسیون همکاری های 
مشترک اقتصادی ایران و قطر برگزار 

می شود
نهمین اجلاس کمیسیون همکاری های مشترک اقتصادی ایران و 
قطر در راستای توسعه همکاری های اقتصادی و تعامل سازنده دو 

کشور ایران و قطر در تهران برگزار می شود.

به گزارش پیام آشنا، نهمین اجلاس کمیسیون همکاری های 
مشترک اقتصادی ایران و قطر در ماه جاری )۱۸ تا ۲۰ آذر( به 
ریاست “علی اکبر محرابیان”، وزیر نیرو و رئیس کمیسیون مشترک 
همکاری های اقتصادی جمهوری اسلامی ایران و قطر در تهران 

برگزار می شود.
این اجلاس به صورت سالانه برای توسعه همکاری های اقتصادی و 
تعامل سازنده دو کشور ایران و قطر برگزار می شود و در آن، گام های 
جدید و مؤثری در راستای توسعه و تعمیق مناسبات دوستانه دو 

کشور برداشته خواهد شد.
این کمیسیون در قالب چهار کمیته تخصصی شامل کمیته تجارت 
)بازرگانی، صنایع و اتاق های بازرگانی، بانکی، گمرکی و بیمه(، کمیته 
زیرساخت )راه و شهرسازی، کشاورزی و فناوری اطلاعات و ارتباطات 
و کار(، کمیته اجتماعی و فرهنگی )گردشگری و صنایع دستی، 
بهداشتی، علوم و پژوهش، قضائی و حقوق( و کمیته انرژی )آب و 
فاضلاب، برق و نقت و گاز و محیط زیست( برگزار می شود. در خلال 
آن تفاهم نامه ها و توافق های دو کشور موردبحث و تبادل نظر قرار 
خواهد گرفت و در سایه آن زمینه های لازم را برای پیشبرد توافق ها 

و اقدام های عملی فراهم خواهد شد.
در کمیته تخصصی تجارت ۱۷ نماینده، کمیته زیرساخت ۶ نماینده، 
کمیته انرژی ۷ نماینده و کمیته اجتماعی ۱۱ نماینده در سطح 

مدیران کل از همه دستگاه های دولتی حضور خواهند یافت.

اخبار کوتاه

هند و ژاپن؛ جایگزین   های 
مطلوب برای سرمایه گذاری

با نزدیک   شدن به هفته   های پایانی سال ۲۰۲۳ سرمایه گذاران 
آسیایی، بررسی وضعیت بازارها در سالی را که گذشت آغاز کرده اند 
و به نظر می رسد شرایط کنونی با انتظارات بالایی که در ابتدای 
سال داشتند بسیار متفاوت است. در واقع آنها انتظار داشتند با 
رفع  و  درچین  »کووید صفر«  یکباره سیاست  گذاشتن  کنار 
محدودیت ها، موجی شگرف از سرازیر شدن سرمایه ها و دارایی ها 
به بورس، املاک و حتی بازار کالا ایجاد شود. اما با ادامه رکود در 
بازار مسکن و کاهش هزینه   های مصرف کننده، این امیدواری ها 

به تدریج نقش بر آب شد.
آخرین برآورد از تولید ناخالص داخلی چین، نرخ رشد سالانه 
۴.۹ درصد را در سه ماه سوم سال نشان می دهد که نسبت به 
شرایط تقریبا منفی که در تابستان شاهد آن بودیم بهبود محسوب 
می شود. اما سرمایه گذاران داخلی و خارجی همچنان در مورد 
بهبود وضعیت اقتصادی چین نگران هستند. به همین دلیل 
هنگامی که سرمایه گذاران نگاه خود را از چین به سمت سایر 
کشورهای موفق آسیایی برمی گردانند، به نظر هنوز جای امیدواری 
وجود دارد. به عنوان مثال، کشورهایی مانند ژاپن و هند می توانند 
گزینه های محبوب و جذابی برای سرمایه گذاری محسوب شوند. 
بیشترین  ژاپن  بازار سهام  آسیا،  بلومبرگ، در  داده   های  طبق 
سرمایه گذاری خارجی را )۲۹.۲میلیارد دلار آمریکا از ۱۳اکتبر( 
در سال جاری شاهد بوده است و پس از آن هند )۱۴میلیارد 
دلار آمریکا از ۱۷اکتبر( قرار دارد. آخرین آمارها برای چین نشان 
می دهد که این کشور تا تاریخ ۳۰ ژوئن ۶.۸میلیارد دلار خالص 

سرمایه گذاری خارجی جذب کرده است.
میل سرمایه گذاران به سرمایه گذاری روی سهام در ژاپن در طول 
سال به دلیل ثبات این حوزه نسبتا ثابت باقی   مانده است. در حالی 
که بازارهای بزرگ ایالات متحده و اروپا با عدم   اطمینان اقتصادی 
و رکود بالقوه مواجه هستند، ژاپن با ورود موجی از گردشگران 
شاهد افزایش هزینه   های مصرف کننده بوده است. به علاوه تورم و 
دستمزدها در سال جاری افزایش    یافته است و این هیجان وجود 
دارد که نگرانی های مربوط به بهره   وری و بازده سرمایه از طریق 
قوانین جدید پذیرش در بورس توکیو رفع شود. با وجود کاهش 
جمعیت ژاپن در چند دهه گذشته، اقتصاد این کشور توانسته 
است از طریق افزایش بازدهی و بهره   وری به علاوه سرمایه گذاری و 
تجارت در خارج از کشور رشد کند و شرکت های خوشه   ای ژاپنی 
به فرصت   های شایان توجه سرمایه گذاری در کشورهای آسیایی از 

جمله چین، اندونزی، هند و ویتنام چشم داشته اند.
بااین   حال ارزش »ین« در برابر دلار آمریکا همچنان ضعیف است 
و بازده اوراق   قرضه دولتی ژاپن در مقایسه با همتایان جهانی 
هنوز بسیار پایین است. به علاوه هرگونه تغییر در سیاست پولی 
فوق   العاده سست ژاپن تا بعد از مذاکرات پیرامون افزایش دستمزد 
در بهار غیرمحتمل است. همچنین دورشدن از سیاست کنترل 
منحنی بازده فعلی، به افزایش ارزش پول منجر می شود که 
می   تواند سرمایه گذاران بیشتری را از خارج به سمت این کشور 
جذب کند. در ادامه نباید از نظر دور داشت که سرمایه گذاران به 
دنبال بهبود درآمد شرکت های ژاپنی طی ماه پایانی سال، به   ویژه 
شرکت های فعال در سطح جهانی، از تضعیف »ین« سود برده   اند.  
در همین حال، در آن   سوی آسیا، هند به دلایل کاملا متفاوتی 
موردتوجه سرمایه گذاران قرار گرفته است. با پشت سر گذاشتن 
چین و بدل   شدن به پرجمعیت   ترین کشور جهان در سال جاری، 
خوش بینی   ها پیرامون رشد اقتصادی هند افزایش    یافته است و 
بسیاری از سرمایه گذاران پذیرای این روایت هستند که هند گوی 
پرسرعت   ترین اقتصاد بزرگ دنیا را در دهه   های آینده از چین 

خواهد ربود.
مزیت هند برای ایجاد رشد بلندمدت در درجه اول از جذابیت   های 
جمعیتی این کشور ناشی می شود. میانگین سنی فعلی در هند در 
حال حاضر ۲۸سال است که به این معنی است که می توان انتظار 
داشت تا پایان قرن حاضر، جمعیت هند دوبرابر چین افزایش یابد. 
جمعیت بزرگ و جوان، پتانسیل بهره وری بیشتر و تسریع در رشد 
اقتصادی را به همراه دارد. لازم به ذکر است که پیشرفت سریع 
بسیاری از اقتصادهای آسیایی شرقی با افزایش آمار جمعیت در 
سن اشتغال همراه شد. ژاپن، سنگاپور و هنگ   کنگ در دهه ۱۹۶۰ 
وارد این مرحله شدند و به   سرعت رشد کردند و به اقتصادهای 
توسعه   یافته بدل شدند. همچنین اصلاحات اقتصادی چین، همراه 
با رشد مطلوب جمعیت در دهه ۱۹۸۰، زمینه را برای چند دهه 

رشد بی   سابقه فراهم کرد.
اما این پرسش مطرح است که باورها نسبت به سرمایه گذاری در 
ژاپن و هند چقدر پایدار خواهند ماند؟ در واقع باید گفت دو کشور با 
ریسک   های آشکاری مواجه هستند. غیرممکن است بتوان بسیاری 
از امیدهای واهی درمورد بازار سرمایه ژاپن را که از سال ۱۹۹۱ 
به دنبال ترکیدن حباب دارایی   ها شاهد بوده   ایم نادیده گرفت. 
بزرگ ترین ریسک برای تز کنونی سرمایه گذاری خارجی، پایان 
سیاست کنترل منحنی بازده است. تغییرات اعمال شده در اوایل 
سال جاری روی »ین« و سهام آثار محدودی داشتند، بنابراین پایان 
نظام   مند این سیاست می   تواند امکان   پذیر باشد؛ هرچند به   طورقطع 
تاثیر خود را بر افزایش ارزش سهام خواهد گذاشت.  در مورد هند 
اما ریسک اصلی آن است که مزیت جمعیتی کنونی در آینده به 
یک فاجعه تبدیل شود. هند به رغم رشد اقتصادی بالا تاکنون در 
زمینه ایجاد فرصت   های شغلی کافی برای شهروندانش ناتوان مانده 
است. نرخ بیکاری حدود ۸ درصد است و اشتغال جوانان به این 
دلیل که صنعت خدمات جزو ارکان اصلی رشد محسوب می شود، 

به میزان قابل توجهی بالاتر است.
از  کمتر  زیرا  دارد،  وجود  مهارت ها  عدم تطابق  اما  اینجا  در 
۵ درصد نیروی کار جوان کشور آموزش رسمی دیده اند. این امر 
افزایش سهم تولید از تولید ناخالص داخلی کشور را که یکی از 
سیاست های اعلامی دولت است از حدود ۱۷ درصد رئیس به 
۲۵ درصد دشوار می کند. به علاوه هند به سرمایه گذاری های عظیم، 
مستمر و هدفمند در بخش های توسعه نیافته زیرساختی و منابع 
انسانی برای دهه های آینده نیاز دارد. ژاپن و هند می   توانند ادعا 
کنند که مقصد موردعلاقه سرمایه گذاران در سال ۲۰۲۳ هستند، 
اما از احساسات منفی نسبت به چین هم به خوبی سود برده اند. 
سرمایه جهانی که در سال های قبل ممکن بود به سمت چین 
کشیده شود، امسال به سایر نقاط آسیا کشیده شد؛ کشورهایی 
که می توانند پیشرانه های اصلی رشد اقتصاد جهانی باشند. مساله 
اصلی برای سال ۲۰۲۴ آن است که آیا این بازارها می توانند این 
سطح بالای علاقه و رغبت سرمایه گذاران را حتی با وجود مثبت 
شدن شرایط سرمایه گذاری در چین، همچنان به سود خود حفظ 
کنند. اگر چنین امری محقق شود می توانیم شاهد مرحله جدیدی 

از توسعه منطقه ای باشیم.
مورنینگ پست
Alborz.payam@gmail.com  

یادداشت

اینکه  معاون سازمان برنامه و بودجه ضمن تاکید بر 
مأموریت لایحه بودجه سال آینده تحقق رشد هفت 
درصدی در اقتصاد است، اعلام کرد: در بخش اول لایحه 
بودجه ۱۴۰۳ منابع بودجه نسبت به قانون سال جاری 
رشد ۱۸.۳ درصدی داشته که به معنی کنترل تورم در 
بودجه سال آینده است و برآورد این است که در سال 

آینده تورم به کمتر از ۳۰ درصد برسد.

به گزارش پیام آشنا، حمید امانی همدانی اظهار کرد: 
نکته مهم در فرایند تدوین لایحه بودجه ۱۴۰۳ این 

است که برخلاف بسیاری از دوره های پیشین که ابتدا 
مصارف تعیین می شد و سپس برای مصارف، منابعی در 
نظر گرفته می شد، در تدوین لایحه ۱۴۰۳ ابتدا منابع 
قابل حصول احصاء شد و سپس بر مبنای آن، مصارف 

مشخص شد.
وی گفت: مأموریت لایحه بودجه سال آینده تحقق رشد 
هفت درصدی در اقتصاد خواهد بود. مالیات کارکنان در 

سال آینده به اندازه رشد حقوق خواهد شد.
معاون سازمان برنامه و بودجه اظهر کرد: برآورد ما این 
است که تورم سالانه در پایان سال جاری به حدود ۳۹ 
درصد و در سال آینده به کمتر از ۳۰ درصد خواهد رسید؛ 
بنابراین حدود ۳۰ درصد از رشد درآمد مالیاتی بر اثر تورم 
اتفاق خواهد افتاد. علاوه بر این، رشد اقتصادی به افزایش 
درآمدهای مالیاتی دولت کمک خواهد کرد. همچنین، 

اقدامات دولت در اصلاح نظام مالیاتی، عامل مهم دیگری 
در افزایش درآمدهای مالیاتی دولت است. به عنوان مثال، 
اقدامات دولت برای جلوگیری از فرار مالیاتی، باعث رشد 

چشمگیر درآمدهای مالیاتی دولت در سال جاری شد.
به گفته امانی، رویکرد دولت در اصلاح نظام مالیاتی 
این است که همزمان با کاهش فشار مالیاتی بر تولید 
و مردم، عدالت مالیاتی بهبود یابد. این هدف از طریق 
افزایش تعداد مودیانی که تاکنون مالیات نمی پرداختند 
و همچنین متناسب کردن مالیات با درآمدهای واقعی 
برای مودیانی که کم اظهاری می کردند تا حدود زیادی 

اتفاق افتاده است.
شاهد  بهترین  گفت:  بودجه  و  برنامه  سازمان  معاون 
عملکرد دولت در این زمینه هم عملکرد فعلی مالیاتی 
دولت در سال جاری است؛ به طوری که عمده افزایش 

درآمدهای دولت از مالیات ناشی از افزایش تعداد مودیان 
و متناسب شدن مالیات پرداختی برخی از مودیان با 

درآمدهای آنان بوده است.
وی ادامه داد: دولت برای حمایت از تولید، در بودجه 
۱۴۰۱ نرخ مالیات بر تولید را از ۲۵ درصد به ۲۰ درصد 
و در بودجه ۱۴۰۲ از ۲۰ درصد به ۱۸ درصد کاهش داد. 
آمارها و شواهد حاکی از رشد و رونق بخش های مختلف 
اقتصادی به ویژه صنعت پس از این تخفیف مالیاتی است.
امانی اظهار کرد: در تدوین لایحه بودجه ۱۴۰۳ یک اصل 
مهم رعایت شده و آن این است که قصد نداریم که قوانین 
دائمی را در بودجه های سالانه تغییر دهیم و این اصل 
باعث شد در لایحه بودجه ۱۴۰۳ اساساً وارد بحث نرخ 
مالیات بر تولید نشویم و این بحث به لایحه مالیات بر 

مجموعه درآمد موکول شد.

با اشاره به  اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی  رئیس 
نزدیکی شب یلدا گفت: انواع میوه با حجم بالا در کشور 

موجود است.

به گزارش پیام آشنا، اسدالله کارگر، رئیس اتحادیه 
فروشندگان میوه و سبزی درباره تأمین میوه شب یلدا به 
مهر گفت: میوه های شب چله هندوانه، انار، انگور و خرمالو 
است که سال های قبل هندوانه انبار و برای این آئین ملی 
وارد بازار می شد؛ اما با پیش بینی نیاز بازار، هندوانه نیز به 

شکل تازه خوری برای شب چله تأمین است.
با اشاره به کشت هندوانه به میزان مورد نیاز در  وی 
استان های جنوبی و گرمسیر کشور، افزود: هندوانه شب 

یلدا از طریق شهرهایی مانند دزفول تأمین است.
وی درباره نیاز بازار در بلندترین شب سال، ادامه داد: عدد 

را نمی توان به طور دقیق گفت اما پس از گذر از پاندمی 
کرونا، دور هم بودن خانواده ها به حالت عادی برگشته و 

قطعاً مصرف میوه در این شب افزایش یافته است.
رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی اضافه کرد: در 
کنار میوه های خاص این آئین، میوه های مکمل مانند 
نارنگی، پرتقال، سیب و… نیز به اندازه کافی تأمین است.

ابتدای آذر میزان میوه های وارداتی مانند آناناس کاهش 
یافت و میوه فروشان عنوان می کردند میوه های وارداتی 
بازار تقاضا  یلدا دپو می شوند. کارگر درباره  برای شب 
میوه های وارداتی گفت: هدف تأمین بازار میوه شب یلدا 

با محصولات داخلی است و میوه های وارداتی بازار تقاضای 
کمی دارند.

رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی در پاسخ به این 
پرسش که آیا قیمت محصولات تغییری خواهند داشت، 
تاکید کرد: امسال محصولات باغی وضعیت مناسب دارد و 
خوشبختانه آفت زدگی و بلای طبیعی نداشتیم از این رو 
میوه با حجم بالا در کشور وجود دارد؛ علاوه بر اینکه در 
مناسبت هایی مانند شب چله، ایام عید نوروز و… تاکید 
داریم میوه فروشان از سود خود کم کنند تا در شادی 

مردم شریک باشند. 

اجرایی  شیوه نامه  گفت:  اراضی  امور  سازمان  رئیس 
یکپارچه سازی و تجمیع اراضی کشاورزی نیاز به اصلاح 
دارد تا تعداد و مساحت قطعات، نوع منبع آب، نوع سند 

و نظام فعلی بهره برداری در آن مشخص شود.

به گزارش پیام آشنا، طرح یکپارچه اراضی کشاورزی 
با جدیت در حال پیگیری است. یکی از اولویت های 
کردن  سنددار  و  حدنگاری  کشاورزی  جهاد  وزارت 

زمین های کشاورزی است. به گفته کارشناسان این 
بخش، یکپارچه سازی اراضی کشاورزی زمینه ساز 
افزایش بهره  وری شده و رشد تولید در واحد سطح 

کمتر محقق می شود.
با توجه به رویکرد دولت درباره یکپارچگی و تجمیع 
اراضی کشاورزی، فرصت برای افزایش بهره وری و بهینه 
کردن مصرف آب، افزایش تولید در واحد سطح و بالا 
بردن ضریب مکانیزاسیون بوده که در حال پیگیری و 

انجام است.
به گزارش سازمان امور اراضی کشور، رضا افلاطونی، 
رئیس این سازمان گفت: کارشناسان دفتر یکپارچگی 
و بهره وری اراضی سازمان به عنوان مدیر پروژه تجمیع و 
یکپارچه سازی اراضی برای مناطق پایلوت این طرح باید 
در استان ها معرفی و در منطقه حاضر شوند و جلساتی 
را با کشاورزان و بهره برداران برگزار و شرایط هر منطقه 
را ارزیابی کنند تا نوع پروژه برای هر منطقه مشخص 

شود. همچنین با بررسی دقیق منطقه بهترین نوع نظام 
بهره برداری در آن پایلوت را معرفی کنند.

وی افزود: شیوه نامه اجرایی یکپارچه سازی و تجمیع 
اراضی کشاورزی نیاز به اصلاح و به روزرسانی دارد تا 
تعداد قطعات، مساحت قطعات، نوع منبع آب، نوع سند 
و نظام فعلی بهره برداری در آن مشخص شود. به این 
ترتیب کارگروه شهرستان بتواند بر اساس آن بهترین 

شیوه اجرای پروژه را پیگیری کند. 

مدیریت آموزش و پرورش ناحیه 3 کرج در نظر دارد تعدادی از فضاهای مازاد خود را جهت اجاره 
از طریق مزایده عمومی به صورت اجاره یک ساله واگذار نماید. جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 

32۵43۵4۵ تماس حاصل فرمایید یا به آدرس setadiran.ir سامانه ستاد ایران مراجعه فرمایید.
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مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب البرز از آماده سازی 
هفت طرح آبرسانی به ارزش ۱۶۰۰ میلیارد تومان 
برای افتتاح در سفر رئیس جمهوری به البرز خبر 

داد.

در  نامداری  حمیدرضا  آشنا،  پیام  گزارش  به 
از  جمهوری  ریاست  نهاد  دفتر  نماینده  بازدید 

مدول دوم تصفیه خانه فاضلاب کرج انجام شد؛ 
به تشریح واحدهای مختلف تصفیه خانه فاضلاب 
کرج پرداخت و گفت: علاوه بر آمادگی برای مراسم 
با حضور  که  زیست محیطی کرج  پروژه  افتتاح 
ریاست جمهوری ایران ۱۶ آذر ماه جاری در البرز 
و  آبرسانی  دیگر  طرح  شد، شش  خواهد  برگزار 
هوشمند سازی تاسیسات با مجموع ارزش ۱۶۰۰ 

میلیارد تومان به بهره برداری می رسد.
وی افزود: با بهره برداری از این طرح ملی علاوه 
از  عمومی  بهداشت  و  زیست  محیط  حفظ  بر 
به  صنایع  و  کشاورزی  در  آن  خروجی  پساب 
منابع  با  جایگزین  و  پایدار  منبع  تنها  عنوان 
محدود آب شرب و تغذیه مصنوعی سفره های 

زیرزمینی استفاد می شود.

رئیس سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه در ۷ ماهه امسال، 
مالیات ستانی از مشاغل رشد بیش از ۹۲ درصدی یافت، از 
کمک ۲۵ همتی سازمان مالیاتی برای پرداخت مطالبات 

گندم کاران و کلزاکاران خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، سید محمدهادی سبحانیان، رئیس 
سازمان امور مالیاتی کشور در تشریح افزایش درآمدهای 
پایدار و تحقق بودجه بدون نفت گفت: سهم اصناف و 
مشاغل از تولید ناخالص داخلی حدود ۳۰ درصد است ولی 
سهم آنان از مالیات کل کشور کمتر از ۵ درصد است. بر 
همین مبنا میانگین مالیات پرداختی اصناف برای عملکرد 
سال ۱۴۰۱ پنج میلیون تومان بوده است با این حال در 
۷ ماهه نخست سال جاری، مالیات ستانی از مشاغل رشد 

بیش از ۹۲ درصدی داشته است.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی با اشاره به اینکه تعداد 

خانه های لوکس معرفی شده به سازمان امور مالیاتی در سال 
۱۴۰۱ برای کل کشور برابر با ۴۰ هزار و ۴۹۷ واحد بود، 
گفت: سازمان امور مالیاتی با استفاده از ظرفیت شرکت های 
دانش بنیان فقط در شهر تهران بیش از ۱۱۰ هزار واحد 

خانه لوکس شناسایی کرده است.

صفر شدن مالیات 50 درصد اصناف
سبحانیان همچنین در خصوص صفر شدن مالیات ۵۰ 
درصد اصناف گفت: رشد درآمدهای مالیاتی در سال های 
اخیر بدون وارد آمدن فشار به بخش مشاغل صورت گرفته 
است به طوری که در سال جاری بیش از ۵۰ درصد )حدود 
۴ میلیون( از مشاغل، مالیات صفر و حدود ۴۰ درصد نیز 
مالیات زیر بیست میلیون تومان پرداخت کرده اند. همچنین 
طی دو سال گذشته از بار مالیاتی بخش تولید نیز به میزان 

۷ درصد کاسته شده است.

با  بهبود سلامت مردم  وی توسعه شهرها و روستاها و 
تخصیص مالیات بر ارزش افزوده، کاهش نرخ ارزش افزوده 
از کالاهای اساسی، معافیت و تخفیف مالیاتی فرزند سوم 
و بخشودگی جرایم مالیاتی فعالان مناطق آزاد تجاری – 
صنعتی را از دیگر اقدامات ذیل تسهیل تکالیف مودیان 

مالیاتی دانست.
رئیس سازمان امور مالیاتی با اشاره به سیستمی شدن 
فرایند مالیات ستانی گفت: تکریم مودیان راهبرد اصلی 
نظام مالیاتی است، اگر می خواهیم نظام مالیاتی به هدف 
اصلی خود که وصول عادلانه مالیات است نائل شود، باید 
تکریم مودیان را سرلوحه خود قرار دهیم. تکریم مودیان 
به معنای آن است که به مردم احترام بگذاریم و برخورد با 
افراد به شیوه مناسبی انجام شود. باید قدردان آنان باشیم و 
این مساله را نه تنها در حرف بلکه در عمل نیز نشان دهیم.

سبحانیان تصریح کرد: تولید اظهارنامه های برآوردی ۹۸ تا 

۱۴۰۰، قطعی سازی پرونده های ارزش افزوده، بارگذاری 
سریع اظهارنامه ها و اجرای برنامه زمان بندی رسیدگی ها، 
اتصال سازمان امور مالیاتی به اعتبارسنجی، فراخوان مالیات 
بر ارزش افزوده با حجم گستردگی زیاد از جمله این موارد 

است.
وی گفت: همچنین در پایان می توان این نوید را داد که در 
آینده نزدیک شاهد مخابره شدن اخبار مثبتی از سازمان 
امور مالیاتی شامل سیستمی شدن مالیات نقل و انتقال 
سهام غیربورسی، سیستمی شدن مالیات بر ارث، امکان اخذ 
مفاصاحساب و گواهی به صورت آنی بدون نیاز به مراجعه، 
پلمب الکترونیکی دفاتر، ارائه خدمات مالیاتی اپلیکیشن 
پرکاربرد، راه اندازی چت بات، استرداد سیستمی هزینه 
درمانی، شناسایی ذی نفع واقعی کارت بازرگانی اجاره ای، 
ابلاغ اوراق مالیاتی از طریق سامانه و سامانه تشخیص املاک 

و خودرو اشاره کرد.

تفاهم نامه همکاری سه جانبه معاونت امور تعاون 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بانک توسعه تعاون 
با  و صندوق ضمانت سرمایه گذاری بخش تعاون 
هدف هم افزایی نهادهای مالی و اعتباری بخش تعاون 

امضا شد.

به گزارش پیام آشنا، جعفر امیرآبادی زاده، مدیرکل 
دفتر توسعه سرمایه گذاری اقتصاد تعاون وزارت تعاون 
با بیان اینکه تفاهم نامه همکاری سه جانبه معاونت 
امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بانک 
سرمایه گذاری  ضمانت  صندوق  و  تعاون  توسعه 

و  مالی  نهادهای  با هدف هم افزایی  تعاون  بخش 
اعتباری بخش تعاون امضا شد، گفت: این تفاهم نامه 
همکاری سه جانبه بخش دولتی تعاون با هدف ایجاد 
هماهنگی و هم افزایی در برنامه ریزی متوازن، حمایت 
و بهره مندی تعاونی ها از اعتبارات منابع داخلی و 
دولتی و استفاده از ظرفیت اساسی تأمین مالی و 
تسهیلات با روش های تأمین منابع مورد نیاز بخش 

تعاون اجرایی می شود.
وی افزود: با هم افزایی نهادهای مالی و اعتباری بخش 
تعاون در سیاست گذاری و برنامه ریزی و استفاده از 
ظرفیت حوزه تعاون برای کمک به توسعه اقتصادی 

و اجتماعی کشور از طریق توسعه بخش تعاونی، 
تقویت  و  تشویق  و  اجتماعی  عدالت  زمینه های 
اشخاص حقوقی برای سرمایه گذاری به شکل تعاونی 
و توسعه فرآیندهای شغلی و حرفه ای فراهم می شود.

مدیرکل دفتر توسعه سرمایه گذاری اقتصاد تعاون 
وزارت تعاون گفت: همچنین توانمندسازی مدیریت 
ارتقای  به منظور  تعاونی  بخش  انسانی  منابع  و 
و  ترویج  جهت  در  و  مدیران  حرفه ای  توانمندی 
گسترش فرهنگ تعاون با هدف کمی ارتقای سهم 
بخش تعاون به ۲۵ درصد اقتصاد ملّی از اهداف دیگر 

این تفاهم نامه است.

امیرآبادی زاده دیگر مأموریت های این تفاهم نامه را 
حضور فعال و ایفای نقش مؤثر تعاونی ها در بازارهای 
پولی و سرمایه، تسهیل ارتباطات و پیوندهای فنی، 
مالی و اقتصادی بین تعاونی ها، تشویق تعاونی ها به 
اخذ رتبه بندی اعتباری، استفاده از انواع تسهیلات و 
روش های تأمین منابع مالی مورد نیاز بخش تعاون، 
حمایت مالی از شرکت های تعاونی روستا محور، 
و  دانش بنیان  و  تعاون  کهکشان  پروژه  طرح های 
دریا پایه، تعاونی های تولیدی و خدماتی اشتغال زا، 
تعاونی های زنان با اولویت عضویت و اشتغال زنان 
سرپرست خانوار و احیای تعاونی های راکد برشمرد. 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب البرز خبر داد

افتتاح 7 طرح آبرسانی در سفر رئیس جمهور به البرز

رئیس سازمان امور مالیاتی مطرح کرد

صفر شدن مالیات ۵0 درصد اصناف

تعاونی ها رتبه بندی اعتباری می شوند

معاون سازمان برنامه و بودجه:

تورم کمتر از 3۰ درصد می شود

رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی؛
میوه شب چله بدون تغییر قیمت تأمین است

رئیس سازمان امور اراضی مطرح کرد
ضرورت اصلاح شیوه نامه اجرای طرح یکپارچه سازی اراضی کشاورزی
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مورینیو: سردار آزمون باید
 یک بازیکن مورینیویی شود!

سرمربی رم می گوید سردار آزمون را دوست دارد ولی او توانمندی های 
دفاعی کمی دارد و نمی شود همزمان او را با دیبالا در ترکیب قرار داد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از فوتبال ایتالیا، شاگردان مورینیو 
یک شنبه شب در خانه میزبان اودینزه بودند و خیلی زود با گل مانچینی 

پیش افتادند اما اودینزه در دقیقه ۵۷ کار را به تساوی کشاند.
سردار آزمون، مهاجم ایرانی آاس رم در دقیقه ۶۳ وارد زمین شد و روی 
گل دوم تیمش تاثیرگذاری مستقیم داشت و در نهایت الشعراوی در 
آخرین ثانیه ها تیر خلاص را شلیک کرد تا روند رو به رشد گرگ ها ادامه 

پیدا کند و به رتبه پنجم جدول صعود کنند.
ژوزه مورینیو، سرمربی رم بعد از این دیدار گفت: می توانستیم راحت تر 
برنده این دیدار شویم.  این تقصیر ما بود که این چنین اتفاقی افتاد. 
می توانستیم زودتر گل دوم را بزنیم ولی این کار را نکردیم و حریف 
توانست به گل برسد. من بازیکنانی روی نیمکت داشتم که می توانستند 

به من کمک کنند.
مورینیو با زدن گل سوم از سوی الشعراوی به طرز وحشیانه ای جشن 
گرفت و یک کودک را در آغوش گرفت. او در صحبت هایی درباره 
خوشحالی اش بعد از گل سوم رم گفت: این گل یعنی بازی قطعا به سود 
ما تمام می شود و به همین خاطر خیلی خوشحال بودم. تعویض هایی 
کرده بودیم که ممکن بود ضربه بخوریم چون دفاع خالی بود وقتی گل 
سوم را زدیم. من جشن گرفتم زیرا این گلی بود که بازی را تمام کرد. 
با آن تعویض ها، ما شدت دفاعی را از دست دادیم و احساس امنیت 
وحشتناکی نداشتم. وقتی متوجه شدم که گل سوم مسابقه را زدیم، 
کودکی را نزدیک نیمکت در آغوش گرفتم. مجبور شدم اولین کسی 

را که دیدم در آغوش بگیرم، خوشبختانه پلیس یا کس دیگری نبود.
وقتی از مورینیو پرسیده شد که آیا رم می تواند همزمان سردار آزمون، 
دیبالا و لوکاکو را از ابتدا در ترکیب داشته باشد، آقای خاص گفت: ما 
در حضور همزمان آزمون و پائولو در زمین کمی نامتعادل شده بودیم. 
آزمون بازیکنی است که من او را دوست دارم، اما او در توانمندی های 
دفاعی  یک چیزی کم دارد تا یک بازیکن مورینیویی باشد. دیبالا هم 
از نظر دفاعی آن قدر منضبط نیست، بنابراین شما باید با یک نفر از 
آن ها در زمین باشید تا هر دو. ما تیمی پر فراز و نشیب هستیم، بعضی 
روزها به طرز بدی غافلگیر می شوم. فقط می خواهم بگویم که اگر رناتو 

سانچس و کریس اسمالینگ برگردند، ما می توانیم بهتر شویم. 
مورینیو در پایان کنفرانس مطبوعاتی گفت که می خواهد بازیکنان رم 
کم تر خوب باشند و بیش تر شبیه »راهزنان« باشند. او در این زمینه 
گفت: معمولاً راهزن به دنیا می آیی، ساخته نمی شوی. من قطعاً یک 
راهزن در فوتبال به دنیا آمدم، سعی می کنم تأثیر بگذارم و این کار را 

خواهیم کرد.

آقای گل سری آ 
در لیست خرید چلسی

مائوریسیو پوچتینو، سرمربی چلسی، علاقه دارد تا ویکتور اوسیمن، 
مهاجم ناپولی، را به خدمت بگیرد.

به گزارش پیام آشنا، با وجود این که ناپولی برای فروش ویکتور 
اوسیمن به کم تر از ۱۰۰ میلیون پوند راضی نمی شود، چلسی این 
مهاجم را به عنوان یکی از گزینه های جدی تقویت خط حمله اش 

می بیند.
گزارش اخیر تلگراف حاکی از آن است که مائوریسیو پوچتینو به دنبال 
یک مهاجم تراز اول است و ویکتور اوسیمن در صدر فهرست بازیکنان 
مورد علاقه او جای دارد. در جریان قهرمانی فصل گذشته ناپولی 
این مهاجم نیجریه ای ۲۶ گل در لیگ به ثمر رساند تا اولین بازیکن 

آفریقایی باشد که کفش طلای سری آ را می برد.
حساب رسمی باشگاه ناپولی در تیک تاک در فصل جاری با انتشار یک 
ویدیوی نژادپرستانه، به طرز عجیبی اوسیمن را مورد هدف قرار داده 
بود و اگرچه این مشکل بین دو طرف در نهایت برطرف شد اما این 
مهاجم تمایل زیادی به ادامه دوران حرفه ای خود در این باشگاه ندارد.

در نتیجه این اختلاف، تلگراف اشاره می کند که این بازیکن ۲۴ ساله 
آماده انتقال به چلسی است

امری: تیمم شانسی برای قهرمانی
 در لیگ ندارد

سرمربی استون ویلا می گوید تیمش شانسی برای به چالش کشیدن 
مدعیان قهرمانی در لیگ برتر ندارد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از بی ساکر، اونای امری، سرمربی استون 
ویلا پس از پیروزی ۲ بر یک تیمش مقابل تاتنهام هاتسپر در لندن 
با خبرنگاران صحبت کرد. اگرچه استون ویلا در موقعیت خوبی برای 
قرار گرفتن در جمع پنج تیم برتر در پایان فصل قرار دارد، اما سرمربی 

اسپانیایی معتقد است که تیمش مدعی قهرمانی نیست.
شاگردان اونای امری در روزی که میزبان به تری ونبلز، سرمربی 
سابق شان ادای احترام کردند، با نتیجه ۲ بر یک تاتنهام را شکست 
دادند. اکنون استون ویلا بالاتر از تاتنهام به رده چهارم رسید و تیم آنژه 
پوستچ اوغلو با دو امتیاز کم تر در رده پنجم است و سومین شکست 

متوالی شان را نیز تجربه کردند. 
امری در کنفرانس مطبوعاتی پس از بازی پس از پیروزی تیمش گفت: 
هفت تیم هستند که بیش تر از ما مدعی هستند. ما سعی می کنیم 
از موقعیت مان در جدول رده بندی لذت ببریم و آن را حفظ کنیم. 
منچستر سیتی، منچستریونایتد، لیورپول، آرسنال، تاتنهام، چلسی 
و نیوکاسل بهتر از ما هستند. ما می توانیم از چنین بردهایی لذت 
ببریم اما هنوز در ذهن من روشن است که در حد تیم های بزرگ تر 
نیستیم. ما به تعادل نیاز داریم. لیگ ۳۸ بازی است و ما باید ثبات مان 
را نشان دهیم. ما در موقعیت خوبی در جدول رده بندی هستیم اما 
مدعی نیستیم. تا زمانی که در بین تیم های مدعی هستیم باید تلاش 
کنیم تا جایگاه مان را حفظ کنیم. باید خوشحال باشیم و هم چنین 
روند پیروزی های مان را حفظ کنیم. حالا باید استراحت کنیم و به 

روز پنج شنبه فکر کنیم. سپس یک شنبه مقابل بورنموث بازی داریم.
استون ویلا برای اولین بار از فصل ۱۱-۲۰۱۰ در اروپا بازی می کند و به 
لیگ کنفرانس راه یافته است. شاگردان اونای امری بعد از سال ها در 
اروپا هستند و می خواهند دوران درخشان سال های گذشته را تکرار 
کنند. این تیم فصل جدید لیگ برتر را نیز خوب شروع کرده است 
و حتی امیدوار است بتواند امسال سهمیه لیگ قهرمانان را به دست 

بیاورد.
چلسی و تاتنهام پس از یک فصل ضعیف نتوانسته اند به هیچ رقابت 
اروپایی راه پیدا کنند. آبی ها دوازدهم شدند و اسپرز هشتم شد. این 
در حالی است که چلسی سابقه قهرمانی در لیگ قهرمانان را نیز دارد 
و تاتنهام نیز یک بار به فینال لیگ قهرمانان رسید که با شکست برابر 
لیورپول از رسیدن به قهرمانی بازماند. اکنون هر دو تیم لندنی در کنار 
یونایتد تیم هایی هستند که پایین تر از استون ویلا در جدول رده بندی 

لیگ برتر قرار دارد.

اخبار اخبار کوتاه

برکناری رئیس انجمن بوچیا پس 
از یک مصاحبه!

رئیس انجمن بوچیا بعد از برکناری از این سمت گفت: از برکناری خود 
ناراحت نیستم و از رسانه ها بابت این که واقعیت ها را در خصوص بوچیا 
بیان کردند تشکر می کنم. از این ناراحت هستم که در سایت فدراسیون 
مطالبی را علیه من به دروغ عنوان کرد و بلافاصله تغییر دادند تا صورت 

مساله را پاک کنند.

انجام  از  پس  کرد:  اظهار  عسگری  مهدی  آشنا،  پیام  گزارش  به 
مصاحبه ای در خصوص مشکلات پیش آمده برای ورزشکاران بوچیا در 
جریان بازی های پاراآسیایی هانگژو چین متاسفانه بدون این که اطلاع 
پیدا کنم من را برکنار کردند و در سایت فدراسیون جانبازان و توان یابان 
متوجه شدم که محمد رحیم به عنوان رئیس انجمن بوچیا جایگزین من 
شده است. وی گفت: من از برکناری خود ناراحت نیستم و از رسانه ها 
بابت این که واقعیت ها را در خصوص بوچیا بیان کردند تشکر می کنم. 
از این ناراحت هستم که در سایت فدراسیون مطالبی را علیه من به 
دروغ عنوان کردند و بلافاصله تغییر دادند تا صورت مساله را پاک کنند. 
عسگری تصریح کرد: بی تقوایی فدراسیون در این بود که یک کلمه به 
خود من نگفتند که برکنار شدم و در سایت فدراسیون دیدم که فرد 
دیگری جایگزین من شده، در حالی که ۲ سال است رئیس انجمن بوچیا 
را برعهده دارم و ۹ سال است که برای پیشرفت این رشته تلاش می کنم. 
دور از انصاف است که بعد از مصاحبه ای که انجام دادم در سکوت خبری و 
بدون اطلاع، فرد دیگری را جای من قرار می دهند و این نوعی بی احترامی 
به من است. وی در پایان خاطرنشان کرد: چیزی که برای من جالب 
بود این است که مسئولان فدراسیون چون تحمل شنیدن واقعیت ها را 
نداشتند بلافاصله بعد از گفتن واقعیت ها، در سکوت و بدون اطلاع من 

را برکنار کردند.

قضاوت داوران ایرانی
 در لیگ قهرمانان آسیا

کنفدراسیون فوتبال آسیا از قضاوت موعود بنیادی فرد در دیدار ونتفورت 
کوفو ژاپن و ملبورن سیتی استرالیا خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، دیدار تیم های فوتبال ونتفورت کوفو ژاپن و 
ملبورن سیتی استرالیا در حالی روز چهارشنبه ۸ آذرماه در توکیو ژاپن 
برگزار می شود که با اعلام کنفدراسیون فوتبال آسیا موعود بنیادی فرد 
به عنوان داور، سعید قاسمی و علیرضا ایلدروم کمک داوران این بازی 
هستند. داور چهارم این دیدار از کشور امارات متحده عربی انتخاب شده 

است.

برگزاری نشست روسای 
فدراسیون ها و مدیران کل 

استان ها با وزیر ورزش
طی نشستی جداگانه جلسه مشترک روسای فدراسیون های ورزشی و 
جلسه مشترک مدیران کل استانی با کیومرث هاشمی به صورت وبیناری 

برگزار شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، این 
نشست درجهت برنامه ریزی با روسای فدراسیون های ورزشی و مدیران 
کل استانی در راستای تحقق فرمایشات مقام معظم رهبری و اجرایی شدن 
دستورات و رهنمودهای رهبر انقلاب در دیدار با جامعه ورزش برگزار شد. 
همچنین در این دو نشست برخی از روسای فدراسیون ها و مدیران کل 
استانی به بیان نظرات خود درخصوص مسائل و مشکلات حوزه ورزش 
پرداختند. کیومرث هاشمی در نشست با روسای فدراسیون های ورزشی 
با اشاره به دیدار جامعه ورزش با رهبر انقلاب گفت: دیدار با مقام معظم 
رهبری یک نشست امیدبخش و راهگشا برای مسئولین و خانواده ورزش 
بود و سیاست هایی که در این دیدار از سوی رهبری عنوان شد برای 
همه ما فصل الخطاب بود و اینکه بتوانیم در راستای توسعه ورزش کشور 
گام برداریم. وی افزود: شاه بیت صحبت های مقام معظم رهبری در این 
نشست »ورزش قوی، ایران قوی« بود و وظیفه ما این است که این 
موضوع را به گفتمان تبدیل کنیم. طبق فرمایشات رهبر معظم انقلاب 
وظیفه ما این است که در راستای رفع دغدغه و مشکلات ورزشکاران  از 
جمله مسائلی همچون اشتغال، مسکن، معافیت و تحصیلات قدم برداریم.

کیومرث هاشمی، همچنین در نشست با مدیران کل ورزش و جوانان 
استان های سراسر کشور با اشاره به تلاش مدیران استان ها برای توسعه 
ورزش کشور گفت:  حوزه ورزش و جوانان، حوزه بزرگی است. در دیداری 
که جامعه ورزش با مقام معظم رهبری داشت، افتخاری برای جامعه 
ورزش رقم خورد و ما باید از بیانیات و رهنمودهای رهبری استفاده لازم 
را ببریم و قدردان رهبر انقلاب باشیم. نشست، نشست بسیار خوبی بود و 
اعتمادی که ایشان به جامعه ورزش دارند، باید ما به درستی به آن پاسخ 
دهیم و از ظرفیت های خود برای محقق شدن این نوع نگاه استفاده کنیم.
وی گفت: بهبود سلامتی و رفاه اجتماعی در بحث ایران قوی است. 
وقتی که ما ورزش همگانی خوبی داشته باشیم، سلامت جامعه که جزو 
وظایف ما است، نهادینه خواهد شد. زمانی ما می توانیم بگوییم در حوزه 
ورزش همگانی موفق هستیم، که با ارتقاء سطح سلامتی، شاهد افتتاح 
هیچ بیمارستانی نباشیم. منظور من این است که نباید همه استانداران 
و مسئولان دنبال افتتاح بیمارستان ها باشند و من درباره اهمیت ورزش 
قوی صحبت می کنم و اگر ورزش به صورت کاملا درست نهادینه شود 
و سلامت جامعه را تضمین کنیم، نیازی به مراکز درمانی نداریم. بهترین 

پیشگیری، موضوع ورزش است که باید از ظرفیت آن بهره ببریم.

برنامه مسابقات هشت عضو تیم ملی 
کوراش در روز نخست

بر اساس قرعه کشی رقابت های ووشو قهرمانی جهان، هشت عضو تیم 
ملی ایران در روز نخست مسابقات به مصاف رقبای خود می روند.

به گزارش پیام آشنا، چهاردهمین دوره مسابقات کوراش قهرمانی 
جهان از دیروز با حضور بیش از ۳۰۰ ورزشکار از بیش از ۴۰ کشور دنیا 
به میزبانی ترکمنستان در عشق آباد آغاز می شود. مراسم قرعه کشی این 
رقابت ها شب گذشته برگزار شد و طی آن نمایندگان ایران در روز نخست 
رقبای خود را شناختند. طبق برنامه اعلام شده در سایت رسمی مسابقات 
دیروز دوشنبه ششم آذرماه و در روز نخست، رقابت های اوزان ۰۹-، ۱۰۰-
و ۱۰۰+ کیلوگرم در بخش مردان و همچنین ۴۸-، ۵۲-، ۵۷-، ۶۳- و 
۷۰- کیلوگرم در بخش زنان برگزار خواهد شد. در روز دوم نیز ورزشکاران 
اوزان ۶۰-، ۶۶-، ۷۳- و ۸۱- کیلوگرم در بخش مردان و ۷۸-، ۸۷-و ۸۷+ 

کیلوگرم در بخش زنان به دیدار رقبای خود می روند.
در روز نخست این مسابقات تیم کشورمان هشت نماینده دارد، مسعود 
قوی بازو در وزن ۹۰- کیلوگرم در اولین مبارزه خود به دیدار »محمد 
یوسف« از مصر می رود. حامد رشیدی در وزن ۱۰۰- کیلوگرم پس از 
یک دور استراحت برنده مبارزه افغانستان و قزاقستان را پیش رو خواهد 
داشت. در وزن ۱۰۰+ کیلوگرم ابوالفضل ترابی با »پارامجت« از هندوستان 

پیکار می کند.

سایت فدراسیون جهانی هندبال در آستانه شروع 
رقابتهای قهرمانی جهان به معرفی پدیده ها پرداخت.

جهانی  فدراسیون  سایت  آشنا،  پیام  گزارش  به 
هندبال در گزارشی به پدیده های احتمالی مسابقات 
هندبال قهرمانی جهان پرداخته است که نام فاطمه 

مریخی از ایران نیز به چشم می خورد.
مسابقات جهانی هندبال زنان همیشه بستری برای 
درخشش بزرگترین ستاره های هندبال بوده است و در 
عین حال همچنین بستری برای معرفی ستاره های 
جوان و با استعدادی بوده که آماده تبدیل شدن به 

ستاره های آینده هندبال هستند.
فدراسیون جهانی برخی از درخشان ترین استعدادها 
را شناسایی کرد تا پیش بینی کنیم چه کسی در 
هفته های آینده در بیست و ششمین دوره مسابقات 

جهانی هندبال زنان خواهند درخشید.
فاطمه مریخی در مسابقات جهانی سال ۲۰۲۲ گفت: 
زمانی که مسابقات قهرمانی جهان در اسپانیا را از 
تلویزیون تماشا می کردم، بسیار افتخار می کردم که 
ایران برای اولین بار در آنجا حضور داشت. با حضور 
تیم های مطرح اروپایی، مسابقات جهانی کمی سخت 
است، اما اکنون در تلاش هستیم تا فاصله را با آنها 

جبران کنیم.
این مدافع چپ ۱۹ ساله ایرانی، پس از به نمایش 
گذاشتن توانمندی هایش در رده نوجوانان و جوانان در 
سال ۲۰۲۲، دیگر این رقابت ها را از تلویزیون تماشا 
نخواهد کرد و در رقابت هایی که به میزبانی دانمارک، 
نروژ و سوئد برگزار خواهد شد عضو تیم ملی خواهد 

بود.
مریخی در اسلوونی ۳۸ گل برای تیم نوجوانان ایران به 
ثمر رساند و ۵۵ گل دیگر در نوجوانان جهان زد تا او به 
جمع ۱۰ گلزن برتر  راه یابد. او که تنها ۱۹ سال سن 

دارد، آینده هندبال ایران است.

سایت فدراسیون جهانی هندبال معرفی کرد

»فاطمه مریخی« در بین پدیده های جهانی هندبال

در  وفایی  بازی  که  شد  باعث  حریق  اعلام  آژیر 
مسابقات قهرمانی انگلستان با یک ساعت تاخیر آغاز 

شود.

به گزارش پیام آشنا، حسین وفایی، ملی پوش 
اسنوکر ایران که در مسابقات قهرمانی انگلستان 
این  نخست  دور  در  است،  کرده  شرکت   ۲۰۲۳
مسابقات به مصاف شان مورفی انگیسی، مرد شماره 

۷  جهان رفت و توانست با نتیجه ۶ بر ۴ به پیروزی 
برسد و به جمع ۱۶ نفر برتر این مسابقات راه پیدا 
کند. تور جهانی اسنوکر پس از پیروزی ملی پوش 
اسنوکر ایران و درخشش در این مسابقات نوشت: 
حسین وفایی از ایران توانست با نتیجه ۶ بر ۴ مقابل 
شان مورفی، قهرمان جهان در سال ۲۰۰۵ پیروز 
شود.  این اولین باری بود که وفایی و مورفی در تور 
جهانی اسنوکر به غیر از مسابقات شوت اوت با هم 

روبه رو می شدند.
وفایی پس از این بازی گفت: بگذارید با شما رو راست 
باشم؛ باید بگویم که خوب بازی نکردم. مهم ترین چیز 
برای من این است که هنوز در مسابقات هستم و 
در مرحله بعدی حضور خواهم داشت. مسابقه کمی 
کند پیش رفت. من موفق شدم برنده شوم و از این 
برد کاملا خوشحالم. تاخیر یک ساعته بازی و جابه جا 
شدن زمان مسابقه کمی ما را خسته کرد. در نهایت 

همه چیز را به خوبی مدیریت کردم.
رقابت وفایی و مورفی به دلیل روشن شدن آژیر 
حریق با تاخیر آغاز شد. ملی پوش اسنوکر ایران در 
این خصوص گفت: من در رختکنم بودم و به من 
گفتند که باید بیرون برویم زیرا ممکن است آتش به 
داخل اتاق هم بیاید! چوپ اسنوکرم را گرفتم و دویدم 
بیرون. نیم ساعت بعد آمدند و به ما گفتند می توانیم 

برگردیم چون همه چیز درست شده است.

 با توجه به مطالبه رهبری، انتظار می  رود که متولیان 
ورزش با اقداماتی که برای برخورد با فساد اقتصادی و 
اخلاقی در ورزش و به خصوص فوتبال انجام می دهند، 
فضای این رشته پرطرفدار را که سالانه چند هزار میلیارد 
از بیت المال گردش مالی دارد، به سمت سالم سازی و 

پاک شدن سوق دهند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایرنا، فساد در ورزش و به 
خصوص فوتبال ایران، واقعیتی که است که در سال های 
اخیر بر ورزش ایران چنبره زده و هر سال که می گذرد 
فساد  می گیرد،  صورت  که  بی  توجهی هایی  سایه  در 
و سوء استفاده از بودجه عمومی کشور و بیت المال در 
فوتبال بیشتر از قبل می شود. نمونه بارز فساد در فوتبال، 
در قراردادهای بی ضابطه و نجومی به خوبی آشکار است، 

قراردادهایی که در هر فصل، نجومی تر از قبل می شود.
گردش مالی سالانه چند هزار میلیاردی فوتبال که ۹۹ 
درصد آن از بیت  المال و بودجه عمومی کشور پرداخت 
می شود، سبب شده تا سایه فساد بالای سر این رشته 

پرطرفدار هر سال بیشتر از قبل سنگینی کند.
اهمیت برخورد جدی با این معضل سبب شد تا مقام 
معظم رهبری در دیداری که هفته گذشته با جامعه 
ورزش داشتند، از آن به »آفت  در ورزش« نام ببرند تا 
با توجه به این بیانات، حجت بر مسئولان ورزش کشور 

برای مبارزه با فساد در ورزش و به خصوص فوتبال تمام 
شود.

آیت الله خامنه ای در این دیدار گفتند:»قوت ورزش به 
اتخاذ تدابیر درست در انتخاب مربی، ترکیب تیم های 
ملی و در مراقبت جدی در بروز آفت در ورزش است. 
آفت یعنی فساد اقتصادی، تشکیل مافیاهای ورزشی 
پاکیزه  ورزشکاران  برای  اخلاقی  آفت های  داخل،  در 
و پاکدامن ما. اینها باید مراقبت بشود. رفع مشکلات 
ورزشی و پاسخ به سوالات قدیمی مانند نقش دولت 
در ورزش، خصوصی سازی، قراردادهای ورزشی و مربی 
خارجی، به برنامه ریزی مبتنی بر اصول حرفه ای نیاز دارد 
تا یکبار برای همیشه پاسخ این سوالات مشخص شود.«

صحبت ها و اشاره های رهبر انقلاب، نشان از وظیفه 
سنگین متولیان وزارت ورزش و باشگاه های دولتی برای 
برخورد با فساد گسترده در فوتبال ایران است. نکته قابل 
توجه هم اشاره مقام معظم رهبری به موضوع قراردادهای 
ورزشی و مربی خارجی بود، معضلی که در سال های 
اخیر، سبب حیف ومیل های زیادی در فوتبال شده و 

هزینه  های زیادی را به بیت المال تحمیل کرده است.
با وجود پررنگ شدن آفت فساد اقتصادی که در رشته 
فوتبال با توجه به فراگیری و در کانون توجه بودن بیشتر 
از رشته های دیگر بوده است، تاکنون برخورد جدی با 
مطالبه مردمی برخورد با فساد در فوتبال و قراردادهای 

هنگفت و ریخت وپاش هایی که با بهانه و توجیه دم 
دستی، نشاط در جامعه می شود، صورت نگرفته است.

البته ۸ سال از ورود مجلس به فساد در فوتبال می گذرد 
و پرونده قطوری در این رابطه در بهارستان تشکیل شد. 
بهمن سال ۹۴ بود که پس از چند سال تحقیق وتفحص، 

پرونده فساد در فوتبال در مجلس قرائت شد.
با  از ۱۰۰ جلسه  از »تشکیل بیش  این پرونده پس 
مراجع امنیتی، نظارتی، انتظامی، وزارتخانه های مرتبط، 
عامل  مدیران  فوتبال،  فدراسیون  مدیران  رسانه ها، 
و  بازیکنان  مربیان،  کارشناسان،  باشگاه ها،  از  برخی 
داوران« و »مکاتبات مکرر با دفتر مقامات عالی کشور، 
وزارتخانه های ورزش و جوانان، امور اقتصاد و دارایی، 
اطلاعات، خارجه و فرهنگ و ارشاد اسلامی و نیز نیروی 
انتظامی، سازمان صدا و سیما، سازمان نظام وظیفه، 
حراست نهادهای مرتبط، فدراسیون فوتبال و باشگاه های 

فوتبال« تهیه شده بود.
در  فساد  »وجود  که  بود  شده  تاکید  پرونده  این  در 
بخش های زیادی از فوتبال ایران و افزایش آن طی چند 

سال اخیر، غیرقابل انکار بوده« است.
در این گزارش به مصادیق فساد در فوتبال در ۱۳ بند »بر 
اساس اطلاعات مستند« اشاره شده بود که عبارتند بودند 
از: »تبانی، رشاء و ارتشاء، دوپینگ، شرط بندی غیرمجاز، 
جعل و استفاده از سند مجعول، تصدیق نامه های خلاف 

واقع، فرار مالیاتی، مصرف الکل و روابط نامشروع، مصرف 
مواد مخدر، رواج خرافه گرایی از جمله سحر و جادو، 
تحصیل مال از طریق نامشروع، نقض آشکار قوانین و 

مقررات و قراردادهای غیرواقعی.«
همچنین در این گزارش با اشاره به اهمال های صورت 
گرفته در برخورد با این معضلات آمده است: »عدم 
ضد  و  فرهنگی  ضد  پدیده های  با  منصفانه  برخورد 
اخلاقی، شرایط دشواری برای قشر جوان بوجود آورده 
تا جایی که عده زیادی معتقدند بعضی از مفسده ها، 

تشکیلاتی بوده و معتقد به وجود مافیا هستند.«
سال ها پس از قرائت گزارش پرونده فساد در فوتبال در 
صحن علنی مجلس، مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال 
هم وجود فساد در این رشته را تائید کرد. با این حال 
بی توجهی به فساد اقتصادی و اخلاقی در فوتبال سبب 
شده تا در سال  های اخیر حیف ومیل ها و هزینه هایی که 
با اهمال مدیران باشگاه های دولتی به بیت المال تحمیل 

شده است، روز به روز بیشتر شود.
حال با توجه به مطالبه رهبری، انتظار می  رود که متولیان 
ورزش با اقداماتی که برای برخورد با فساد اقتصادی و 
اخلاقی در ورزش و به خصوص فوتبال انجام می دهند، 
فضای این رشته پرطرفدار را که سالانه چند هزار میلیارد 
از بیت المال گردش مالی دارد، به سمت سالم سازی و 

پاک شدن سوق دهند.

چین به عنوان میزبان رقابت های تکواندوی انتخابی 
المپیک در قاره آسیا معرفی شد.

به گزارش پیام آشنا، رقابت های تکواندوی المپیک 
۲۰۲۴ پاریس با حضور ۱۲۸ تکواندو برگزار خواهد شد. از 
این تعداد ۶۴ تکواندوکار در گروه مردان و ۶۴تکواندوکار 
در گروه بانوان به رقابت خواهند پرداخت. کسب سهمیه 

نیز به ۳ روش صورت می گیرد. 
شیوه اول رنکینگ المپیکی است که نفرات اول تا پنجم 
هر وزن در رنکینگ المپیک به صورت مستقیم کسب 

سهمیه می کنند. 
شیوه دوم نیز نفرات اول رده بندی گرنداسلم )در مجموع 
دو مرحله(  به عنوان نفر ششم رنکینگ کسب سهمیه 

خواهند کرد. نکته مهم اینکه دراین بخش فقط نفرات اول 
کسب سهمیه می کنند و در صورتی که هر کدام از نفرات 
اول گرنداسلم جزو تکواندوکاران اول تا پنجم رنکینگ 
المپیکی باشند، سهمیه حضور به نفر ششم رنکینگ 
المپیکی تعلق خواهد گرفت. در مجموع هشت وزن ۴۸ 

تکواندوکار بلیت سفر به پاریس را دریافت خواهند کرد. 
شیوه سوم نیز کسب سهمیه از طریق مسابقات قاره ای 
است. طبق قوانین WT از قاره های آسیا، اروپا، آفریقا 
و پان امریکن نفرات اول و دوم  و قاره اقیانوسیه نفرات 
المپیکی  المپیکی مردان و چهار وزن  اول چهار وزن 
زنان سهمیه المپیک می گیرند که از این طریق هم 
۷۲ تکواندوکارکسب سهمیه خواهند کرد. همچنین ۴ 
سهمیه برای میزبان و ۴ سهمیه هم وایلدکارت خواهد بود 

تا مجموع ۱۲۸ تکواندوکار حاضر در المپیک کامل شود. 
کسب سهمیه از شیوه های اول و دوم، با برگزاری مسابقات 
در  گرنداسلم  و  منچستر  در  گرندپری  نهایی  مرحله 
»ووشی« چین طی یک ماه آینده بسته خواهد شد. بر 
همین اساس فدراسیون جهانی برنامه مسابقات انتخابی 

قاره ای را اعلام کرد. 
طبق برنامه اعلام شده از سوی WT رقابت های انتخابی 

قاره ای با برگزاری مسابقات قاره آفریقا طی روزهای ۲۱ 
و ۲۲ بهمن ماه در سنگال و شهر داکار آغاز می شود. 
مسابقات انتخابی اروپا نیز روزهای ۱۹ و ۲۰ اسفندماه به 

میزبانی بلغارستان در شهر صوفیه انجام می شود. 
شهر تای آن چین نیز در روزهای ۲۵ و ۲۶ اسفندماه 
میزبان رقابت های انتخابی المپیک در قاره آسیا خواهد 

بود. 

سرمربی تیم فوتبال سپاهان اصفهان گفت: رفتار 
کنفدراسیون فوتبال آسیا درباره تغییر محل برگزاری 

بازی های تیمم را متوجه نمی شوم.

به گزارش پیام آشنا، ژوزه مورایس در نشست 
خبری پیش از بازی سپاهان اصفهان و نیروی هوایی 
عراق در هفته پنجم لیگ قهرمانان آسیا گفت: 
همیشه سخت است یا ساده نیست در مورد بازی 
که شروع نشده صحبت کنیم خیلی چیزها می شود 
گفت اما بحث عمل است. بعد از بازی خیلی بیشتر 

می توانیم صحبت کنیم.
مورد  در  اصفهان  سپاهان  فوتبال  تیم  سرمربی 
اتفاقاتی که منجر به رایAFC مبنی بر برگزاری 
بازی های این تیم در ورزشگاهی غیر از نقش جهان 
تصمیمات  متوجه  من  گفت:  است  شده  صادر 
AFC نمی شوم. حتی سه امتیازی که از ما کم 
کردند را هم متوجه نمی شوم و نمی توانم قبول کنم. 
اینکه سه امتیاز از تیم ما کم شود و بعد سه بازی 
خارج از خانه داشته باشیم. کنفدراسیون فوتبال آسیا 
سازمان قابل احترامی است اما به نظر من باید دلیل 

روشن تری برای این تصمیم شان می آوردند.
وی ادامه داد: به عدالت افتخار کنیم که قوانین برای 
هر دو طرف مساوی باشد. امروز هم در ایران بازی 
می کنیم، بازی در ایران خیلی مهم است. فوتبال 
برای این است که آدم ها و روابط شان را به هم وصل 

کند که اینگونه پیش برویم. دنیا باید متحد شود 
و AFC باید برای تصمیماتی که می گیرد به این 
ارزش ها فکر کند و احترام بگذارد. می خواهم بدانم 
آیا مشکلی بین دو کشور وجود دارد؟ فکر نمی کنم 
مشکلی بین دو کشور باشد. ما در تهران هم هوادار 
داریم و مردمی که عاشق یک فوتبال هستند و 
می خواهند بیایند فوتبال با کیفیت ببینند حاضر 

خواهند شد.
سرمربی سپاهان ادامه داد: خیلی زیباتر بود که در 
نقش جهان بازی می کردیم برای مردم راحت نیست 
که ۴۰۰-۵۰۰ کیلومتر مسافت طی کنند تا بازی 
را در آزادی ببینند و به شهرشان برگردند. یکی از 
اهداف AFC این است که ورزشگاه ها پر باشند اما 
این تصمیمی که گرفتند برخلاف آن اهداف بوده 
است. این ورزشگاه خانگی استقلال و پرسپولیس 

است و نساجی هم در این ورزشگاه در آسیا بازی 
می کند. ما هم که در اینجا بازی می کنیم.خانه ما 

هم هست چون همه ما ایرانی هستیم.
مورایس درباره شرایط تیمش برای این دیدار یادآور 
شد: امروز انتظار یک بازی خوب را داریم. من برای 
یحیی گل محمدی در پرسپولیس هم برای بازی 
امشب آرزوی موفقیت می کنم. برای تیم پرسپولیس 
چون نماینده کشور ایران هستند باید این را بگویم 
دارند.  خوبی  خیلی  کیفیت  ایرانی  تیم های  که 
AFC هم باید تصمیماتش را به گونه ای بگیرد که 
اینگونه رقابت ها را بهتر کنیم. چون تیم های ایرانی با 
کیفیت هستند و به لیگ قهرمانان کیفیت می دهند. 
همانطور هم که تیم ملی ایران یک تیم با شخصیت 
و پرستیژ است باشگاه های ایرانی هم همینطور 
هستند چون از بازیکنان خوبی برخوردارند. برای 

آرزوی  رقبای شان  مقابل  پرسپولیس  و  نساجی 
موفقیت می کنم.

سرمربی سپاهان در خصوص نقاط ضعف و قوت 
نیروی هوایی عراق تصریح کرد: حریف تیم قابل 
احترامی است. هر تیمی که وارد این رقابت می شود 
تیم های خوبی هستند. سپاهان نسبت به تیم های 
دیگر در این گروه یک بازی کمتر انجام داده است. 
نباید اینگونه می شد اما این اتفاق رخ داده است. 
برخی موضوعات هم به کیفیت ربط دارد و البته 
بستگی به حریفان هم دارد. اینکه با چه حریفی 
باید بازی کنید اما همه اینها به مربیگری ربط دارد 
و اینکه بدانیم چگونه تیم را بر حسب اتفاقاتی که 
می افتد مدیریت کنیم. شاید هم انتظار اتفاقات 
بهتری خواهیم داشت که شاید آن اتفاقات رخ ندهد 
چون همه ما انسانیم و کامل نیستیم. پرسپولیس 
هم در ابتدای این مسابقات نتایجی که مدنظرش 

بود را کسب نکرد.
وی در مورد اینکه چقدر امیدوارید که نیروی هوایی 
عراق را شکست بدهید، گفت: حساسیت بازی امروز 
به این دلیل است که ما یک بازی کمتر انجام داده ایم 
و نتیجه بازی را به الاتحاد دادند. شرایط اینگونه 
مهیا شد که این بازی حساس شود. وگرنه هیچ 
حساسیت دیگری در هیچ موضوعی وجود ندارد. 
این فوتبال است باید از آن لذت برد من اینگونه به 

آن نگاه می کنم و حساسیتی نمی بینیم.

صدای آژیر خطر در بازی حسین وفایی و حریف انگلیسی

به بهانه مطالبه رهبر انقلاب درباره برخورد با فساد اقتصادی و اخلاقی در ورزش؛

در انتظار »آفت زدایی« از ورزش؛ پرونده فساد در فوتبال به نتیجه می رسد؟

زمان برگزاری تکواندوی انتخابی 
المپیک در قاره آسیا اعلام شد

هته پنجم لیگ قهرمانان آسیا؛

مورایس: هنوز AFC را درک نمی کنم
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برگه

هر چه غیر از تو هست 
ساقی هیچ

باقی  جان عالم تویی و 
هیچ

اهلی شیرازی

شما هم می توانید هر کاری را که دوست 
داریــد، بکنید؛ اگر فقط بــاور کنید که 

می توانید...
جک کانفیلد

مکث

اگر بخواهیم شکســت های رژیم صهیونیستی در 
۴۹روز جنگ علیه نوار غزه را فهرست کنیم، احتمالا 
موارد موجود در این فهرست از تعداد انگشتان یک 
دست فراتر خواهد رفت. صهیونیست ها در ۷ اکتبر 
یا همان نیمه مهرماه با حمله غافلگیرانه نیروهای 
قسام به عنوان شاخه نظامی حماس روبه رو شدند. 
عملیاتی که فلســطینی ها آن را »طوفان الاقصی« 
نامیدند و بزرگ ترین شکست نهاد امنیت داخلی رژیم 

صهیونیستی یا همان شین بت عنوان شد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از همشــهری، 
طوفان الاقصی همچنین سؤالات متعددی را درباره 
مسئولیت نخست وزیر و سایر فرماندهان سیاسی و 
نظامی در قبال این شکست پیش آورد و هنوز آثار این 
شکست در بخش های مختلف سیاسی و اقتصادی 

جامعه صهیونیستی دیده می شود.
 

6 شکست  بزرگ اسرائیل در ماجرای پذیرش 
آتش بس

پس از طوفان الاقصی نیز فهرست شکست های رژیم 
صهیونیســتی در نبرد زمینی به غزه ادامه یافت و 
جنگ در غزه باعث بی اعتباری بیشتر صهیونیست ها 

شد.
 تن دادن به آتش بس: صرف پذیرش آتش بس نماد 
بارز شکست رژیم صهیونیستی در جنگ علیه غزه 
است. تا یک هفته پیش از آتش بس، نتانیاهو تأکید 
کرده بود که جنگ فقط درصورت آزادی همه اسرا و 
نابودی کامل حماس متوقف خواهد شد، اما درنهایت 
تل آویو ناگزیر شد جنگ را هرچند به صورت موقت اما 
متوقف کند، هرچند همه اسرای اسرائیلی نیز در این 

جنگ آزاد نشدند.

 شکســت در تخلیه شــمال غزه: با وجود بمباران 
سنگین غزه، صهیونیست ها درنهایت نتوانستند آنگونه 
که  می خواستند همه مردم شمال غزه را آواره کنند. 
براســاس گزارش ها بیش از ۷۰ درصد از ســاکنان 
شــمال غزه حتی در اوج بمباران خانه های خود را 
ترک نکردند و پس از اعلام آتش بس نیز صدها هزار 
نفر که از شمال به جنوب غزه رفته بودند، به خانه های 
خود در منطقه اشغال شده شمالی بازگشتند. این در 
حالی است که صهیونیست ها در جریان آتش بس، 
هشــدار داده بودند که هیچ کدام از آوارگان نباید به 

خانه های خود در شمال غزه بازگردند.
 شکست در مبارزه با زندگی: صهیونیست ها تلاش 
زیادی کرده بودند تا رونــد زندگی عادی در غزه را 
مختل کنند. به نظر می رســید که تخریب بیش از 
۴۰هزار واحد مسکونی به همراه شهادت بیش از ۱۴ 
هزار نفر که بسیاری از آنان زن و کودک بودند، باعث 
شده باشــد تا زندگی در غزه دیگر به وضعیت قبل 
بازنگردد، اما گزارش ها نشــان می  دهد که همزمان 
با اعلام آتش بس در نوار غزه، فلسطینی ها مشغول 
زیتون چینی و از سرگیری روند عادی زندگی هستند. 
همچنین گزارش هــای متعددی از پخــت نان و 
برگزاری مراسم های ازدواج در این باریکه وجود دارد.

 ناکامی در آزادسازی اسرا: اشغالگران در تلاش بودند 
تا از فرصت آتش بس سوءاستفاده و به محل نگهداری 
اسرای اسرائیلی دست پیدا کنند اما حماس اسرای 
اسرائیلی را تحویل داد تا نشان دهد که ارتش رژیم 
صهیونیستی کنترل کاملی در شمال غزه ندارد. این 
در حالی است که صهیونیست ها انتظار داشتند اسرای 
خود را از جنوب تحویل بگیرند، اما حماس با آزادی 
اسرا در شمال غزه نشان داد که هنوز ابتکارعمل در 

شمال غزه را در دست دارد.

 ناکامــی در جلوگیری از شــادی خانواده اســرا: با 
وجود آنکه صهیونیست ها شــادی برای اسرای آزاد 
شده را ممنوع اعلام کرده بودند، اما با آزادی اسرای 
فلسطینی، جشن و شادی بسیاری از مناطق کرانه 
باختری را فراگرفت. اسرائیل هشــدار داده بود که 
حتی توزیع شیرینی برای شادی کردن ممنوع است، 
درحالی که بسیاری از خانواده های اسرا، حلویات توزیع 

کرده و به شادی پرداختند.
 تشدید اختلافات داخلی و خارجی: یکی از اهداف 
نتانیاهو در قبول آتش بس، افزایش هم افزایی داخلی و 
کاستن از فشارهای خارجی در عرصه های دیپلماتیک 
و نظامی برای مهیاشدن زمینه ازسرگیری حملات به 
غزه پس از آتش بس بود. این روند اما کاملا معکوس 
شد؛ جبهه داخلی به دلیل شکست رژیم محل دعوا بر 
سر تصمیمات کابینه شد، در خارج نیز علاوه بر تداوم 
فشارهای دیپلماتیک برای آتش بس دائمی و حتی 
اجماع چشمگیر برای برکناری نتانیاهو، مجاهدان 
یمنی نیز به حملات خود ادامه داده و کشــتی های 
تجاری صهیونیســت ها در سواحل یمن هدف قرار 

گرفته است.
 ۴ شکســت بزرگ بعد از طوفان الاقصی: عملیات 
فلســطینی طوفان الاقصی به خودی خود تأثیرات 
منفی گســترده ای در جامعه صهیونیستی برجای 
گذاشــت و آثار این شکست در بخش های مختلف 

جامعه صهیونیستی قابل بررسی است:
 شکســت فاحش اطلاعاتی و امنیتی: دستگاه های 
امنیت داخلی)شــین بــت یا شــاباک( و امنیت 
خارجی)موســاد( به عنوان بازوهای اطلاعاتی رژیم 
صهیونیستی به شمار می روند، اما هیچ کدام از این 
نهادها نتوانسته بودند عملیات نیروهای فلسطینی را 
پیش بینی کنند. این در حالی است که صهیونیست ها 
سال هاســت به تشکیلات اطلاعاتی و امنیتی خود 
می بالند و فخرِ آنها را به جهان و حتی کشــورهای 
غربی می فروشــند. »افراییم هالوی«، رئیس سابق 
موســاد یک روز پس از طوفان الاقصی اعتراف کرد 
که تل آویو در برابر حملات حماس غافلگیر شــده 
اســت. او به خبرگزاری آمریکایی ســی ان ان گفته 
اســت: »ما به هیچ وجه هیچ هشداری نداشتیم و 
عبور اعضای حماس از مرز غزه کاملاً غافلگیرکننده 
بود، ما اطلاعاتی نداشتیم که حماس این توانایی را 

داشته باشد.«
 عجز ارتــش پرادعا: طوفان الاقصــی نه فقط نماد 
شکســت دســتگاه های اطلاعاتی و امنیتی شد، 
بلکــه فراتر از آن نماد شکســت نظامیان و نیروی 
ارتش پرادعای رژیم صهیونیستی شد. ارتش رژیم 
صهیونیستی دارای بیش از ۱۷۵هزار نیروی نظامی 
تمام وقت و ثابت و نیم میلیون نیروی ذخیره است، 
اما در عرض چند ساعت در برابر حمله چند صدنفری 
حماس در مرز غزه یک شکست تاریخی  را متحمل 
شد. بنیاد تحقیقاتی آبزرور مستقر در هند در تحلیلی 
نوشته اســت: »طی چند دهه گذشته، ارتش رژیم 
صهیونیستی میلیاردها دلار برای دیجیتال کردن و 
ارتقای فناوری قابلیت های خود سرمایه گذاری کرده 
است. استفاده گسترده از حسگرها، دوربین ها، پهپادها 
و هوش مصنوعی در سیستم های تسلیحاتی خود از 
برنامه های ارتش اسرائیل بوده است. با این حال، این 
مزیت فنی ظاهری ارتش، ضعف های خود را در هفتم 

اکتبر آشکار کرد.«
 ناکامی در سیاست خارجی: تا چند روز قبل از عملیات 
طوفان الاقصی، صهیونیست ها سرگرم مذاکرات پشت 
پرده برای عادی سازی  روابط با برخی کشورهای عربی 
سازشکار بودند، اما طوفان الاقصی همه این برنامه ها 
را به هم ریخت و مذاکرات عادی ســازی  را به محاق 
برد. دولت عربستان هم به صراحت از تعلیق تمامی 
مذاکرات با رژیم اشغالگر قدس در عادی سازی  روابط 

خبر داده است.
 ســقوط اقتصاد اسرائیل: عملیات طوفان الاقصی و 
کارزار نظامی وحشیانه صهیونیست ها علیه نوار غزه، 
یک شکســت و ناکامی بزرگی را برای اقتصاد رژیم 
اشــغالگر قدس رقم زده است. براســاس آمارهای 
رســمی تل آویو، این رژیم از ابتدای وقوع عملیات 
طوفان الاقصــی تا بــه امروز، متحمــل چیزی در 
حدود ۲میلیارد دلار خســارت و زیان مالی شــده 
است. همچنین تشــدید فضای ناامنی در معادلات 
اقتصادی و ایجاد اختلال گســترده در شــبکه ها و 
زنجیره های تدارکاتی این رژیم و فرار ســرمایه های 
داخلی و خارجی از اراضی اشغالی و فرار شهروندان 
صهیونیست از محیط کسب وکار و فعالیت اقتصادی 
از دیگر آثار زیانبار اقتصادی طوفان الاقصی برای رژیم 

صهیونیستی است. 

نقش معلم در دنیا در حال تغییر است تا انتظارات 
جامعه جهانی را برای آموزش و تربیت دانش آموزانی 
که می توانند مشکلات را شناســایی و حل کرده، 
نوآوری هــای بعدی را در زمینه های مختلف ایجاد 
و به صورت تیمی کار کنند، بــرآورده کند. با این 
واقعیت های جدید، استخدام معلمان مدارس دولتی، 
شیوه های جدیدی را در سراسر جهان به وجود آورده 

است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایرنا، در برخی از 
کشورها استخدام معلمان از وزارتخانه به بخشداری یا 
شهرداری و در برخی دیگر از آنجا به مدرسه منتقل 
شده اســت. با این حال در بیشتر کشورها، دولت 
مرکزی هنوز شرایطی را که افراد برای انتخاب شدن 

به عنوان معلم باید رعایت کنند، تعیین می کند.
دو تغییر در فرآیند جذب و گزینش معلمان وجود 
دارد. برخی کشورها با محدود کردن تعداد افرادی که 
در برنامه تربیت معلم پذیرفته می شوند، گزینش را 
اعمال می کنند؛ در حالی که برخی دیگر به بسیاری 
از دانش آمــوزان اجازه می دهند در آموزش معلمان 
شــرکت کرده و سپس از یک سیستم آزمون برای 
انتخاب معلمان استفاده می کنند. نامزدهای برتر ابتدا 
بر اســاس نمره امتحان و سپس مصاحبه و تمرین 

عملی مهارت تدریس، برگزیده می شوند.

کره جنوبی
کُره از ترکیب ایــن دو روش برای انتخاب معلمان 
اســتفاده می کند. روش گزینشــی را بــرای ورود 
دانش آمــوزان به برنامه های آماده ســازی معلمان 
مــدارس ابتدایی اعمال می کند، در حالی که هیچ 
محدودیتی برای دانش آموزان علاقه مند به تدریس 

در مقاطع دبیرستان تعیین نمی کند.
با وجود اینکه همه می توانند وارد دوره های آموزش 
معلمان برای مقطع دبیرســتان شوند اما فقط ۲۰ 
درصد به عنوان معلم دبیرستان استخدام می شوند. 
بسیاری از کارشناســان نگرانند که این امر باعث 
می شــود دانش آموزان با بهترین آمادگی در دوره 
متوسطه، رشته ای غیر از آموزش را انتخاب کنند تا 
احتمال کار را افزایش دهند. در بسیاری از کشورهای 
شرقی مانند ژاپن، کره و سنگاپور، معلمان هر ۵ تا 
۷ سال یک بار به مدارس مختلف جابه جا می شوند.

ژاپن
در سیســتم هایی که عرضه معلمان بسیار بیشتر 
از تقاضاســت مانند ژاپن و مــدارس راهنمایی در 
کره جنوبی، موضوع »انتخاب« مهم تر از »استخدام« 
است. در ژاپن، وزارت آموزش، فرهنگ، ورزش، علم 
و فناوری از هیات های آموزشی استان ها می خواهد 
عــلاوه بر آزمون انتصاب کتبــی، تمرکز زیادی بر 
مصاحبه شغلی داشته باشند. این برای اطمینان از 

ابعاد شخصیتی معلمان برای تدریس اثرگذار است.
کشــورهای غربی در اســتخدام معلمــان با کار 
دشــوارتری مواجه شــده اند زیرا معمولا معلمان 
در آنجا به اندازه کشــورهای شــرقی مورد احترام 

نیســتند. برنامه های آموزش معلمان بیشتر از هر 
بخش دیگری دانشجویان خود را از یک سوم پایین 
کلاس کالج جذب می کنند. در حالی که جمعیت 
دانش آموزان در ۲۰ ســال گذشته متنوع تر شده، 
مجموعه نامزدهای معلمان اینگونه نبوده است. این 
امر موجب شده دولت از شیوه های مختلف استخدام 

استفاده کند.

استرالیا
 )New South Wales(در نیو ســاوت ولــز
استرالیا، معلمان ریاضیات، علو و فناوری می توانند در 
سال آخر خود بورسیه تحصیلی ۱۰ هزار دلار استرالیا 
دریافت کنند تا متعهد شوند به مدت دو سال در یک 
منطقه دور افتاده تدریس کنند. در استرالیای غربی، 
اداره آموزش کاتولیک به طور فعال داوطلبان معلمی 
را با یک فراخوان به خدمت برای آموزش کودکان در 

مناطق دور افتاده استخدام می کند.

دانمارک
در دانمارک معلمان به دلیل تمایلشان به تدریس در 
مناطق دور افتاده کمک هزینه های ویژه ای از جمله 
اقامت رایگان و رایانه های خانگی دریافت می کنند. در 
فرانسه وزارتخانه برای معلمان مبتدی که دوره های 
تخصصی بهبود مدارس را گذرانده اند، موقعیت های 
شغلی ویژه ای ارائه کرده است تا به عنوان یک تیم 
پنج نفره به مدارس اولویت دار با دانش آموزان محروم 

از نظر اقتصادی بروند.

بریتانیا
در بریتانیا معلمان در زمینه های درسی که پر کردن 
آن دشوار است می توانند تا ۵ هزار پوند برای آماده 
شــدن برای تدریس در آن مناطق دریافت کنند. 
علاوه بر آن، معلمان جدید پس از پایان موفقیت آمیز 
سال اول تدریس خود، یک بار کمک هزینه ۴ هراز 
پونــدی با عنــوان »Golden Hello« دریافت 

می کنند.

آمریکا
در ایالات متحده، دولت فدرال بخشش وام تا سقف 
۱۷ هزار و ۵۰۰ دلار را برای معلمان در رشــته های 
ریاضــی، علوم و آموزش ویــژه ارائه می کند. با این 

حال این مبلغ باعث جذب دانشجویانی از بهترین 
دانشگاه ها نمی شــود که امکان استفاده از وام هایی 
با مبالغ بســیار بالاتر را دارند و در نتیجه به دنبال 
مشاغل پردرآمدتری باشند. بسیاری از مدارس در 
مناطق مختلف، معلمان در رشته های ریاضیات، علوم 
و آموزش ویژه، کمک هزینه های تشویقی کوچکی 
ارائه می دهند. با این حال این کمک هزینه ها تاثیر 

زیادی نداشته است.
به عنوان یک استراتژی متفاوت، ایالت های آمریکا 
برنامه های گواهی جایگزین »ACP« را توســعه 
داده اند که به دانشجویان اجازه می دهد رشته ای را 
در یک حوزه موضوعی خاص دنبال کنند و پس از 
فارغ التحصیلی در ACP شرکت کنند. این برنامه ها 
یک دوره تابستانی و پس از آن آموزش در حین کار 

در دو سال اول تدریس ارائه می دهند.
 معلمــان در پایــان ســال دوم، گواهینامه کامل 
می گیرند. این امر به مدارس این امکان را داده است 
که نه تنها افرادی را که آمادگی تحصیلی بهتری دارند 
استخدام کنند، بلکه متخصصان میان دوره ای را نیز 
تشویق به تغییر شغل و ورود به تدریس کرده است. 
چنین برنامه ای در شهر نیویورک تا حد زیادی مشکل 

جای خالی مدارس داخل شهر را کاهش داده است.

استخدام معلمان در ایران
افــراد زیــادی هســتند که تمایــل دارنــد در 
آموزش وپرورش کار کنند و اشتغال در این وزارتخانه 
جزو آمال شان است. البته درصد زیادی از این افراد 
دوست دارند معلم شوند. برخی از همان سال آخر 
دبیرستان به عشق معلم شدن در کنکور، تربیت معلم 

را انتخاب می کنند و در آغاز جوانی معلم می شوند.
جذب در آموزش وپرورش بر اساس قانون باید فقط 
از طریق دانشگاه فرهنگیان و دانشگاه تربیت دبیر 
شهید رجایی صورت گیرد اما واقعیت اینکه هنوز این 
اتفاق به طور کامل محقق نشده است. در حال حاضر 

آموزش وپرورش، به چند روش نیرو جذب می کند.

تحصیل در دانشگاه های فرهنگیان
شیوه های جذب معلم انواع گوناگونی دارند. مهم ترین 
روش جذب معلم در ایران، تحصیل در دانشــگاه 
فرهنگیان است که برای ورود به آن باید بعد از پایان 
دوره دبیرستان، در کنکور سراسری شرکت کرد. اگر 

فرد تراز بالای ۶۵۰۰ را کسب کند، هنگام انتخاب 
رشته، رشــته های مربوط به دانشگاه فرهنگیان را 
می تواند انتخاب کند. از بین افرادی که تراز مربوطه 
را کسب کنند، ســه برابر ظرفیت موجود، دعوت 
به مصاحبه می شــوند. مصاحبه فرهنگیان شامل 
مصاحبه علمی، معاینات پزشکی و گزینش عقیدتی 
_ سیاسی اســت. بر اســاس رتبه علمی کنکور، 
مصاحبه و گزینش مشخص می شود که می توان در 

دانشگاه فرهنگیان تحصیل کرد یا خیر.
برای جذب معلم قوانین گوناگونی وجود دارد. شرط 
سن ۱۷-۲۴ ســال و بومی بودن و پذیرفتن محل 
خدمت به مدت دو برابر زمان تحصیل است. در واقع 
۴ سال تحصیل دوره کارشناسی و ۸ سال تدریس 
در منطقه مشخص شده در حکم درج شده است. 
دانشگاه فرهنگیان، به علت تضمین شغلی یکی از 
رشته های محبوب برای متقاضیان کنکور است. اصرار 
خانواده ها برای تحصیل در دانشگاه های فرهنگیان و 
شــرایط اقتصادی، موجب افزایش متقاضی برای 

دانشگاه فرهنگیان شده است.

 آزمون استخدامی
در برخی مواقع و با فرارســیدن زمان بازنشستگی 
بخش زیــادی از نیروهای آموزش وپــرورش، این 
وزارتخانه با کمبود نیرو مواجه شــده و از آن جا که 
فرایند تعلیم معلم های نسل جدید حداقل چهار سال 
زمان نیاز دارد، آموزش وپرورش از یک راه ســریع تر 

برای جذب نیرو استفاده می کند.
قبولی در آزمون اســتخدامی، مهم ترین شــرایط 
استخدام آموزش وپرورش برای برخی از رشته هاست. 
در ایــن حالت، افراد پــس از گذراندن آزمون، باید 
یک دوره آموزشی به  مدت یک سال را با موفقیت 
سپری کرده و در صورت کسب نمرات لازم، به عنوان 
نیروی آموزش وپرورش استخدام می شوند. البته دوره 
مهارت آموزی آن ها، برخلاف دانشجویان دانشگاه های 
فرهنگیان، به عنوان ســابقه خدمت در نظر گرفته 

نمی شود.
در هر دوره آزمونِ استخدامی آموزش وپرورش، چند 
عنوان رشته برای جذب نیرو و استخدام بیان شده 
است. البته باید توجه داشت که برای هر رشته، به یک 
مقطع تحصیلی خاص اعلام نیازمندی شده است. 
برای شرکت در آزمون استخدامی آموزش وپرورش 
هیچ گونه شرط معدلی در نظر گرفته نشده و فقط 
نمره کسب شده در آزمون، برای استخدام مهم است. 
کسب نمره بالاتر، شانس پذیرش را افزایش خواهد 
داد زیرا هر شهر و استانی ظرفیت متفاوتی دارند و 

درصد بالاتر به معنای شانس پذیرش بیشتر است.
با وجود روش های مختلف جذب معلم اما همچنان 
وزارت آموزش وپــرورش بــا بحــران کمبود معلم 
مواجه اســت. افزایش ظرفیت پذیرش دانشجو در 
دانشگاه های فرهنگیان و تربیت معلم و همچنین 
جذب دانشــجویان رشــته های آموزش در سایر 
دانشــگاه ها اعم از دانشگاه سراسری و دانشگاه آزاد 
اسلامی، می تواند تا حدی مشکل کمبود معلمان را 

در طول این سال ها رفع کند.

دومینوی  شکست

معضلی به نام کمبود معلم

انتخاب معلم ها در دنیا چگونه است؟

گزارش روز

اشاره

رسانه چه خبر

مرگ پاییزی یک دریاچه
بیش از دو ماه از پاییز می گذرد. اما شرایط دریاچه ارومیه 
بهبود پیدا نکرده است و برخی گزارش ها از مرگ دریاچه 

ارومیه حکایت دارد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از جام جم آنلاین، مرداد 
گذشته بود که رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در 
نشست بررسی وضعیت زیست محیطی پارک ملی دریاچه 
ارومیه ابراز امیدواری کرد که شرایط دریاچه در پاییز امسال 

بهبود پیدا کند.
این درحالی اســت که بیش از دو ماه از پاییز می گذرد و 
شرایط دریاچه نه فقط بهتر نشده بلکه برخی گزارش ها از 
این حکایت دارد که شرایط آن ناگوارتر نیز شده است. برای 
نمونه براساس آخرین گزارش مرکز تحقیقات سنجش از 
دور دانشگاه شریف این روز ها حدود ۴ درصد از سطح آب 
دریاچه باقی مانده است. البته کم نیستند کارشناسانی که 
چنین شرایطی را پیش بینی می کردند و هشدار می دادند 
که نباید به بهبود شرایط دریاچه ارومیه در پاییز امیدوار بود، 
زیرا این دریاچه آب زیادی را از دست داده است و یک فصل 

بارندگی مناسب نمی تواند، شرایط آن را تغییر دهد.
احد وظیفه، رئیس مرکز ملی خشکسالی و مدیریت بحران 
سازمان هواشناسی مدتی پیش در این باره گفت : بارش های 
پاییزی حدود ۲۷ درصد بارش های سالانه کشور را تشکیل 
می دهد و غیر ممکن است که بارش های این فصل دریاچه 
ارومیه را نجات دهد. آن طور که او توضیح داد، نیمه شمالی 
آذربایجان غربی و تمام آذربایجان شرقی درگیر خشکسالی 
شدید شده و حدود سه سال است که این مناطق چنین 
شرایطی دارند. به همین دلیل بافت زمین نیز تغییر کرده و 
خاک رطوبت خود را از دست داده است. در نتیجه اگر بارش 
پاییزی مناسبی نیز در حوضه آبریز اتفاق بیفتد، بخش قابل 

توجهی از آن جذب خاک خواهد شد. 

ارومیه در پاییز خشکید
در این بین آنچه سبب نگرانی بیشتر کارشناسان شده این 
مساله است که این روز ها به دلیل شرایط جوی کشاورزی 
و برداشت آب در حوضه دریاچه ارومیه انجام نمی شود و 
یا بشدت کاهش یافته اســت. اما در چنین شرایطی نیز 

وضیعت دریاچه بهبود پیدا نکرده است.
حسام احمدی بیرگانی، عضو هیات علمی دانشکده منابع 
طبیعی دانشگاه ارومیه در این خصوص گفت: بیش از دو 
ماه از پاییز می گذرد. اما بارش های مناسبی که پیش بینی 
شده بود تاکنون اتفاق نیفتاده است و می توان گفت شرایط 
دریاچه مانند تابستان گذشته است. او با اشاره به اینکه این 
روز ها فقط چاله های موجود در بســتر دریاچه آب دارند، 
عنوان کرد: قسمت های بیشــتری از دریاچه بی آب شده 
است و بجز قسمت های کوچکی که تابستان نیز دارای آب 

بود، بقیه سطح دریاچه خشکیده است.
 این درحالی است که کارشناسان تاکید می کنند، وقتی از 
سطح آب دریاچه ارومیه صحبت می شود، باید به عمق آب 
نیز توجه کرد، زیرا از طریق تصاویر ماهواره ای فقط می توان 
به میزان ســطح آب دریاچه پی بــرد. عضو هیات علمی 
دانشکده منابع طبیعی دانشگاه ارومیه درباره اینکه گفته 
می شود، فقط ۴ درصد از سطح آب دریاچه باقی است، نیز 
توضیح داد: به نظرم شرایط نامناسب تر از این است، زیرا باید 
به عمق آب نیز توجه کرد. اگر فقط به تصاویر ماهواره ای  از 
پهنه آبی اکتفا کنیم، ممکن است هنگام بررسی شرایط 
دریاچه دچار خطا شویم. او درباره اینکه آیا شرایط نامناسب 
دریاچه ارومیه بی ســابقه است؟ نیز گفت: دریاچه ارومیه 
شرایط نامناسب داشته است. اما آنچه نگرانی ها را افزایش 
می دهد، این نکته اســت که این روز هــا در حوضه آبریز 
دریاچه کشاورزی انجام نمی شود و برداشت آبی نیز از سوی 
کشاورزان اتفاق نمی افتد با این حال شرایط دریاچه بهبود 

پیدا نکرده است.
آن طور کــه احمدی بیرگانی توضیح می دهد، این اتفاق 
نشانه خطرناکی است و از این حکایت دارد که در تابستان 
آینده دریاچه ارومیه شرایط بسیار بدتری پیدا خواهد کرد.

دریاچه به شرایط قبل باز نمی گردد
کم نیستند مســئولانی که در سخنرانی های خود وعده 
نجات دریاچه ارومیه را داده اند. اما در عمل تاکنون اتفاقی 

نیفتاده است.
 عضو هیات علمی دانشکده منابع طبیعی دانشگاه ارومیه در 
پاسخ به این پرسش که آیا می توان به نجات دریاچه امیدوار 
بود؟ گفت: دریاچه بیش از ۲۰ میلیارد متر مکعب آب از 
دست داده اســت و نمی توان انتظار داشت که به شرایط 
ســابق خود برگردد. البته احتمال دارد که در فصل های 
پربارش آب دریاچه به میزانی برسد که در آن قایق سواری 
کنند. اما چنین شرایطی موقتی است و با افزایش دمای هوا 
وضعیت دریاچه دوباره بحرانی خواهد شد. او درباره اینکه آیا 
وعده هایی که برای نجات دریاچه داده شده بی تاثیر است؟ 
نیز توضیح داد: وعده هایی که به عنوان پروژه های سخت 
افزاری مطرح شده نمی تواند به نجات دریاچه منجر شود. 
برای نمونه لایروبی رودخانه ها اقدام خوبی است. اما نباید 

انتظار معجزه از آن داشت.
به این ترتیب لازم به یادآوری است که سدسازی در منطقه 
افزایش داشته و اولویت مسئولان نیز تامین آب شرب است. 
علاوه بر این اقدام مناسبی نیز برای بهبود نحوه کشاورزی، 
مدیریت منابع آب و تغییر الگوی کشت انجام نشده است. به 
همین دلیل در چنین شرایطی منطقی نیست که به نجات 
دریاچه ارومیه امیدوار بود. در واقع کارشناســان معتقدند  
وعده های داده شده برای نجات دریاچه با وضعیت بحرانی 
آن همخوانی ندارد و نباید با چنین اقداماتی انتظار بهبود 

شرایط را داشت.

استقرار اکیپ ها در 110 گردنه 
برف گیر

ایرنا: جانشــین رئیس پلیس راهور فراجا کاهش تصادفات را مستلزم 
هماهنگی در بالاترین سطح دانست و گفت: برای زمستان امسال در ۱۱۰ 
گردنه برف گیر کشور اکیپ های کامل امدادی و انتظامی مستقر خواهند 
شد. سردار سیدتیمور حسینی روز یکشنبه در هفتادو هشتمین کمیته 
هماهنگی طرح های ترافیکی افزود: ترددها با ایمنی بالا حق مسلم مردم 
است و باید همه دستگاه ها نسبت به آن احساس مسئولیت کنند. وی با 
بیان اینکه ارتقای امنیت در محورها و گردنه های برف گیر بیش از نقاط 
دیگر احساس می شود، گفت: اما نباید از محورهای دیگر غافل شد و باید 
در این محورهای غیرگردنه ای به خصوص آزادراه ها کنترل کامل داشته 
باشیم. جانشین رئیس پلیس راهور غافلگیری را دارای بیشترین هزینه 
دانست و تاکید کرد: برنامه ریزی ها به طوری باشد که در هر لحظه و مکان 
مناسب ترین خدمات را داشته باشیم و این مسئله بدون هماهنگی در 

بالاترین سطح و اشتراک اطلاعات امکان پذیر نیست.

خبر خوب برای بیماران اوتیسم
مهر: مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران، از پرداخت تعرفه خصوصی 
بیماران اوتیسم برای اولین بار در بخش خصوصی خبر داد. محمدمهدی 
ناصحی گفت: بیمه سلامت برای اولین بار، ۷۰ درصد تعرفه خصوصی را در 
بخش خصوصی پرداخت می کند. وی افزود: این خدمات شامل بیمارانی 
اســت که نشان دار شده اند. ناصحی با اعلام اینکه تا کنون ۸۵۰۰ بیمار 
اوتیسم نشان دار شده اند، ادامه داد: ۴ هزار نفر از این بیماران در ۶ ماهه اول 
سال جاری از این خدمات استفاده کرده اند. وی افزود: ما با مؤسسات قرارداد 
داریم و آن دسته از بیماران که تاکنون مراجعه نکرده اند، می توانند با نشان 

دار شدن از این خدمت استفاده کنند.

ایران وارد ال نینو شد
تسنیم: طی چند هفته گذشــته هجوم هــوای گرم شمال آفریقا 
به سمت سمت شرق اروپا باعث شد سامانه های مهاجر که در مدیترانه 
شرقی توســعه می یافتند و پس از آن وارد ایران می شدند، تضعیف 
شود.  احد وظیفه، رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی 
سازمان هواشناسی با اشاره به کم بارشی های گسترده  آبان گفت: ایران 
در فاز ال نینو قرار دارد و بارش ها در آذرماه بالاتر از نرمال می شــود. 
وی ادامه داد: در بارش های فصل سرد سال عمدتاً سامانه هایی خیلی 
مؤثر هستند که در شرق مدیترانه توسعه می یابند و در ادامه باعث 
توســعه جریان های سطوح زیرین از ســمت دریا از اقیانوس هند و 
دریای ســرخ به سمت ایران می شوند. وی با بیان این که “امسال این 
اتفاق به دلیل هجوم هوای گرم از مناطق شــمالی آفریقا به ســمت 
اروپای شرقی و خاورمیانه روی نداد”، افزود:  در نتیجه به خصوص در 
آبان ماه با کم بارشی های گسترده مواجه شدیم. رئیس مرکز ملی اقلیم 
و مدیریت بحران خشکسالی سازمان هواشناسی با تأکید بر این که 
“آبان ماه به خصوص نیمه دوم ماه گذشته از لحاظ بارشی برای کشور 
اهمیت داشت”، اضافه کرد: خوشبختانه این شرایط تا حدودی برطرف 
شده است. هفته گذشته سامانه های بارشی از شرق مدیترانه و اروپای 
شرقی به سمت خاورمیانه حرکت کرد که بارش های خوبی در جنوب 
غرب و جنوب ایران داشت. وظیفه گفت: امیدواریم با توجه به شرایط 
دورپیوندی دیگری که در بارش ها مؤثرنــد و در زمان حاضر در فاز 
مناســب قرار دارند به تدریج و به خصوص در آذرماه شرایط بارندگی 
بهبود یابد و وضعیت از این که هست بهتر شود. وی درباره ال نینو نیز 
گفت: ایران از نظر دمایی در محیط اقیانوس آرام در فاز ال نینو یعنی فاز 
مثبت یا همان گرم قرار دارد. به طور آماری و نه دقیق با ال نینو بارش ها 
در ایران به خصوص در عرض های جنوبی و جنوب غرب کشور بیشتر 
از نرمال می شــود و گرایش به بهبود بارندگی هاست. این بارندگی ها 
به خصوص در پاییز و آذرماه  اســت. وی با ابراز این که ال نینو یک اثر 
مثبت در بارندگی دارد، تصریح کرد: البته عوامل دیگری در بارش ها 
تأثیرگذار هستند که پیش بینی پذیر هم نیستند، این عوامل در بازه 
زمانی کوتاه مدت می توانند اثر ال نینو را افزایش یا کاهش دهند، همین 
عوامل با هجوم هوای گرم از شمال آفریقا باعث شدند چرخنده های 
منطقه مدیترانه تقویت و وارد ایران شوند تا ساختار تأثیر ال نینو خنثی 
شــود. رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناســی یادآور شد: به طور نرمال در سال های ال نینو بارندگی ها 
در ایران بیشــتر از نرمال بوده است، به طور مشخص طی نیم قرن 
اخیر وقتی آمار بلندمدت را بررسی می کنیم به همین اعداد و ارقام 
می رسیم، امیدواریم با تغییرات صورت گرفته رفته رفته بارش ها بهبود 

یابد و به شرایط نرمال در انتهای پاییز و اوایل زمستان برسیم.


